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معاون برنامه ریزی و اشتغال استانداری قم:

گردشگری در قم 
جذابیت ندارد

ایمان : معاون برنامه ریزی و اشتغال استانداری قم با تاکید براینکه جذب سرمایه گذار نیاز به یک عزم مردمی دارد گفت: سیستم 
دولتی نتوانسته به اندازه لازم و کافی تجار و بازرگانان را نسبت به امر سرمایه گذاری در بخش های مختلف اقتصادی قانع کند.

سید حسن رضوی ضمن گرامیداشت هفته دولت، با تشریح این مطلب که برنامه ریزی در سیستم دولتی سابقه ای حداقل 50 ساله دارد، اظهار 
داشت: برنامه ریزی در مولفه های دولتی به ویژه در چارچوب مالی یک امر اجتناب ناپذیر است....

ایمان: استاندار قم روز گذشته در سفری یک روزه به 
بخش مرکزی از نزدیک مسائل و مشکلات این بخش را 

مورد  بررسی قرار داد. 
حجت الاسلام و  المسلمین صالحی منش در این بازدید بر 
و کشاورزی در بخش های  دامپروری  به  بیشتر  توجه  ضرورت 

استان تاکید کرد  و خواستار حل جدی و فوری مشکلات این 
حوزه شد. استاندار قم در ادامه سفر خود به بخش مرکزی و در 
بازدید از باغات و مزارع با بیان اینکه قم نیازمند  تغییر الگوی 
کشت و تبدیل مزارع به باغات مثمر ثمر است گفت: این امر یکی 

از اولویت های اصلی در  دوره جدید....

ظهر روز گذشته و بر اثر برخورد با یک دستگاه سمند رخ داد:

مرگ دومین پاکبان در  رودخانه قم
استاندار در سفر یک روزه به بخش مرکزی:

مزارع قم به باغات مثمر تبدیل شود

با حضور وزیر کشور صورت می گیرد:

واگذاری 4 هزار واحد مسکن مهردرقم
رئیس دانش پیام نوراستان قم  :

دانشگاه پیام  نور بیشترین 
دانشجو را دربین دانشگاههای قم دارد

جناب آقای 
حسین عبداللهی

جناب آقای 
حسین عبداللهی

انتصاب شما 
را به سمت

مشاور رسانه ای و سیاسی استاندار قم
صمیمانه تبریک عرض نموده

 موفقیت شما را در این عرصه خطیر
از خداوند منان خواستارم.

انتصاب  به جا و شایسته شما 
را به سمت

مشاور رسانه ای و سیاسی استاندار قم
که نشان از تخصص و شایستگی شما دارد 

صمیمانه تبریک عرض نموده، موفقیت روزافزون شما را 
از درگاه ایزد متعال خواستاریم.
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ایمان: یک عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: برای 
من سوال است که عده ای با وجود تاییدات مقام معظم رهبری 

هنوز نمی توانند موفقیت های دولت را ببینند. 
حجت الاسلام  والمسلمین محسن اظهار کرد: هفته دولت 
فرصت بسیار خوبی برای ارزیابی و سنجش میزان موفقیت 
دولت است و با توجه به فرمایشات مقام معظم رهبری نسبت 
به مجموعه اقدامات دولت و همچنین مطالبات مردم و آنچه 

که در انتخابات گذشته انتخاب کرده اند ....

سید حسن خمینی:
امید در جامعه

بزرگترین سرمایه دولت  است

حجت الاسلام والمسلمین غرویان: 
عده ای هنوز نمی توانند

موفقیت های دولت را ببینند
ایمان :یادگار امام با اشاره به اینکه امید در جامعه 
بزرگترین سرمایه دولت است، گفت: شجاعت همان 
نکته ای است که امام را از همه اغیار متمایز می کرد، 

امام در برابر متحجران، دشمنان خارجی و دشمنان 
داخلی شجاعت داشتند. 

حجت الاسلام و المسلمین سیدحسن خمینی در 
مراسم تجدید بیعت اعضای هیات دولت با آرمان های 

حضرت امام خمینی)س( در حرم مطهر ....

ایمان: معاون سازمان حج و زیارت از آغاز اعزام 64 هزار زائر حج تمتع خبر داد و اعلام 
کرد زائران تا اولویت 10 تاریخ بهمن سال 84، امسال به سرزمین وحی اعزام می شوند.

ناصر خدرنژاد در مورد اعزام زائران تمتع از فرودگاه امام خمینی)ره( افزود: چنانچه تا قبل از آغاز 
اعزام تمهیدات لازم اندیشیده شود پروازها به فرودگاه امام منتقل می شود اما در غیر اینصورت امسال 
نیز اعزام زائران از فرودگاه مهرآباد انجام خواهد شد.وی افزود: در حج تمتع امسال 64 هزار زائر در قالب 
457 کاروان اعزام می شوند که پروازهای رفت از 14 شهریورماه آغاز و تا 7 مهر ماه)4 ذیحجه( ادامه 

دارد و عملیات بازگشت زائران نیز از از 18 مهرماه )15 دیحجه( آغاز و تا 6 آبان ماه )سوم محرم( ادامه 
دارد.معاون سازمان حج و زیارت تاکید کرد: حدود 3 هزار نفر از کل زائران مربوط به نیروهای خدماتی 
و ستادی، هیات پزشکی، عوامل آشپزخانه و ... است که این افراد 4 روز زودتر یعنی 10 شهریور ماه 
اعزام می شوند.خدرنژاد با اشاره به اینکه هزینه اعزام به سرزمین وحی در تمتع امسال از هفت میلیون و 
500 هزار تومان تا 10 میلیون و 500 هزار تومان است، تاکید کرد: هر زائر حج تمتع 300 دلار دولتی 

ارز دریافت می کند.

با تغییر یک نفر مسیرمان را عوض نمی کنیم
7

توسط معاون سازما حج و زیارت:

هزینه اعزام حج تمتع اعلام شد

اتحادیه صنف کوره پزان استان قم

اتحادیه صنف نانوایان استان قم

رئیس جمهور در مراسم تجدید میثاق هیئت دولت با آرمان های حضرت امام )ره(:
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ایمان: استاندار قم روز گذشته در 
سفری یک روزه به بخش مرکزی از 
نزدیک مسائل و مشکلات این بخش 

را مورد  بررسی قرار داد. 
هدف  با  و  دولت  هفته  آستانه  در 
بخش  نیازهای  و  مشکلات  ارزیابی 
والمسلمین  حجت الاسلام  قم،   مرکزی 
صالحی منش استاندار قم سفری یک روزه 
به این بخش داشت.  معاونان استاندار و 
مدیران دستگاه های اجرایی استان وی را 
در این سفر همراهی می کردند. حضور در 
آستان مقدس امامزاده طیب و طاهر)ع( و 
قرائت فاتحه بر سر مزار شهدای مدفون 
در این محل  نخستین برنامه استاندار قم 
در سفر به بخش مرکزی بود و او پس از 
آن از واحد کشاورزی و دامپروری  قنوات 

بازدید کرد. 

مزارع قم به باغات مثمر تبدیل شود
صالحی منش در این بازدید بر ضرورت 
توجه بیشتر به دامپروری و کشاورزی در 
بخش های استان تاکید کرد  و خواستار 
این حوزه  و فوری مشکلات  حل جدی 
به  خود  سفر  ادامه  در  قم  شد. استاندار 
و  باغات  از  بازدید  در  و  مرکزی  بخش 
نیازمند  تغییر  قم  اینکه  بیان  با  مزارع 
باغات  به  مزارع  تبدیل  و  کشت  الگوی 
از  یکی  امر  این  گفت:  است  ثمر  مثمر 
اولویت های اصلی در  دوره جدید مدیریت 
استان به شمار می رود. وی تصریح کرد: 
با جدیت بیشتری  باید  جهاد کشاورزی 
قم  جاده  از  شود. بازدید  حوزه  این  وارد 
– قنوات، دیگر برنامه استاندار قم در این 
سفر بود؛ صالحی منش در این بازدید هم 
 خواستار تلاش همه دستگاه های ذیربط 
و  روستایی  راه های  مشکلات  حل  برای 

درون استانی شد.

دیدار استاندار قم 
با خانواده شهدای قنوات

این  ادامه  در  همچنین  قم  استاندار 
سفر با دو خانواده شهید در شهر قنوات 
والمسلمین  حجت الاسلام  کرد.  دیدار 
دیدار  به  صالحی منش  صادق  محمد 
خانواده شهیدان احمد جلالی و ابوالفضل 
دیدارها  این  در  رفت.وی  خانی  سعادت 
ضمن گرامیداشت یاد شهیدان و باهنر و 

ادای احترام به مقام شامخ شهدای هشت 
سال جنگ تحمیلی یادآور شد: شهدا با 
علیه  حق  نبرد  جبهه های  وارد  اخلاص 
باطل شدند و در نبرد با دشمنان و جهاد 
در راه خدا مدال افتخار شهادت نصیب 
ایشان شد.استاندار قم با تاکید بر اینکه 
همه باید پاسدار میراث ارزشمند انقلاب 
وظیفه  کرد:  خاطرنشان  باشند  اسلامی 
مردم و مسئولان است که از این میراث 

ارزشمند پاسداری کنند.

رفع محرومیت ها در گرو 
کار و تلاش جدي است

استاندار قم همچنین در جلسه شورای 
اداری درحسینیه فاطمه زهرا )س( قنوات 
قم ،کار و تلاش جدي را زمینه ساز رشد 
و توسعه و رفع محرومیت ها عنوان کرد. 
حجت الاسلام والمسلمین صالحی منش 
طي سخناني ضمن تبریک هفته دولت و 
گرامیداشت یاد و خاطره شهیدان رجایي 
و باهنر، بر ضرورت تلاش مسئولان استان 
تاکید  بخش  این  مشکلات  رفع  براي 
قرار گرفتن  به  اشاره  با  کرد.استاندار قم 
بزرگترین میدان دپوي گاز ایران در بخش 
از 28 هزار  مرکزي قم و سکونت بیش 
نفر جمعیت در این بخش، موقعیت این 
بخش را بسیار ویژه عنوان کرد و گفت: 
براي عمران و  باید  استان  دستگاه هاي 
آباداني و رفع مشکلات مهم این بخش 
از جمله راه دسترسي، بهداشت و درمان 
و زیرساخت هاي عمراني تلاش جدي را 
داشته باشند.صالحي منش با بیان اینکه 
توسعه باید براي همه مردم باشد، عدالت 

در توزیع امکانات و خدمات و رسیدگي به 
همه بخش هاي استان را مورد تاکید قرار 
داد و افزود: در توسعه  زیرساخت ها همه  
بخش هاي استان قم باید از توجه عادلانه  
عالي  باشند.مقام  برخوردار  مسئولان 
دولت در استان همچنین توسعه بخش 
ها را لازمه ي همکاري مردم با مسئولان 
و  مشارکت  کرد:  خاطرنشان  و  عنوان 
تعامل خوب مردم با مسئولان نوید بخش 
پیشرفت و سازندگي بخش مرکزي بخش 
خواهد بود.استاندار قم با تقدیر و تشکر از 
تلاش دستگاه هاي دست اندرکار عمران 
و آباداني استان، خاطرنشان کرد: رشد و 
توسعه استان و رفع محرومیت هاي آن در 
گرو کار و تلاش جدي و همه جانبه است

امیر آبادی نماینده قم: 
امکان ارتقا دهستان قمرود 

به بخش وجود دارد
نماینده قم در مجلس شورای اسلامی 
ارتقا  امکان  گفت:  جلسه  این  در  نیز 
دارد.  وجود  بخش  به  قمرود  دهستان 
داشت:  اظهار  فراهانی  آبادی  امیر  احمد 
در این خصوص صحبت هایی با شخص 
از  این موضوع  انجام شده و  وزیر کشور 
سوی معاونت سیاسی این وزارتخانه در 
بحث تقسیمات کشوری در حال پیگیری 
است.وی افزود: درصورت موافقت وزارت 
کشور بخش مرکزی با محوریت قنوات و 
بخش قمرود به عنوان یک بخش مستقل 
و جدا از این بخش در نقشه جغرافیایی 
کمیسیون  گیرد.عضو  می  قرار  استان 
تلفیق مجلس با تاکید بر اینکه همگان 

تلاش  امر  این  تحقق  راستای  در  باید 
کنند،افزود: این اقدام ،خدمت بزرگی به 
مردم  و  استراتژیک  و  مهم  منطقه  این 
اشاره  با  همچنین  قم  است.نماینده  آن 
به جاده قم - قنوات و مشکلاتی که این 
مسیر برای مردم و ساکنان بخش مرکزی 
به همراه داشته است،افزود: این جاده یک 
جاده روستایی است، و به همین خاطر 
تاکنون حوادث رانندگی فراوانی در آن رخ 

داده است.

امام جمعه قنوات:
 صنایع مادر در بخش مرکزی قم 

ایجاد شود
امام جمعه موقت قنوات نیز در این 
در  بیکاری  معضل  به  اشاره  با  جلسه 
صنایع  ایجاد  گفت:  قم  مرکزی  بخش 
مادر در این بخش ضروری است.حجت 
داشت:  پوراظهار  محمدعادل  الاسلام 
جوانان این بخش نیاز فراوانی به شغل 
برای تامین معیشت زندگی خود دارند.

وی بااشاره به ایجاد شهرک های صنعتی 
از  قنوات  متاسفانه  داشت:  اظهار  درقم، 
وجود شهرک های صنعتی محروم است.

خانواده  تمامی  کرد:  تصریح  پور  عادل 
مرکزی  بخش  در  ساکن  جوانان  و  ها 
شهرک  احداث  خواستار  قنوات  شهر  و 
و  هستند،  بخش  این  این  در  صنعتی 
در هفته دولت این را به عنوان یکی از 
مطالبات خود از دولت مطرح می کنند.

امام جمعه قنوات اظهار داشت: هم اکنون 
قنوات زمین های بسیاری را دارد، که از 
آنها برای ایجاد شهرک صنعتی می توان 
استفاده کرد.وی افزود: ایجاد شهرک های 
بر حل معضل  قنوات علاوه  صنعتی در 
نزدیکی  علت  به  بخش  این  در  اشتغال 
با قم برای اشتغال زایی در این شهر نیز 
مفید است.عادل پور تصریح کرد: دولت 
باید زمینه اشتغال حداقل سه هزار جوان 
در بخش مرکزی قم را فراهم کند تا آنان 
دچار آسیب های اجتماعی دچار نشوند.

وی تبدیل شدن این شهر به شهرستان 
را یکی دیگر از مطالبات مردم و اهالی 
در  افزود:  و  کرد،  عنوان  مرکزی  بخش 
صورت شهرستان شدن قنوات خیلی از 
نهادهای  و  ادارات  به  مربوط  مشکلات 

مختلف مرتفع می شود. 

استاندار در سفر یک روزه به بخش مرکزی:

مزارع قم به باغات مثمر تبدیل شود

ایمان : معاون برنامه ریزی و اشتغال استانداری قم 
با تاکید براینکه جذب سرمایه گذار نیاز به یک عزم 
مردمی دارد گفت: سیستم دولتی نتوانسته به اندازه 
لازم و کافی تجار و بازرگانان را نسبت به امر سرمایه 

گذاری در بخش های مختلف اقتصادی قانع کند.
دولت،  هفته  گرامیداشت  ضمن  رضوی  حسن  سید 
با تشریح این مطلب که برنامه ریزی در سیستم دولتی 
سابقه ای حداقل 50 ساله دارد، اظهار داشت: برنامه ریزی در 
مولفه های دولتی به ویژه در چارچوب مالی یک امر اجتناب 

ناپذیر است.
وی با اشاره به اینکه "برنامه" در کشور جایگاه محوری 
و تعیین کننده دارد، افزود: برنامه ریزی برای یک کشور 
تنها با ارایه برنامه های کوتاه مدت امکان پذیر نیست و باید 
برنامه های میان مدت و حتی چشم اندازهای بلند مدت برای 

آن تعریف کرد.
معاون استاندار قم با تاکید بر اینکه ایجاد اشتغال و اقتصاد 
مولد خروجی فعالیت های معاونت برنامه ریزی و اشتغال 
استانداری های کشور است، گفت: وظیفه معاونت برنامه ریزی 
استانداری مدیریت و توزیع منابع و مصارف هر استان است و 
خروجی آن نیز باید ایجاد اقتصاد مولد و اشتغال پایدار باشد.

رضوی با عنوان این مطلب که نیاز به برنامه ریزی در 
بخش های دولتی بیش از پیش احساس می شود اظهار 
داشت: طبق استانداردهای اقتصادی باید به ازای هریک 
درصد رشد حداقل نیم درصد افزایش اشتغال داشته باشیم.

وی با بیان اینکه کشور در سال 92 با ریزش اشتغال 
مواجه بوده است گفت: شاخصه این کاهش اشتغال رشد 

منفی 2.2 در عرصه اقتصاد کشور است.
تشریح جزئیات برنامه های هفته دولت 

معاون برنامه ریزی و اشتغال استانداری سپس به تشریح 

برنامه های استان در هفته دولت از دوم تا هشتم شهریورماه 
سال جاری پرداخت و گفت: شعار برنامه های هفته دولت 
یازدهم اقتصاد محور و بر پایه ایجاد آرامش و امید در سطح 
زنی  کلنگ  و  برداری  بهره  از  است.رضوی  جامعه  عموم 
قریب به 300 پروژه استانی خبر داد و گفت: این پروژه ها 
در زمینه های مختلف کشاورزی، صنعتی، راه و شهرسازی  
و... با هزینه ای بالغ بر 444 میلیارد تومان خواهد بود.وی با 
اعلام این مطلب که حداقل 4 هزار واحد مسکونی مسکن 
مهر در این هفته به بهره برداری می رسد، گفت: افتتاح 20 
پروژه مرتبط با سفر مقام معظم رهبری به قم و کلنگ زنی 
40 پروژه دیگر از جمله برنامه های هفته جاری خواهد بود.

معاون استاندار قم از اجرای برنامه های ویژه به دلیل همزمانی 
هفته دولت با آغاز دهه کرامت خبر داد و گفت: برگزاری 
برنامه های خطبه خوانی و غبار روبی با همکاری و مشارکت 
آستانه مقدسه حضرت معصومه)س( و برنامه ریزی برای 
افتتاح پروژه های مهم مدیریت شهری با همکاری شهرداری 

قم از جمله این برنامه هاست.
توسعه گردشگری تنها با ساخت و سازهای 

تجاری و عمرانی امکان پذیر نیست
رضوی  در ادامه در خصوص ضعف قم در مباحث مربوط 
به گردشگری گفت: شهر قم ظرفیت های بالایی برای رشد 
و توسعه گردشگری اسلامی دارد و باید زیرساخت های لازم 
برای توسعه گردشگری فراهم شود.معاون استاندار قم با تأکید 
بر اینکه رشد گردشگری تنها با ساخت و ساز فراهم نمی شود، 
افزود: یکی از ضعف های عمده گردشگری در استان قم نبود 

جذابیت در عناصر گردشگری است.
وی نبود جذابیت را باعث کاهش ماندگاری مسافران 
و زوار در قم دانست و گفت: باید در داخل و اطراف شهر 
مقدس قم مکان هایی را ایجاد کرد از لحاظ تفریحی، تجاری 

و فرهنگی جذابیت داشته باشدتا آمار ماندگاری و بیتوته 
مسافران در قم بیشتر شود.

این مقام ارشد اقتصادی با تاکید بر اینکه استان قم رو به 
رشد و توسعه است، گفت: ایجاد هتل هایی با استانداردهای 
جهانی، بازارچه های بین المللی در منطقه ویژه سلفچگان، 
ساخت فروشگاه های زنجیره ای با قیمت های مناسب، 
رایزنی با سرمایه گذاران خارجی برای سرمایه گذارهای مثبت 

از جمله کارهایی است در حال انجام یا شکل گیری است.
جذب سرمایه گذاری را به مردم واگذار می کنیم

رضوی با اشاره به اینکه زوار و مسافران کشورهایی مانند 
عراق، پاکستان، بحرین و قطر که دارای جمعیت شیعه 
نشین هستند ماندگاری حدود 48 ساعت در قم دارند 
گفت: خوشبختانه ظرفیت های خوبی برای توسعه عمران 
و گردشگری استان انجام گرفته و این خدمات با مثلا 10 
سال گذشته قابل مقایسه نیست اما باید قبول کنیم که هنوز 
ابتدای راه هستیم. به گزارش مهر، وی از ابراز علاقمندی گروه 
سرمایه گذاری پدیده شاندیز و موسسه علمی و آموزشی گاج 
در قم خبر داد و گفت: یکی از راه های جذب گردشگر در قم 
ارتقای سطح فرهنگی و ایجاد موزه های مذهبی است که 
در این زمینه برنامه هایی را برای بلوار پیامبر اعظم)ص( در 

دست اقدام داریم.
معاون برنامه ریزی و اشتغال استاندار با تاکید بر اینکه 
دولت نتوانسته  بسترهای سرمایه گذاری و رشد اقتصادی 
را برای بخش خصوصی فراهم کند، گفت: در این زمینه بر 
اساس بخشنامه ای که توسط استانداری تهران تدوین شده 
است قرار است ستاد سرمایه گذاری با حضور گروه های 
ngo سرمایه گذاری متشکل از بدنه تجار و تولیدکنندگان 
و سرمایه گذاران مردمی شکل گرفته و فرصت های سرمایه 

گذاری داخلی و خارجی بررسی و جذب شود.

ایمان: شهردار منطقه یک قم با 
اشاره به اینکه بلوار شهید روحانی 
و  خرداد   15 خیابان  حدفاصل 
است  برداری  بهره  آماده  طالقانی  
گفت :  این بلوار روز دوشنبه سوم 
و  کشور  وزیر  باحضور  شهریور 
برداری  بهره  به  استانی  مسولان 

می رسد.
کلیه  از  تشکر  ضمن  قلیچ  مهندس 
مالکین و شهروندان که در طول اجرای 
خود  شکیبایی  و  صبر  با  پروژه  این 
این    : افزود  دادند  یاری   را  شهرداری 
میلیارد   720 بر  بالغ  اعتباری  با  پروژه 
ریال احداث گردیده است.قلیچ با اشاره 
اینکه تملک این طرح در نیمه دوم  به 
سال 89 شروع شده بود  ادامه داد: طول 
این بلوار 780 متر و عرض مسیر به طور 

میانگین 70 متر می باشد.وی با اشاره به 
اینکه کل املاک در طرح 476 باب منزل 
بوده که از این تعداد 275 باب در مسیر و 

138 باب در بدنه قرار داشت.که تاکنون 
تملکات  این  و  شده  تملک  مورد   413
و  شده  انجام  مالکین  توافق  با  همگی 

استفاده   9 ماده  اعمال  از  هیچکدام  در 
نگردید.شهردار منطقه یک قم کل عرصه 
در مسیر این بلوار را حدود 54000 متر 
پروژه  دراین   : گفت  نمود  اعلام  مربع 
43000 مترمکعب خاکبرداری و بیش از 
63000 مترمکعب خاکریزی و بارریزی  
انجام شده است. قلیچ  بابیان اینکه در این 
پروژه  4320 متر جدولگذاری و 3800 
تن آسفالت مصرف شده است خاطرنشان 
کرد:رنگ آمیزی جداول،کاشت و اجرای 
و  ترافیکی  تابلوهای  سبز،نصب  فضای 
ونور  کشی  راهنمایی،ریسه  های  چراغ 
پردازی و عملیات های عمرانی  این پروژه 
بالغ بر 90 میلیارد ریال  اعتباری  با  نیز 
انجام پذیرفته است. وی در پایان  گفت : 
در این پروژه 100 هزار ساعت نفر در این 

پروژه مشغول به کار بودند. 

مدیرکل کار و رفاه اجتماعی استان  قم خبر داد:

نظارت بر ایمنی کارگاه های
 ساختمانی قم 

کارگروه  از تشکیل  استان قم  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  ایمان: مدیرکل 
تخصصی عالی نظارت بر ایمنی کارگاه های ساختمانی در این اداره کل خبر داد.

نصرالله بازوند افزود: این قرارداد میان رییس انجمن صنفی کارگران کارگاه های ساختمانی 
و رییس انجمن صنفی کارفرمایان برای بازرسی از کارگاه های ساختمانی منعقد شد.

وی خاطرنشان کرد: هر یک از طرفین در کارگروه تخصصی عالی نظارت بر ایمنی کارگاه 
های ساختمانی در قم حضور دارند تا با همکاری با یکدیگر به مشکلات این بخش رسیدگی 
کنند.وی افزود: این طرح برای نخستین بار در کشور با هدف ارتقای ایمنی در کارگاه های 
ساختمانی و پیشگیری از حوادث ساختمانی به صورت پیشتازدر استان قم آغاز به کار کرده 
است.بازوند ادامه داد: این طرح به منظور کاهش مخاطراتی از قبیل عدم وجود ابزار و مصالح 
ساختمانی استاندارد، ایمن نبودن تردد در اطراف کارگاه های ساختمانی و گودبرداری ها در 

پروژه های ساختمانی به اجرا در خواهد آمد.
وی در ادامه به بررسی راهکارهای اجرای این تفاهم نامه اشاره کرد و گفت: همکاری فی 
مابین در جهت آموزش و ترویج ایمنی و نهادینه سازی امور مربوط در حوزه تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی در چارچوب قوانین و مقررات و هماهنگی و همکاری در راستای ایمن کردن 
کارگاه های ساختمانی و ارایه راهکارهای کاربردی و مناسب از جمله موضوعات این تفاهمنامه 

به شمار می آید. 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم خبر داد:

کمک 6 میلیارد تومانی 
طرح تحول سلامت به مردم قم

 ایمان :رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در شهر قم حدود 6 میلیارد تومان 
از محل هدفمندی و در قالب طرح تحول به شکل یارانه برای مردم عزیز هزینه شده 

است که تا قبل از اجرای این طرح این هزینه ها باید از جیب مردم پرداخت می شد.
ابوالفضل ایرانی خواه در آغاز هفته دولت اظهار کرد: اجرای طرح عظیم تحول سلامت در سال 
جاری حرکت بزرگی در راستای خدمت به مردم است که خشنودی مردم را نیز به همراه داشت. 
وی با اشاره به ابلاغ سیاست های کلی بخش سلامت از سوی رهبر معظم انقلاب افزود: به دنبال 
این سیاست ها از نیمه اردیبهشت ماه سال جاری تحول قابل توجهی در ارائه خدمات رخ داد که در 
نخستین گام های آن هزینه های کمرشکنی که مردم در مراجعه به مراکز دولتی متحمل می شدند 
بسیار کاهش پیدا کرد.وی بیان کرد: با اجرای این طرح دغدغه ای که مردم در مسئله بیماری و 
بیمارداری داشتند کاهش پیدا کرد که البته این امر قدم نخست در زمینه بحث سلامت است.

وی با بیان اینکه اعتقاد دولتمردان این است که حق و شأن مردم در خدمات بهداشتی و سلامتی 
بیش از اینها است، یادآور شد: امیدواریم با عنایت و همدلی همه دستگاه های اجرایی کشور و مردم 
قدرشناس، این تحول بزرگ به پیش برود و برکات آن هر چه بیشتر با گذشت زمان آشکارتر شود.

ایرانی خواه با بیان اینکه طرح تحول سلامت در نخستین قدم، هزینه های مردم در مراجعه به مراکز 
دولتی را 10 درصد کاهش داد، گفت: این تحولی بود که به طور ناگهانی مردم برکات آن را از نیمه 

اردیبهشت ماه احساس کردند و حاصل عنایت همه دولتمردان به بخش سلامت بود.

معاون برنامه ریزی و اشتغال استانداری قم:

گردشگری در قم جذابیت ندارد

حــوادث  یــادداشت

اخبـــار

مرگ دومین پاکبان در رودخانه قم
ایمان: یکي از پاکبانان قمي در حین انجام وظیفه در بستر رودخانه قمرود 
که به نام بلوار زائر نامگذاري شده  است بر اثر برخورد یک دستگاه سمند با وي 

کشته شد این دومین سانحه مر گبار در دوماه اخیر است.

هنوز خاطره تلخ کشته شدن پاکبان جوان در ساعات اولیه صبح 11 خرداد و متواري 
شدن راننده خاطي از ذهن شهروندان و پاکبانان محو نشده که بعدازظهر شنبه پاکبان 
دیگري در همین بلوار به کام مرگ رفت. مطلب الله قلي پاکبان 70 ساله از نیروهاي شرکت 
دهکده سبز پوش ناحیه یک منطقه سه قم در حال انجام وظیفه بوده که یک خودرو 
سمند سفید در حوالي پل رضوي براي سبقت اقدام و با این پاکبان برخورد کرد. راننده 23 
ساله سمند برخلاف حادثه قبلي که راننده قاتل در سیاهي شب پا به فرار گذاشت، پس از 
برخورد با پیرمرد پاکبان توقف کرد اما زماني توانست خودروي خود را مهار کند که جان در 
تن پاکبان نبود. شهردار منطقه 3 قم به در خصوص این حادثه گفت: الله قلي در حین انجام 
وظیفه بوده و لباس پاکباني به تن داشته است یعني موضوعات ایمني کار توسط این پاکبان 
رعایت شده بود.سید محمد موسوي منش به نظر سایر همکاران خدماتي و حقوقي اش که 
در محل حضور داشتند اشاره دارد که راننده خودرو سمند با سرعت بالا تردد مي کرده و 
نتوانسته خودرو را مهار کند.با اینکه نیروهاي اورژانس بلافاصله در محل حادثه حاضر شدند 
ولي شدت برخورد خودرو با پاکبان به گونه اي بوده که پیرمرد 70 ساله درجا کشته شده 
بود.محمد دلبري شهردار قم نیز در جلسه بررسي طرح هاي عمراني به این حادثه اشاره 
کرده و ضمن ابراز تاسف از وقوع این حادثه، گفت: متاسفانه یکي از عزیزان پاکبان را به 

جهت سهل انگاري راننده خودرو از دست داده ایم.

جانشین فرماندهی انتظامی استان قم خبر داد:

کشف محموله 5 میلیاردی 
چای قاچاق

ایمان: جانشین فرماندهی انتظامی استان قم گفت: با تلاش ماموران اداره 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز پلیس آگاهی استان قم 2 هزار و 200 کارتن 10 

کیلوگرمی چای خارجی قاچاق به ارزش 5 میلیارد ریال کشف شد. 
سرهنگ حمیدرضا اسدی اظهار کرد: در اجرای طرح سراسری مبارزه با قاچاق و عرضه 
خارج از شبکه فرآورده های نفتی و در پی کسب خبری مبنی بر اینکه یک دستگاه کامیون 
از یکی از استان های جنوبی قصد انتقال یک محموله بزرگ چای قاچاق به استان همجوار 
قم دارد، بلافاصله شناسایی خودرو مذکور در دستور کار ماموران اداره مبارزه با قاچاق کالا 
و ارز پلیس آگاهی استان قرار گرفت.به گفته وی پس از بررسی موضوع چندین اکیپ در 
محورهای مواصلاتی استان مستقر و نهایتاً  خودرو مورد نظر در جاده قدیم قم - تهران 
شناسایی و توسط ماموران متوقف شد.وی افزود: در ادامه با توجه به ضد و نقیض گویی های 
راننده و همچنین عدم ارائه مدارک لازم، کامیون به اداره مبارزه با قاچاق کالا و ارز منتقل و 
پس از فک پلمپ درب کانتینر، 2 هزار و 200 کارتن 10 کیلوگرمی چای خارجی قاچاق 
کشف شد.جانشین فرماندهی انتظامی قم به ارزش 5 میلیارد ریالی این محموله که از سوی 
کار شناسان برآورد شده اشاره و تصریح کرد: در این خصوص پرونده ای تشکیل و برای سیر 
مراحل قانونی به اداره کل تعزیرات حکومتی استان ارسال و در   نهایت با هماهنگی مقام 

قضایی استان محموله چای قاچاق تحویل اداره گمرکات استان قم شد.

رئیس پلیس آگاهی استان قم

270 رأس دام فاقد مجوز از 
دو دستگاه کامیون کشف شد

ایمان: رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم گفت :با تلاش 
ماموران پاسگاه انتظامی سلفچگان ز دو دستگاه کامیون 270 رأس دام قاچاق 

کشف شد.
سرهنگ مهدی قدمی در این رابطه افزود: ماموران پاسگاه انتظامی سلفچگان، با 
همکاری و همراهی ماموران قرارگاه مرصاد با اجرای طرحی حین کنترل خودروهای 
عبوری در مقابل پلیس راه سلفچگان به دو دستگاه کامیون با بار احشام مشکوک و آن ها 
را متوقف کردند.سرهنگ قدمی  ادامه داد: با توجه به عدم ارائه مدارک و همچنین مجوز 
حمل از اداره دامپزشکی، رانندگان به همراه خودروهای مذکور به اداره مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز پلیس آگاهی قم منتقل شدند.وی در ادامه به عزم جدی پلیس در امر مبارزه با 
قاچاق و پیشگیری از سرقت اشاره و تصریح کرد: پیشگیری از سرقت و همچنین مبارزه 
با قاچاق از جمله خواسته های به حق مردم است که در سال جاری و با توجه به توفیقاتی 

که در این زمینه حاصل شده این روند به قوت خود ادامه خواهد داشت.

کارشناس پیش بینی اداره کل هواشناسی استان قم:

آسمان قم روزهای آینده غبارآلود است
ایمان: کارشناس پیش بینی اداره کل هواشناسی استان قم آسمان قم را 

طی روزهای آینده غبارآلود اعلام کرد.
محمدجواد ترابیان بیان کرد: امروز آسمان کمی ابری و در اوایل شب همراه با افزایش 
ابر و وزش باد و گرد و غبار است.وی با بیان اینکه در روز یکشنبه بر میزان ابرها افزوده 
شده و آسمان نیمه ابری و همراه با وزش باد و گرد و غبار است، عنوان کرد: در روز 
دوشنبه از میزان ابرها کاسته شده و آسمان کمی تا قسمتی ابری خواهد بود.کارشناس 
پیش بینی اداره کل هواشناسی استان قم بیان کرد: دمای هوا در روزهای آینده اندکی 
افزایش می یابد و تا پایان هفته ثابت باقی خواهد ماند.وی گفت: امروز حداقل دما 20 
درجه و حداکثر دما 39 درجه و در روز دوشنبه حداقل دما 19 درجه و حداکثر دما 
40 درجه پیش بینی می شود.ترابیان بیان کرد: امروز سرعت وزش باد بین 40 تا 60 
کیلومتر بر ساعت و دوشنبه سرعت وزش باد بین 30 تا 50 کیلومتر بر ساعت خواهد بود.

در دیدار شهردارقم با دکتر ایرانی خواه :

شهردار قم روز پزشک را 
به جامعه پزشکان قم تبریک گفت

ایمان: محمد دلبری شهردار قم با حضور در بیمارستان شهید بهشتی با 
اهدای لوح تقدیر به دکتر ایرانی خواه رییس دانشگاه علوم پزشکی قم روز 

پزشک را به جامعه پزشکی استان تبریک گفت.

در این دیدار دلبری ضمن تبریک روز پزشک به جامعه پزشکی استان گفت: اجرای 
طرح تحول نظام سلامت موجب ایجاد رضایتمندی محسوسی در مراجعان به مراکز 
درمانی شده است که این امر با ایثار پزشکان و کادر درمانی بیمارستان ها به دست آمده 
است.شهردار قم از راه اندازی اورژانس هوایی در قم به عنوان یک اقدام حائز اهمیت یاد 
کرد و تصریح کرد: متاسفانه آمار تلافات سوانح جاده ای در ایران بالاست و هر ساله باعث 
از دست رفتن تعداد زیادی از هم وطنان می شود که گروهی از نخبگان کشور نیز از جمله 
این افراد هستند. امیدوارم با راه اندازی اورژانس هوایی، شاهد کاهش آمار کشته شدگان 
سوانح جاده ای باشیم. دکتر ایرانی خواه در این دیدار اقدامات نوین و ابتکاری شهرداری 
قم را موجب افزایش سطح رضایتمندی شهروندان دانست و یادآور شد: با توجه به 
تعامل و همکاری های خوبی که میان مجموعه های اداری و اجرایی استان شکل گرفته 
فرصت خوبی فراهم شده است تا با ارائه خدمت هرچه بیشتر به مردم شریف قم، 
عقب ماندگی های گذشته را جبران نماییم.شهردار قم در پایان از پایگاه اورژانس هوایی 

قم بازدید نمود.

به مناسبت هفته دولت

دولت یازدهم و وفا به میثاق
در آستانه  انتخابات ریاست جمهوری 1392 هجری خورشیدی و پس از آن، یکی 
از مفاهیم اساسی که نیروهای اعتدال گرا و اصلاح طلبان به حق از آن دفاع کرده 
و می کنند و برای تحقق و عینیت یافتن آن تلاش بی وقفه داشته و دارند، مفهوم 
»جامعه ی مدنی« است. آنان به خوبی آگاهند که از جمله پایه ها و مبانی نظری 
جامعه به طور عام و جامعه ی مدنی به طور خاص، قرارداد عرفی یعنی قرارداد و توافق 

شهروندان با همدیگر است. 
از دیدگاه صاحبنظران، جامعه، زاییده ی قرارداد اجتماعی است و جامعه ی مدنی 
ویژگی قراردادی دارد، البته قراردادی 2 جانبه. برای مثال، شهروندان بر اساس وعده 
ها و برنامه های »حسن روحانی« به او رای دادند و اکنون وی بر پایه ی آن قرارداد 
نانوشته و عرفی در برابر اکثریت جامعه مسوولیت دارد و ضروری است به میثاق خود 

پایبند باشد.
اسلام این گونه قراردادها و توافق ها را نه تنها رد نمی کند که امضا نیز می 
نماید. بر پایه ی نظر برخی فقیهان، آن چه از قراردادها و پیمان هایی که خردمندان 
)عقلا( اختیار کرده اند، می توان به عنوان احکام عقلی اسلام مورد امضا و تایید شارع 
دانست. امام خمینی)ره( در کتاب بیع نوشته اند »اسلام در این گونه امور سیاسی 
چیزی مخالف با بنای عقلا نیاورده است.« پیش از امام )ره(، اندیشمندان و فقیهانی 
مانند علامه محمد حسین نایینی نیز در »تنبیه الامه و تنزیه المله« کوشیده اند 
در رویارویی )مواجهه( با پدیده های سیاسی و اجتماعی از این زاویه وارد شوند که 
شارع، عرف ها و قراردادها را تایید می کند و در این ارتباط میان شرع و عرف، تزاحم 

غیرقابل رفع نیست.
چه بسا پیمان ها و عرف هایی که دین، ما را به طرف آنها هدایت و تشویق می 
کند. احترام به عقود و قراردادهای اجتماعی مورد رضایت طرفین مانند قاعده ی »وفا 
به میثاق« )اوفو بالعقود( و قاعده ی » المومنون عند شروطهم« همواره مورد تاکید 

اسلام بوده است.
براساس این قاعده ها، شهروندان مسلمان ایران در 24 خرداد 1392 خورشیدی، 
به تشکیل دولتی تازه با رویکردی تحول خواهانه رای دادند و اعضای این دولت با 
مردم میثاق و پیمان بستند تا امکان دستیابی به هدف ها و علاقه های اغلب ملت 
ایران فراهم شود. آنان در طول یک سال گذشته، این پیمان را میان خود و مجموعه 

ی دولت تحکیم کردند.
یکی از مهم ترین پیمان ها و برنامه های دولت تدبیر، به پیش بردن طرح )پروژه( 
اصلاحات، توسعه  اقتصادی و سیاسی و تقویت جامعه  مدنی و نیز حمایت از هنرمندان، 
نویسندگان و روزنامه نگاران بوده و هست. این روزها و در هفته دولت، انتظار بیشتر 
شهروندان از دولتمردان این است که به مصداق »المومنون عند شروطهم« و اصل 

»اوفو بالعقود« به پیمان خود با ملت وفادار بمانند.

امام جمعه قم: 

رویکرد فرهنگی در اجرای 
برنامه ها تقویت شود

  ایمان : امام جمعه قم گفت: ما باید پیوست های فرهنگی را در عرصه 
ها و امور مختلف تدوین و آن را بر حسب نیاز مخاطبان عرضه کنیم.  

آیت الله سید محمد سعیدی، پیش از ظهر دیروزدر نشستی با برگزار کنندگان 
جشنوار ملی وبلاگ نویسی ملی "دختر آفتاب"، با تسلیت شهادت امام صادق علیه 
السلام، اظهار داشت: سیره امام)ع( الگویی برای نقش آفرینی مؤمن حقیقی است، 
بنابراین باید برنامه های مختلف ما دارای پیوست فرهنگی باشد، همان طور که در 
جای جای سیره معصومین علیهم السلام این رویکرد فرهنگی کاملا مشهود است. 
تولیت آستان مقدس حضرت فاطمه  معصومه سلام الله علیها خاطرنشان کرد: ما 
باید پیوست های فرهنگی را در عرصه ها و امور مختلف تدوین و آن  را بر حسب 
نیاز مخاطبان عرضه کنیم. وی با بیان این که وجود رویکرد فرهنگی به برکت 
انقلاب، در جامعه فراگیر شده است، تصریح کرد: امروز جمهوری اسلامی ایران 
بر اساس مبانی دینی و اسلامی در عرصه فرهنگی در حال فعالیت است. آیت الله 
سعیدی با تقدیر از برگزاری جشنواره های وبلاگ نویسی "دختر آفتاب" و اقدامات 
فرهنگی معاونت امور جوانان جمعیت هلال احمر در عرصه های دینی گفت: البته 
در این عرصه باید مراقب بود که جنبه فرهنگی بالاترین رنگ و نمود را داشته 
باشد. امام جمعه قم خاطرنشان کرد: هرچه رویکرد فرهنگی در کارهای جمعیت 
هلال احمر پررنگ تر باشد، توفیقات ودستاوردها نیز بیشتر و بهتر خواهد بود. 
مسئول دفتر نمایندگی ولی فقیه در جمعیت هلال احمر قم نیز در این نشست 
برنامه های هلال احمر دارای رویکرد فرهنگی است و در  اظهار داشت: تمامی 
این عرصه برای جوانان برنامه های خاص فرهنگی است که از سوی معاونت امور 
جوانان به ان توجه شده است. حجت الاسلام سید مصطفی علامه مهری افزود: در 
معاونت امور جوانان، کانون های مختلفی در حال فعالیت هستند که از جمله آنها 
می توان به کانون طلاب  اشاره کرد.  وی با اشاره به برگزاری جشنواره کوثر نبوی 
در گذشته، ابراز داشت: جشنوار ملی وبلاگ نویسی "دختر آفتاب" نیز روز دوشنبه، 
دهم شهریور ماه، در سالن همایش های شهرداری قم برگزار می گردد. وی درباره 
دیگر برنامه های معاونت امور جوانان هلال احمر گفت: برنامه "باران غدیر" نیز 
از جمله برنامه هایی است که به مناسبت عید سعید غدیر برگزار خواهد شد. در 
این نشست همچنین، محمد مصباحی، معاون امور جوانان جمعیت هلال احمر 

استان قم نیز گزارشی از فعالیت های فرهنگی این معاونت در سال 93 ارائه داد

از سوی آستان مقدس قم  :

همایش بین المللی سفیران کریمه 
در دهه کرامت برگزار می شود

الملل آستان مقدس حضرت  بین  امور  و  روابط عمومی  : مدیر  ایمان 
المللی سفیران کریمه طی دهه  بین  فاطمه معصومه)س( گفت: همایش 

کرامت در حرم حضرت معصومه)س( برگزار می شود.
حجت الاسلام روح الله فاطمی نسب اظهار داشت: همایش بین المللی سفیران 
کریمه با هدف ترویج و نشر علوم اهل بیت)ع( به جهانیان طی دهه کرامت در 
حرم حضرت فاطمه معصومه)س( برگزار می شود. وی بیان داشت:  بی تردید با 
برگزاری این همایش بین المللی در آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س( 
نشست های در سراسر کشور تشکیل می شود.مدیر روابط عمومی و امور بین الملل 
آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س( عنوان کرد: نسب شناسی و ولادت 
حضرت فاطمه معصومه)س(، ساختار مذهبی اجتماعی قم در هنگام ورود حضرت، 
نقش حضرت معصومه)س( در گسترش تشیع و فضائل و کرامات این بانو حیات 
آداب  معصومین)ع(،  و  معصومه)س(  حضرت  حدیثی،  میراث  شهادت،  و  طیبه 
مدفون  امامزادگان  اسلامی،  انقلاب  از  تاریخچه حرم، حرم پس  زیارت،  و شرح 
در حرم مطهر، ستارگان حرم از محورهای این همایش می باشد.حجت الاسلام 
فاطمی نسب تصریح کرد: در این همایش دهم شهریورماه جاری در پژوهشکده 
علامه طباطبایی برگزار می شود و در آن حجج اسلام محمدجواد طبسی، نظری 

منفرد و انصاری قمی سخنرانی خواهند کرد.

انتشار 82 عنوان کتاب مهدوی 
از سوی مرکز تخصصی مهدویت

 ایمان : رییس مرکز تخصصی مهدویت حوزه علمیه قم گفت: تاکنون 
82 عنوان کتاب مهدوی با هدف تبیین و معرفی فرهنگ مهدوی منتشر 

شده است.
حجت الاسلام مجتبی کلباسی روز شنبه در مراسم رونمایی از سه کتاب جدید 
مرکز تخصصی مهدویت در قم افزود: کتب جدید از جمله آخرین دستاوردهای 
این مرکز می باشدکه با تلاش محققان و پژوهشگران به ثمر نشسته است.وی با 
بیان اینکه این آثار ناظر به آخرین تحولات عرصه مهدویت از جمله نقد و افشای 
برخی مدعیان دروغین در کشورهای اسلامی از جمله عراق وسوریه است افزود: 
ره افسانه کتابی است در نقد مدعی دروغین مهدویت به نام فرقه یمانی بصری و 
کتاب مهدویت در دایرة المعارف های غربی نیز به بررسی آرا مستشرقین در زمینه 

مهدویت پرداخته است.
وی ادامه داد: کتاب دو گوهر آسمانی دیگر کتاب منتشرشده از سوی مرکز 
و حضرت  ولیعصر)عج(  میان حضرت  تاریخی  و  علمی  ای  مقایسه  به  که  است 

موسی)ع( با توجه به روایات وارده پرداخته است.
کلباسی از همه مبلغان و محققان خواست تا با مطالعه این کتب به مسائل 
ببرند. بهره  آثار  این  از  تبلیغی خود  برنامه های  بیشتر آشنا شده و در  مهدوی 

دایرة  در  مهدویت  بصری،  یمانی  فرقه  بررسی  و  نقد  ویژه  افسانه  ره  کتاب  سه 
و  موسی  حضرت  تشابهات  بررسی  ویژه  آسمانی  گوهر  دو  و  غربی  المعارفهای 
حضرت مهدی )عج( با حضور مدیران و اساتید مرکز تخصصی مهدویت رونمایی 
شد.کتاب ره افسانه نوشته محمد شهبازیان در 136 صفحه، دو گوهر آسمانی در 
256 صفحه) چهار فصل( و مهدویت در دایرة المعارف های غربی در 296 صفحه ) 
پنج فصل( برای بار اول در تابستان 93 از سوی انتشارات مرکز تخصصی مهدویت 

به زیور طبع آراسته شد.

با حضور وزیر کشور:

بلوار شهید روحانی در هفته دولت افتتاح می شود
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اقتصادی

قائم مقام وزیر مسکن اعلام کرد؛

هزینه ساخت هر متر مسکن مهر
 440 هزار تومان

ایمان: قائم مقام وزیر راه و شهرسازی در امور مسکن مهر گفت: به طور 
متوسط برای ساخت هر متر مربع مسکن مهر 440 هزار تومان هزینه شده است.

احمد اصغری مهرآبادی اظهار کرد: هفته آینده در جلسه با وزیر نیرو در خصوص توزیع 
10 هزار میلیارد ریال اعتبار تکمیلی مسکن مهر در شش ماهه دوم سال با توجه به 

اولویت های وزارت راه و شهرسازی تصمیم گیری خواهد شد.
وی اضافه کرد: برای تامین خدمات زیربنایی واحدهای مسکن مهر کشور با تشکیل 
کارگروهی با حضور معاون اول رییس جمهوری 56 هزار میلیارد ریال برای پرداخت به 

استان ها تصویب شده که متناسب با نیاز استان ها توزیع خواهد شد.
قائم مقام وزیر راه و شهرسازی در امور مسکن مهر باهمکاری بانک مرکزی و دستگاهای 
خدمات رسان تلاش می شود پرونده مسکن مهر کشور تا پایان سال 94 بسته شود چراکه 
در صورت عدم همکاری این نهاد ها، اتمام طرح مسکن مهر به راحتی امکانپذیر نخواهد 
بود. وی خاطرنشان کرد: هفته آینده در جلسه با وزیر نیرو در خصوص توزیع 10 هزار 
میلیارد ریال اعتبار تکمیلی در شش ماهه دوم با توجه به اولویت های وزارت راه و شهرسازی 
تصمیم گیری خواهد شد. اصغری مهرآبادی با بیان اینکه 660 هزار واحد مسکن مهر 
در سطح کشور فاقد شبکه آب، 675 هزار واحد فاقد شبکه برق، 716 هزار واحد فاقد 
شبکه گاز و سیستم دفع فاضلاب هستند، گفت: از مجموع دومیلیون و 320 هزار واحد 
مسکن مهر کشور نیز کار سفت کاری دو میلیون واحد آن به اتمام رسیده و یک میلیون 
و 250 هزار واحد نیز واگذار شده است. وی اضافه کرد: در این راستا دولت به تازگی 50 
میلیارد ریال برای حل مشکلات زیربنایی و آماده سازی واحدهای مسکن مهر کشور 

اختصاص داده است.

عضو شورای عالی کار خبر داد؛ 

برگزاری جلسه فوق العاده شورای عالی کار 
برای کسرحق بیمه از بن نقدی 

ایمان: عضو شورای عالی کار با اشاره به اینکه بخشنامه عدم کسر حق بیمه 
از بن نقدی در تضاد با ماده ۳0 تأمین اجتماعی است گفت: به احتمال زیاد در 
هفته های آینده جلسه فوق العاده شورای عالی کار به صورت سه جانبه برای 

بررسی این موضوع برگزار می شود. 
با اشاره به ابلاغ مصوبه عدم کسر حق بیمه از بن نقدی به  محمدرضا بقاییان 
تامین اجتماعی گفت: معاون روابط کار وزارت تعاون ، کار و رفاه اجتماعی مصوبه دویست 
و سی و پنجمین جلسه شورای عالی کار در خصوص عدم کسر حق بیه از کمک هزینه 
اقلام خانوار )بن کارگری و خواربار ( را  چند هفته گذشته به سازمان تامین اجتماعی 
ابلاغ کرد اما خوشبختانه تا کنون معاون فنی این سازمان آن را به دلیل درخواست جامعه 
کارگری ابلاغ نکرده است.  وی از برگزاری جلسه فوق العاده شورای عالی کار به صورت 
سه جانبه )شرکای اجتماعی(در هفته های آینده به منظور بررسی این موضوع خبر داد و 
گفت: نمایندگان کارگران بارها اعتراض خود را اعلام کرده اند تا جایی که حتی  محمد 
عطاردیان،دبیرکل کانون انجمن صنفی کارفرمایان ایران در واکنش به این اعتراض گفت، 
اگر کارگران تصور می کنند که این مساله به نفع آنها نیست و بهتر است که از مزایای 
بن نیز حق بیمه کسر شود حاضریم تا بار دیگر این موضوع را از طریق گفتگو با شرکای 
اجتماعی در جلسات شورای عالی کار مطرح کنیم که به احتمال زیاد در هفته های جاری 

جلسه ای دیگر برای بررسی این موضوع برگزار شود. 
 بقاییان اظهار کرد: این بخشنامه خلاف قانون است چرا که در راستای ماده 30 قانون 
تأمین اجتماعی هر گونه پرداخت نقدی باید مشمول کسر حق بیمه شود. بنا به بند 5 
ماده 2 قانون تأمین اجتماعی، تأمین مزد شامل هرگرونه وجوه نقدی یا غیرنقدی مستمر 

است که در مقابل کار به بیمه شده داده می شود.
 عضو شورای عالی کار تاکید کرد: بنابر ماده 30 این قانون کارفرما موظف است از کلیه 
وجوه و مزایای مذکور در بند 5 ماده 2 این قانون حق بیمه را کسر و به اضافه سهم خود 
به سازمان تامین اجتماعی پرداخت کند که متاسفانه تصمیمی که در زمینه عدم کسر حق 

 بیمه از بن نقدی کارگران شده است وجاهت قانون ندارد و باید بازنگری شود. 

مدیر عامل اتحادیه مرغداران خبر داد؛ 

احتمال صادرات ماهانه گوشت مرغ به روسیه 
ایمان: مدیر عامل اتحادیه سراسری مرغداران مرغ گوشتی گفت: با توجه 
به افزایش حدود هفت درصدی تولید گوشت مرغ به دنبال یافتن بازار های 

صادراتی جدید مانند روسیه و افزایش صادرات این محصول هستیم. 
همایون دارابی اظهار کرد: از ابتدای امسال جوجه ریزی با درصدی افزایش و بدون وقفه 
ادامه دارد و تولید گوشت مرغ نیز طی ماه های گذشته تداوم داشته و همواره مازاد مصرف 
وجود داشته است که به همین دلیل به دنبال یافتن بازار های صادراتی جدید و بیشتر 
هستیم.  وی گفت: امسال برنامه ریزی ها به گونه ای بود که بتوانیم تولید گوشت مرغ را 
حدود پنج درصد نسبت به سال گذشته افزایش دهیم اما با توجه به این که حجم گله های 
مادر امسال افزایش یافتند میزان تولید گوشت مرغ نیز در هر ماه هفت تا هشت درصد 
نسبت به سال گذشته افزایش یافت که به نظر می رسد میزان افزایش تولید گوشت مرغ 

در پایان سال جاری نیز به همین میزان برسد. 
پتانسیل صادرات 200 هزار تنی گوشت مرغ در سال جاری

مدیر عامل اتحادیه سراسری مرغداران مرغ گوشتی با اشاره به صادرات حدود 45 هزار 
تنی گوشت مرغ در سال گذشته اعلام کرد: با توجه به ظرفیت تولید گوشت مرغ و وجود 
بازار های صادراتی به نظر می رسد امسال می توانیم میزان صادرات گوشت مرغ را تا 200 
هزار تن افزایش دهیم که در این میان علاوه بر صادرات این محصول به عراق می توانیم 

بازار های جدیدی مانند روسیه را نیز به عنوان کشورهای مقصد در نظر بگیریم. 
وی ادامه داد: در پی تیره شدن روابط روسیه با کشور های اروپایی، این کشور به واردات 
گوشت مرغ از کشور های همسایه مانند ایران نیاز دارد که در این راستا می توانیم امسال 

ماهانه 20 هزار تن گوشت مرغ به روسیه صادر کنیم. 
دارابی تاکید کرد: اگر بازار های جدیدی برای گوشت مرغ پیدا شود می توانیم ظرفیت 

جوجه ریزی و صادرات گوشت مرغ را تا دو برابر افزایش دهیم. 
مدیر عامل اتحادیه سراسری مرغداران مرغ گوشتی گفت: امسال مرغداران مشکلی از 
نظر تامین نهاده های مورد نیاز تولید و غیره ندارند اما مشکل اصلی آنها عدم تعادل عرضه 
و تقاضاست که همواره مازاد عرضه بر تقاضا باعث شده که گوشت مرغ نتواند به قیمت 
واقعی خود در بازار عرضه شود. در این شرایط می توان دو راهکار را پیش رو داشت؛ یکی 
کاهش تولید و دیگری افزایش عرضه مازاد مصرف در بازار های صادراتی است که به نظر 
می رسد بهترین راهکار یافتن بازار های صادراتی جدید برای افزایش صادرات، برقراری 

تعادل عرضه و تقاضا و جلوگیری از زیان مرغداران است. 

به زودی اجرا می شود؛

امکان پیامک و مکالمه رایگان با تلفن ثابت 
ایمان: چندی پیش مدیر روابط عمومی مخابرات از طرح باندلینگ تلفن ثابت 
و اینترنت ADSL خبر داد و گفت: با اجرای این طرح، به زودی خریداران تلفن 
ثابت می توانند با خرید اینترنت ADSL مخابرات، از پیامک و مکالمه رایگان بر 

روی تلفن ثابت خود نیز بهره مند شوند. 
به گفته وی با تعریف بسته های تعرفه ای و سبد مکالمات، قصد داریم هزینه ی معقول 

و منطقی برای مشترکان تعریف کنیم که به نفع آنها خواهد بود. 
مدیر امور بین الملل شرکت مخابرات ایران افزود: سبد مکالمات شامل مکالمات نامحدود 
درون شبکه ای و GPRS نامحدود و پیامک محدود است که مشترک با فعال سازی این 
طرح، یک مبلغ مشخصی پرداخت خواهد کرد که از نظر اقتصادی به نفع اش خواهد بود. 
بر اساس اطلاعات نشریه ارتباطات اجرای سبد تعرفه ای برای تلفن همراه و ثابت 
راهکاری برای تامین نظر وزیر بوده و این سبد مکالمات، به عنوان طرح های تشویقی در 

مرحله ی کارشناسی است و به زودی به مشترکان ارائه خواهد شد. 

در جلسه شورای سیاست گذاری مطرح شد؛

افزایش واردات خودرو
 از شرکتهای تحریم کننده ایران 

نسبت  انتقاداتی  خودرو  سیاست گذاری  شورای  اخیر  جلسه  در  ایمان: 
به افزایش واردات خودرو از شرکت هایی که در زمان تحریم از همکاری با 

خودروسازان داخلی امتناع کردند، مطرح شد. 
جدیدترین جلسه شورای سیاست گذاری خودرو پنج شنبه هفته گذشته برگزار شد. 

در این جلسه بعضی از اعضا انتقاداتی را نسبت به افزایش بالای واردات خودرو در چهار 
ماهه نخست امسال مطرح کردند.  در این زمینه عنوان شد که در حالی واردات برخی 
از برند های خودرویی به کشور افزایش شدیدی داشته که شرکت های تولیدکننده این 
خودروها در زمان تحریم همکاری خود با خودروسازان داخلی را قطع کرده و از ارسال 
قطعات به ایران خودداری کردند.  در ادامه گفته شد که شرکت های خودروساز خارجی 
که از ادامه همکاری برای مونتاژ خودروهای تولیدی خود در ایران در چند سال اخیر 
خودداری کرده اند، به چه دلیل باید صادرات خودروهای آماده این شرکت ها به صورت 

مستقیم و غیر مستقیم به ایران افزایش یابد. 

آخرین نرخطلا در ایران 

4,150,000یک مثقال طلا

958,030یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,335,000سکه بهار آزادی

9,340,000سکه امامی

4,680,000نیم سکه

2,570,000ربع  سکه

1,670,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خودرو

 20637,500,000 تیپ 5

 206SD38,000,000وی 8

GLX 405 29,500,000پژو 

SLX 405 ۳2,500,000پژو 

ELX 45,000,000پژو پارس 

 ۳8,000,000پژو پارس سال

E2 90 ۳9,500,000تندر 

LX ۳2,500,000رانا 

TU5 ۳2,500,000رانا 

LX 29,500,000سمند 

LX EF7 ۳1,500,000سمند 

ELX ۳6,500,000سورن 

قیمت بازارنام خودرو

 102,000,000رنو مگان 2,0

 16,500,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 20,000,000سایپا 131

 19,500,000سایپا 132

SX 24,500,000سایپا تیبا 

اگر بانک ها به تفاهم بین خودشان پایبند مانده و به 
مقررات بانک مرکزی عمل کنند از امروز هیچ حساب 
سپرده کوتاه مدتی با سود بیش از 10 درصد را باز نکرده 
و حساب های قبلی با بیش از این نرخ را نیز از دفاترشان 

حذف خواهند کرد.
با توافق انجام شده بین بانکها و تایید بانک مرکزی، از اواسط 
اردیبهشت ماه سال جاری تابلوهای سود سپرده با نرخ های 
از  رسید  از 28 درصد هم می  بیش  تا  گاهی  که  متفاوت 
دیوارهای شیشه ای بانکها جمع شد و سودهای روز شمار به 
10 درصد و سود سالانه به حداکثر 22 درصد کاهش یافت تا 
نظام بانکی حداقل در این بخش به آرامش نسبی رسیده باشد.

اما بودند بانک هایی که خلاف ضوابط تعیین شده نرخ های 
قبلی را همچنان اعمال کرده و از توافق انجام شده تخطی 
می کردند در عین حال که موسسات غیر مجاز نیز هیچ گونه 
پایبندی به این موضوع نداشته و به دلخواه سودهای سپرده را 

تعیین کردند.
با این وجود در اوایل ابلاغ سود سپرده مقامات بانک مرکزی 

از اجرای سودهای تفاهمی در بیش از 90 درصد بانکها خبرداده 
و درصد خطای باقی مانده را نیز از سوی برخی دیگر طبیعی 

عنوان کردند.
بر این اساس در اواخر خردادماه بانک مرکزی طی نامه ای به 
بانک های دولتی، غیردولتی، مؤسسات اعتباری توسعه، عسکریه 
و کوثر مرکزی ضمن تاکید بر پرهیز از رقابت ناسالم و مخرب 
برای جذب سپرده خواستار پایبندی به توافقات و تصمیمات 
مشترک مدیران عامل شبکه بانکی کشور در خصوص نرخ سود 

سپرده ها شد.
در ادامه بانک ها باز هم با شکل های مختلف از اجرای سود 
تفاهمی سرباز زدند به طوری که ظاهرا سودهای روزشمار را 
حداکثر 10 درصد و سود یکساله را 22 درصد اعلام می کنند اما 
با ترفندهایی باز هم سود با درصدی بیشتر به مشتریان پرداخت 

می شود.
این در حالی است که تعهد بانکها به اعمال سودهای توافقی با 
گذشت زمان تاحدودی کمرنگ تر از قبل شد تا جایی که معاون 
نظارت بانک مرکزی با بیان اینکه زمانی که نرخ ها اعلام شد، 

بانک ها با جدیت اعمال کردند چراکه حاصل توافق خودشان بود 
عنوان کرد که اکثر آنها تا مدتی به نرخ های سود سپرده توافق 
شده پایبند بودند و هنوز هم بانک های خوب و معتبر رعایت 
می کنند اما برخی بانک ها و موسساتی که مشکل دارند، راه های 
در رویی را پیدا کرده اند تا با پرداخت نرخ سود بیشتر مشکل 

جذب نقدینگی را مرتفع کنند.
عملکرد  برای  مرکزی  بانک  مهلت  مردادماه  پایان  با  اما 
خودسربانکها و موسسات در تعیین سودهای سپرده بالاخص 
همچنان  تفاهمی  سودهای  ابلاغ  وجود  با  که  مدت  کوتاه 
بر خلاف ضوابط جدید افتتاح و سود به آنها پرداخت می شد به 
پایان رسید و از امروز همزمان با اول شهریورماه تمامی بانک ها 
موظفند تا حسابهای سپرده کوتاه مدت مشتریان را ساماندهی 

کرده و سود روز شمار را حداکثر 10 درصد تعیین کنند.
بخشنامه بانک مرکزی: سپرده های روزشمار بیش از 

10 درصد از حسابها حذف شود
بر این اساس در بخشنامه ای که در سوم خردادماه سال جاری 
در خصوص نرخ سود علی الحساب سپرده های سرمایه گذاری 
مدت دار به امضای معاون نظارتی بانک مرکزی رسیده و به 
بانک ها ابلاغ شده آمده است که بدین وسیله ضمن تاکید مجدد 
بر اجرای مفاد بخشنامه مذکور به اطلاع می رساند ضروری است 
تمهیدات لازم به منظور اصلاح نرخ و تعیین تکلیف سپرده های 
کوتاه مدت روزشماری که با شرایط خاص توسط آن بانک قبل 
از تاریخ 1393/2/13 افتتاح شده است اندیشیده شود به نحوی 
که حداکثر تا پایان مردادماه سال جاری این قبیل سپرده ها در 

دفاتر آن بانک کاملا حذف شده باشد.
همچنین در بخش دیگری از این بخشنامه آمده است که 
بدیهی است طی این مدت انتظار می رود علاوه بر اینکه هیچ 
سپرده ای به شرح فوق افتتاح نمی شود مبالغی نیز بابت افزایش 

در سپرده های قبل هم از مشتریان اخذ نشود.
در صورتی که بانکها این تذکر بانک مرکزی را در دستور کار 
خود قرار دهند از امروز نرخ های سود سپرده های کوتاه مدت 
روزشمار در تمام موارد اعم از قبلی و جدید، صرفا 10 درصد 

خواهد بود.

از زمان شروع فاز دوم هدفمندی یارانه ها، مالکان 
خودرو علاقه و وسواس خاصی نسبت به حفظ بنزین 
400 تومانی نشان داده اند، به طوری که بسیاری از 
آنها حاضر هستند در جایگاه های عرضه سوخت، در 
باک خودروی خود بنزین آزاد 1000 تومانی بریزند، اما 

ذخیره بنزین 400 تومانی خود را حفظ کنند.
وضعیت بنزین 400 تومانی و ماندگاری یا حذف آن از 
از زمان  از دغدغه های مالکان خودرو  کارت های سوخت 
شروع فاز دوم هدفمندی یارانه ها در اردیبهشت ماه بوده 

است.
در حال حاضر ارزان ترین نرخ بنزین در کشور بنزین 
400 تومان است که از ذخیره بنزین یارانه ای در فاز اول 
هدفمندی یارانه ها باقی مانده و به فاز دوم منتقل شده است.

با افزایش قیمت حامل های انرژی همزمان با اجرای مرحله 
دوم هدفمندی یارانه ها در چهارم اردیبهشت ماه جاری، 
سهمیه سوخت خودروهای شخصی با نرخ جدید محاسبه 

و واریز می شود.
براین اساس، 60 لیتر سهمیه بنزین یارانه ای خودروهای 
شخصی با قیمت هفت هزار ریال)700 تومان( و 300 لیتر 

سهمیه بنزین آزاد با نرخ 10 هزار ریال)یک هزار تومان( به 
کارت سوخت خودروها واریز می شود.

سهمیه بنزین هفت هزار ریالی پس از پایان مصرف ذخیره 
بنزین چهار هزار ریالی و سهمیه بنزین 10 هزار ریالی نیز 
پس از پایان سهمیه بنزین هفت هزار ریالی قابل استفاده 

است.
تا پیش از اجرای فاز دوم قانون هدفمندی یارانه ها حدود 
2.3 میلیارد لیتر بنزین با قیمت نیمه یارانه ای 400 تومان 
در کارت هوشمند سوخت خودروها ذخیره سازی شده بود 
که مالکان خودرو نگرانی داشتند که آیا این ذخیره به فاز دوم 

منتقل می شود یا نه؟
پس از این اطمینان بخشی، بسیاری از مالکان خودرو 
برای سوخت گیری به جای استفاده از کارت سوخت خود از 
کارت های جایگاه های عرضه استفاده کردند و حاضر شدند 
که بنزین 1000 تومانی در باک خودروی خود بریزند، اما به 

سراغ ذخیره بنزین 400 تومانی نروند.
پس از شروع فاز دوم هدفمندی یارانه هادر اردیبهشت ماه 
پیش بینی می شد که سهمیه بنزین 400 تومانی به سرعت 
به پایان برسد، اما بررسی ها نشان می دهد که این تحلیل 

اشتباه بوده و بنزین 400 تومانی همچنان محبوبیت خود را 
حفظ کرده و از کارت های سوخت خداحافظی نخواهد کرد.

حتی شروع مسافرت های تابستانی نیز نتوانسته است 
موجودی ذخیره بنزین 400 تومانی را صفر کند به طوری 
که سید ناصر سجادی مدیرعامل جدید شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی از وجود ذخیره 870 میلیون لیتری بنزین 
400 تومانی در اول شهریور ماه خبر می دهد و می گوید: با 
توجه به افزایش سفر در شهریور ماه، پیش بینی می شود 
300 میلیون لیتر دیگر از موجودی کنونی بنزین یارانه ای 

باقیمانده در کارتهای هوشمند سوخت مصرف شود.
بنابراین در بهترین حالت، در پایان فصل تابستان و با پایان 
رسیدن اوج سفرهای تابستانی بیش از 550 میلیون لیتر 
بنزین 400 تومانی همچنان در کارت های سوخت باقی 

خواهد ماند
اگرچه ذخیره 870 میلیون لیتری بنزین 400 تومانی در 
کارت های سوخت نقش تعیین کننده ای در سبد سوختی 
کشور ندارد، اما علاقه برخی از مالکان خودرو برای انبار کردن 
این نوع بنزین در کارت های خود و استفاده از بنزین 1000 

تومانی جالب توجه است.

پایان جولان دهی بانک ها در سود سپرده؛

 روزشمار بیش از 10 درصد حذف شد

 یک کارشناس اقتصادی:

 دولت اعتماد را به بازار برگرداند
 یک کارشناس مسائل اقتصادی گفت: جدا از عملکرد مثبت دولت در زمینه 
کنترل نرخ تورم اما حذف نکردن یارانه بگیران مرفه در زمانی که منابع یارانه به 

شدت مورد نیاز کشور است، یکی از نقدهای وارد به دولت است.
لطفعلی بخشی اظهار داشت: موضوع واگذاری سبد کالا با توجه به منابع محدود دولت 
و تحریم ها، کار درستی نبوده ضمن آنکه به نظر می آید دولت در مبارزه با فساد جدی 

نیست یا حداقل گزارشی به مردم نداده است.
این کارشناس اقتصادی با بیان اینکه دولت یازدهم آرامش و اعتماد را به بازار برگرداند 
که قابل تقدیر است، تصریح کرد: تاکنون اقدامات موثری در بهبود فضای کسب و کار از 

سوی دولت انجام نگرفته که این موضوع برای دولت یک اشکال است.
بخشی ادامه داد: سازمان برنامه و بودجه نیز هنوز راه نیفتاده و به نظر می رسد در این 

زمینه تعلل می شود که این امر نیز به نفع دولت نیست.
وی گفت: البته دولت در کنترل تورم، بازگرداندن اعتماد به بازار و مذاکرات ژنو عملکرد 

بسیار قابل قبولی داشته و جای تشکر دارد.
گفتنی است، فاز دوم طرح هدفمندسازی یارانه ها به فاصله حدود دو ماه پس از الحاق 
تبصره پیشنهادی نمایندگان مجلس به لایحه بودجه و تصویب کلیات آن توسط شورای 

نگهبان از20 فروردین ماه با ثبت نام از متقاضیان دریافت یارانه آغاز شد.
از نیمه دوم فروردین ماه دولت و سایر نهادهای کشور از جمله صدا و سیما با بکارگیری 
روش ها و ابزارهای مختلف تلاش کردند تا افراد متمول جامعه را برای انصراف از دریافت 

یارانه ترغیب کنند.
در مهلت ده روزه ثبت نام متقاضیان دریافت یارانه، براساس اعلام سخنگوی دولت، 2 

میلیون و 400 هزار نفر اعلام انصراف کردند.
گرچه این میزان انصراف با پیش بینی های اولیه فاصله داشت اما با کاهش همین 
تعداد از یارانه بگیران در کشور،1200 میلیارد تومان به درآمدهای دولت اضافه شده است.

تبلیغات به عنوان یکی از راه های جذب مشتری و بالابردن فروش محسوب 
می شود، اما کارشناسان براین باورند که تبلیغات باید به گونه ای باشد که اکثر 
تولیدکنندگان توان دستیابی به تبلیغات را داشته و تبلیغات مصرف گرایی را در 

جامعه ترویج نکند.
 در چند وقت اخیر حجم تبلیغات به خصوص تبلیغاتی که همراه با ارائه جایزه برای 
خریداران است، به شدت افزایش یافته است، این تبلیغات به گونه ای بوده که توانسته 

برروند خرید مردم تاثیر گذارد.
برخی از مردم که به واسطه دستیابی به این جوایز به خرید محصولات روی آورده اند 
معتقدند روند خرید آن ها دچار تغییر شده و بعد از مدت زمانی خواص اگر جایزه ای نصیب 
آ ن ها نشود دیگر آنچنان از این محصولات خرید نمی کنند و به محصولاتی که در گذشته 

خرید می کردند باز خواهند گشت.
در کنار این دسته افراد برخی ها بر این باورند که افزایش حجم تبلیغات و ارائه جوایز همراه 
با کاهش کیفیت و افزایش قیمت محصول است و این موضوع به دلیل افزایش هزینه های 
شرکت تولیدی بوده و برای آن که افزایش هزینه ها در سود فروش محصول تاثیر نداشته 

باشد، است.
با ارائه جوایز از سوی شرکت ها به 

مصرف کنندگان، قسمت  دوم 
تبلیغات آغاز می شود که در آن 
با دریافت کننده جایزه صحبت 
می شود و در آن اعلام می شود که 
فرد نیاز به پول این جایزه داشته 
است، از سوی برخی افراد جامعه 
سوالی مبنی بر این که چرا جوایز 

به افرادی که به آن نیاز داشته اند رسیده، پاسخ آن را می توان این گونه اعلام کرد که اکثر 
کالاهایی که تبلیغات وسیعی برای آن ها صورت می گیرد از کیفیت بالایی برخوردار نبوده 
و کالاهایی که کیفیت بسیار بالایی دارند در چند سال اخیر جای خود را در میان مردم از 
طریق کیفیت باز کرده اند که کیفیت بالا همراه با قیمت قابل توجه است از این رو افرادی 
که دارای شرایط اقتصادی مناسب بوده و کیفیت برای آن ها بسیار مد نظر است نیاز خود 
را از طریق محصولات شناخته شده به واسطه کیفیت تامین می کنند که جایزه ای برای 

آن ها در نظر گرفته نشده است.
در قوانین تبلیغات صدا و سیما آمده است که محصولات غیر ایرانی نباید از طریق این 
سازمان تبلیغ شود اما بارها دیده شده در برنامه های زنده اجتماعی و خانوادگی محصولاتی 
از طریق فروشگاه های ایرانی عرضه می شود تبلیغ می شود که می توان این حرکت را نوعی 

دور زدن قانون قلمداد کرد.
همچنین تبلیغات صداو سیما به گونه ای است که در متن نوشتاری و گفتاری تبلیغ 
بارها اعلام می شود " محصول کاملا ایرانی است" اما با گشت و گذار در بازار این موضوع 
عاید می شود که برند تولیدی تنها به عرضه و تولید محصول ایرانی نمی پردازد و حدود 80 
درصد محصولات آن کالای وارداتی است که این نیز به گونه ای تبلیغ کالای خارجی است 
و در تبلیغات محصولات غذایی محصول کاملا ایرانی البته به گفته شرکت تولیدی در کنار 

محصولات وارداتی نمایش داده می شود.
این در حالی است که رییس اتحادیه بنکداران مواد غذایی تهران محمد آقا طاهر بارها 
اعلام کرده چایی که در تلویزیون تبلیغ می شود کاملا خارجی بوده و مردم ایران آنچنان 

تمایلی برای مصرف چای داخلی با توجه به ذائقه خود ندارند.
نکته قابل توجه در تبلیغات چند روز اخیر، ارائه خودرویی شاسی بلند است که در 
مشخصات فنی آن به موتوری با حجم CC3456  اشاره شده است و این در حالی 
است که از یک سال گذشته واردات خودرو با حجم 
موتور بیش از CC 2500  ممنوع اعلام شده است 
و اگر این خودرو به هر دلیلی قبل از اجرای این قانون 
توانسته به کشور وارد شود چه خوب است تمام افراد 

قدم بردارند.در راستای قانون 

 تبلیغاتی که مصرف گرایی را 
تبلیغ می کند

قیمت بازارنام خودرو

315 MVM38,500,000 

530 MVM40,000,000 

MVM X336۳,500,000 

 MVM X۳۳7۳,000,000 جدیداتومات

مونتاژی  چینی  سواری  خودروهای 
خودروهای  تولید  افزایش  رکورددار 

سواری در ایران هستند.
اگرچه تیرماه امسال تولید انواع خودرو در 
کشور افزایش یافته است با این حال رشد 
تولید خودروهای سواری چینی مونتاژی در 

کشور جهشی و بسیار بالا بوده است.
 X33در این زمینه تولید خودروی ام وی ام
)تولیدی شرکت مدیران خودرو( با رشد 10 
هزار و 80 درصدی از پنج دستگاه در تیر ماه 
سال 1392 به 509 دستگاه در تیر ماه 1393 

افزایش یافته است.
پس از آن لیفان 620 رکورددار رشد تولید 
خودروهای سواری در تیرماه است به گونه ای 
که تولید این خودرو با رشد 7350 درصدی از 
10 دستگاه در تیر ماه 1392 به 745 دستگاه 

افزایش یافته است.
شرکت  در  چینی  سواری  خودروی  این 
کرمان موتور مونتاژ می شود. همچنین مونتاژ 
 1212 رشد  با  نیز   530 ام وی ام  خودروی 
درصدی از 89 دستگاه در تیر ماه 1392 به 
1168 دستگاه در تیر ماه 1393 افزایش یافته 

است.
مونتاژ خودروی وولیکس C30 )تولیدی 

شرکت خودروسازی راین( هم با رشد 1084 
درصدی از 51 دستگاه در تیر ماه 1392به 

604 دستگاه افزایش یافته است.
از  یکی  فروش  مدیر  زمینه  این  در 
شرکت های مونتاژکننده خودروهای چینی در 
ایران درباره دلیل رشد بالای تولید خودروهای 
چینی در تیر ماه امسال به ایسنا می گوید: 
ارز در ماه های اخیر  نرخ  ثبات  با کاهش و 
چینی  تولیدکننده خودروهای  شرکت های 

توانسته اند برنامه ریزی بیشتری برای تولید این 
خودروها در ایران انجام دهند.

توجه  قابل  بخش  این که  بیان  با  وی 
قطعات خودروهای چینی تولیدی در ایران از 
کشور چین وارد و در کشور مونتاژ می شود، 
خاطرنشان می کند: بنابراین کاهش و ثبات 
نرخ ارز بستری را برای افزایش سفارش گذاری 
قطعات و رشد تولید این خودروها در ایران 

فراهم کرده است.

شرکت های  از  یکی  فروش  مدیر  این 
مونتاژکننده خودروهای چینی در ایران با بیان 
این که علاوه بر کاهش نرخ ارز، روشن  شدن 
دورنمای اقتصادی کشور نیز باعث افزایش 
تولید خودروهای چینی در کشور شده است، 
خاطرنشان می کند: پیش بینی ما این است که 
با ثبات ایجاد شده در وضعیت اقتصادی کشور، 
ماه های  در  ایران  در  خودرو  خرید  تقاضای 

آینده افزایش خواهد یافت.
شرکت های  بنابراین  می دهد:  ادامه  وی 
تولیدکننده تولید خود را افزایش داده اند تا 
پاسخگوی رشد تقاضا در ماه های آینده بوده 
و بتوانند سهم بیشتری از بازار خودروهای 

سواری کشور را از آن خود کنند.
شرکت های  از  یکی  فروش  مدیر  این 
مونتاژکننده خودروهای چینی در ایران در 
پاسخ به اینکه آیا رشد شدید تولید خودروهای 
چینی در تیر ماه امسال با حجم تقاضای این 
محصولات متناسب است؟ تصریح می کند: 
مطمئنا شرکت تولید کننده تا زمانی که از بازار 
فروش خود مطمئن نشود، نسبت به افزایش 
تولید اقدام نمی کند. در این زمینه با توجه به 
وجود تعهدات معوق و همچنین افزایش تقاضا، 
تولید این خودروها در ایران افزایش یافته است.

چینی ها رکورددار افزایش تولید خودرو در ایران!

 علیرغم پرکردن باک خودرو با بنزین 1000 تومانی؛

علاقه مالکان خودرو به حفظ بنزین 400 تومانی
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تراکتورسازی تبریز- صبای قم 
صبا به دنبال حفظ شکست ناپذیری

تیم های فوتبال صبای قم و تراکتورسازی تبریز در حالی در هفته پنجم لیگ 
برتر فوتبال عصر امروز در تبریز برابر هم صف آرایی می کنند که صبا به دنبال 

ادامه روند شکست ناپذیری خود در تبریز است.
مصاف صبا و تراکتورسازی تبریز در هفته پنجم لیگ برتر فوتبال ، یادآور مسابقات جذاب 
گذش��ته دو تیم بوده اس��ت به ویژه این که مسابقات دو تیم در تبریز همواره بازی های 
جذابی از آب در آمده و البته صبای قم حتی در روزهای پر افت و خیزش ، در تبریز برای 

تراکتورسازان دردسر ساز بوده است.
صبا پس  از پیروزی خانگی هفته گذشته برابر نفت مسجد سلیمان ، حالا با 8 امتیاز در 
جمع تیم های بالای جدول قرار دارد و در هفته های سپری شده هنوز طعم شکست را 
نچشیده و بدین ترتیب ، انگیزه زیادی برای ادامه روند رو به رشد خود و شکست ناپذیری 

در بازی با تراکتورسازی و دیدار هفته آینده برابر پرسپولیس دارد.
اما در سوی مقابل تراکتورسازی که در جدول یک امتیاز کمتر از صبای قم دارد و در 
رده هفتم جدول قرار گرفته ، به دنبال جبران شکست خارج از خانه هفته گذشته اش 
برابر پدیده مشهد است و نمی خواهد در خانه و در برابر دیدگان تماشاگران پرشور خود، 

امتیاز از دست بدهد.
 فرید کریمی ، چهره ویژه بازی

 جلوه ویژه بازی صبا و تراکتورسازی قرار گرفتن فرید کریمی ، وینگر هجومی صبا در برابر 
تیم سابقش است و این بازیکن جوان و با انگیزه ، می خواهد این بار برابر تیمی که چند 

سالی با پیراهن آن بازی می کرد ، گلزنی کند.
فرید کریمی که در پایان فصل گذشته بارها از علاقه اش برای ترک صبا سخن گفته 
بوددر فصل نقل و انتقالات به یک باره به عنوان بازیکن سرباز راهی تراکتورسازی شد تا 

پیراهن سرخ رنگ تیم تحت هدایت رسول خطیبی را بر تن کند.
البته کریمی هنوز نتوانسته جایگاه ثابتی را که در صبا داشت در تراکتورسازی به دست 
آورد و در 4 بازی گذشته تراکتورسازی ، در یک بازی حضور نداشته و در 3 بازی به عنوان 
بازیکن جانشین به میدان آمده است و در مجموع حدود 75 دقیقه برای تراکتورسازی 
در لیگ چهاردهم بازی کرده است. با این وجود ، فرید کریمی به عنوان یکی از 2 بازیکن 
سابق صبا در ترکیب تراکتورسازان ، انگیزه زیادی به گلزنی برابر تیم سابقش دارد و حامد 
لک دروازه بان سابق صبا نیز بار دیگر برابر تیم سابقش قرار می گیرد و می خواهد مانع 
گلزنی بازیکنان صبا شود. حامد لک که سال ها رد صبای قم از مهره های قابل اتکا بود و 
در این تیم به فوتبال ایران معرفی شد ، حالا یکی از دروازه بانان توانمند فوتبال ایران است 

و مهاجمان صبا در برابر او کار ساده ای در پیش ندارند.
 تغییرات در جدول

 تیم فوتبال صبا تا پایان هفته چهارم با 8 امتیاز در رده پنجم جدول قرار دارد و پیروزی 
این تیم برابر تراکتورسازی ممکن است این تیم را حتی تا صدر جدول هم بالا ببرد البته 
مصاف حساس این هفته سپاهان و فولاد مساوی شود و استقلال برابر پیکان و پدیده برابر 

پرسپولیس پیروز نشوند که این احتمالات خیلی هم بعید نیست.
صبا در صورت تساوی یا شکست ممکن است موقعیت خود در رده پنجم جدول را از 
دست بدهد و پیش بینی می شود در صورت بروز تساوی یا شکست صبا ، این تیم یک یا 
دو پله در جدول رده بندی پایین برود اما واضح است که کسب نتیجه مساوی برای صبا 
برابر تراکتورسازی ، آن هم در تبریز ارزش زیادی دارد و می تواند سطح فنی رو به صعود 

این تیم را در وضعیت مطلوب حفظ کند.
تراکتورسازی تبریز نیز که تا پایان هفته چهارم با 7 امتیاز در مکان  هفتم لیگ ایستاده 
است شرایطی نزدیک و مشابه صبا دارد و با توجه به این که هفته گذشته به پدیده مشهد 
باخته ، عدم نتیجه گیری این تیم برابر صبا می تواند تیم رسول خطیبی را وارد شرایط 

روانی جدیدی کند.
 چه کسانی گل می زنند؟

 1(احمد حسن زاده : مهاجم تند و تیز صبای قم و سابق مس کرمان با پیوستنش به صبا 
احیا شده است و در 4 بازی اخیر 2 گل زده و نمایشی خیره کننده داشته است. فراموش 
نکنیم که حسن زاده سال گذشته در 30 بازی برای مس کرمان 2 گل زده بود و حالا در 

4 بازی برای صبای قم همین تعداد گل به ثمر رسانده است.
2( ایوب کلانتری : صبا با بازی خوب این هافبک میانی س��ابق فولاد و فجر سپاسی ، 
روزهای خوبی را سپری می کند و بعید نیست این بازیکن یکی از گلزنان بازی با نفت 

مسجد سلیمان باشد.
3(فرید کریمی: بازیکن سابق صبا برای بازی در مقابل تیم سابقش عطش زیادی دارد 
و اگر در میدان حاضر باشد با انگیزه خاصی به گلزنی فکر می کند البته اگر خطیبی به 

وی فرصت دهد.
4(لوس��یانو ادینهو : برزیلی با تجربه تراکتورس��ازی پس از جدایی از مس ، شرایطی را 
دارد که حسن زاده در صبا تجربه می کند یعنی احیای دوباره و انگیزه قابل توجه برای 
درخشیدن و گلزنی . ادینهو در 4 بازی قبل 2 گل به ثمر رسانده و نقش مهمی در کسب 

7 امتیاز تراکتورسازی داشته است.
 پیش بینی

 موفقیت های صبا در 4 هفته آغازین لیگ سبب شده همه تیم ها حساب ویژه ای روی 
صبای قم باز کنند و بازی برابر این تیم را ساده فرض نکنند.

در دیدار تراکتورسازی و صبای قم ، تراکتورسازی در خانه بازی می کند و به همین دلیل 
از شانس بیشتری برای پیروزی نسبت به صبای قم برخوردار است اما فراموش نکنیم که 

صبا نیز تیمی در دفاع منسجم و در حمله سریع و غیر قابل پیش بینی است.
با این وصف ، تساوی بدون گل یا با حداقل گل قابل پیش بینی ترین نتیجه بازی صبا 
و تراکتور است و پس از آن، می توان رای به پیروزی تراکتورسازی بر صبا با اختلاف یک 

گل داد.
صبای قم در صورتی که بتواند معادلات را بر هم بزند و در تبریز تراکتورسازی را شکست 
دهد کاری کارستان کرده است و البته نباید فراموش کنیم که این ، کاری است که صبا 
پیش از این در مسابقات گذشته اش در تبریز انجام داده است با همه این احوال تاکید می 

کنیم که فوتبال قابل پیش بینی نیست. 
ترکیب احتمالی و داوران 

صبای قم: مهرداد طهماسبی، مسعود حق جو، روزبه چشمی، هادی شکوری، ابوالفضل 
ابراهیمی، حس��ین بادامکی، ایوب کلانتری، جلال علیمحم��دی، پیروز قربانی، احمد 

حسن زاده و محمد امین آرام طبع
تراکتورسازی: حامد لک، احمد آل نعمه، خالد شفیعی، حبیب گردانی، محمد ایرانپوریان، 
مهدی کیانی، س��امان نریمان جهان، فرش��اد احمدزاده، احمد کامدار، ادینیو و محمد 

ابراهیمی
داوران:  داور وسط :بیژن حیدری ، کمک داور اول:  تورج عیوض محمدی، کمک داور 

دوم: علی دودانگه، داور چهارم : یاسر همرنگ/ ناظر: فریدون اصفهانیان

بررسی یک برزیلی و یک بوسنیایی
 برای جانشینی صادقیان

پرسپولیس مشکل فنی زیاد دارد و طبیعتا برخی از این مشکلات و نقایص  
به علی دایی برمی گردد اما  در کادر بازیکنان این فصل سرخ ها هم  کمبودها 
نواقص زیادی دیده می شود که شاید باید به  دایی حق داد که نتوانسته آنها را 

در پرسپولیس ماندنی کند.
بعد از رفتن خلعتبری و سیدجلال و البته محرومیت طولانی صادقیان حالا  خبر 
پیوستن  مهرداد پولادی به تیم قطری  مثل خنجری بر قلب هواداران پرسپولیس خواهد 
بود بخصوص وقتی بدانیم در پست او بازیکن شاخصی در کادر بازیکنان دیده نمی شود 
و پرسپولیس در دفاع چپ لنگ می زند.حتی اخبار مربوط به بازگرداندن پولادی از 
قطر به خاطر قراردادی که در سازمان لیگ و باشگاه پرسپولیس دارد  هم آنقدر امیدوار 
کننده نیست تا نگرانی از بابت فقدان بایکنان کارگشا همچنان حول و حوش پرسپولیس 
پرسه بزند.به غیر از این وقتی خبر مصدومیت شدید رضا نوروزی به گوش رسید، می 
شد کلکسیون ناکامی ها را تکمیل شده دید.نوروزی رباط پاره کرده و حالا پرسپولیس 
در خط حمله هم بازیکن می خواهد. قبل از این اما بحث جذب یک هافبک وسط طراح 
مطرح بود.بحثی که بعد از محروم شدن صادقیان  و در روزهایی که دایی هیچ اعتقادی 
به  محمد نوری نداشت باز شد  و ظاهرا  پروسه جذب یک بازیکن خارجی در این پست 
پیگیری می شود. در همین خصوص عصر روز سه شنبه  و قبل از سفر پرسپولیس به 
بندر انزلی فیلم بازی ها و رزومه دو هافبک میانی بازیساز خارجی به باشگاه پرسپولیس 

داده شد تا دایی درباره آنها تصمیم بگیرد.
 گوران جوان ،بدون رزومه،محدود در بالکان

 گوران گالشیچ یکی از هافبک هایی است که به پرسپولیس معرفی شده.این هافبک 
175 سانتیمتری و کوتاه قامت  در بانجا لوکا یوگسلاوی سابق به دنیا آمده و 25 سال 
سن دارد اما رزومه او چندان پربار نیست.گوران که 9 بازی برای تیم زیر 21 سال بوسنی 
انجام داده  و فوتبالش را از تیم جوانان شهرش آغاز کرده از سال 2007 تا 2012 برای 
تیم گوریکا اسلوونی بازی کرده است.سال 2010 بود که رسانه ها شایعه قرارداد سه ساله 
پارتیزان بلگراد با این بازیکن را مطرح کردند اما این قرارداد نهایی نشد و گوران 5-4 ماه 
بدون تیم ماند تا دوباره به همان گوریکا در اسلوونی برگردد. وی در سال 2012 و بعد از 
107 بازی برای گوریکا به تیم بیرشوت بلژیک منتقل شد که در این تیم فقط 12 بازی 
انجام داد و بعد از نیم فصل بازیکن آزاد اعلام شد.این بازیکن سپس به تیم اف ث کوپر  
اسلوونی منتقل شده که در این تیم هم 13 بازی انجام داده است.گالشیچ سال گذشته  
میلادی به هایدوک اشپیلت کرواسی رفت اما در این تیم هرگز به میدان نرفت  و بعد از 
سه هفته  به خاطر توهین های نژادپرستی از هایدوک جدا شد  و دوباره به اف ث کوپر 

برگشت و این بار  29 بازی برای این تیم انجام داد.
  ستاره پالاس از انگلیس می آید؟

آندره فرانسیسکو موریتزهافبک بازیساز دیگری است  که ملیتی برزیلی دارد و البته 
رزومه اش هم پربارتر از بازیکن یوگسلاو به نظر می رسد.این بازیکن در 16 سالگی 
قراردادی حرفه ای با اینتر ناسیونال بست  و در تورنمنت های جوانان چند بار آقای گل 
شد .سال 2006 بود که این بازیکن قراردادی اصلی با باشگاهش بست و بعد از چند بازی 
در لیگ ایالتی به تیم اصلی رسید . آندره سپس به تیم فلومیننزه  پیوست و حتی در 
بازی آخر فصل مانع از سقوط تیمش به دسته پائین تر شد.او با فلومیننزه به قهرمانی 
جام حذفی برزیل هم دست یافت. سال 2007 بود که او به ترکیه آمد و 5 فصل در تیم 
های نه چندان مطرح کاظم پاشا اسپور،مرسین ایدمان یوردو  و کایسری اسپور بازی 
کرد .این برزیلی سال 2012 به انگلیس رفت  و به کریستال پالاس پیوست که بهترین 
دوران بازیگری اش در همین تیم رقم خورده است.آندره در سه بازی اولش برای  پالاس 
گل زد و بعد از گل کردن دو ضربه ایستگاهی مقابل ولوز ،یان هالووی سرمربی پالاس 
از او تمجید کرد.موریتز با پالاس در پلی آف دسته اول انگلیس هم موفق بود تا این تیم 
بعد از 8 سال به لیگ برتر راه یابد.با این وجود این بازیکن 28 ساله برزیلی  فصل قبل 
به بولتون پیوست و باز هم در دسته اول انگلیس بازی کرد .آندره 23 بازی برای بولتون 

انجام داد اما در جولای امسال قراردادش تمام شد و الان تیم ندارد.

در پایان دور نخست سوپرلیگ بسکتبال با ویلچر؛ 

ایثار قم با کسب 3 پیروزی صدرنشین شد
ایمان: تیم بسکتبال با ویلچر ایثار قم در پایان دور نخست سوپرلیگ بسکتبال  

با ویلچر باشگاه های کشور با کسب ۳ پیروزی پیاپی صدرنشین شد.
هفته نخست از فصل جدید رقابت های بسکتبال با ویلچر سوپرلیگ کشور در شیراز به 
پایان رسید و تیم بسکتبال با ویلچر ایثار قم با پیروزی برابر میزبان مسابقات به کار خود 
در مرحله نخست خاتمه داد. تیم بسکتبال ایثار قم در سومین مسابقه خود به مصاف پگاه 
فارس رفتند و موفق شدند این تیم را با اختلافی قابل توجه و با حساب 82 بر 67 شکست 
دهد و با اقتدار صدرنشین هفته نخست شود. بسکتبالیست های تیم ایثار قم پس از پیروزی 
روز نخست برابر هیئت جانبازان و معلولان زنجان، در دومین مسابقه موفق شدند در 
مسابقه ای حساس با نتیجه 58 بر 55 برابر تیم شهرداری آمل پیروز شوند و در   نهایت با 
پیروزی بر نماینده شیراز، به عنوان تیم صدرنشین شیراز را ترک کردند. هفته دوم مسابقات 
سوپرلیگ بسکتبال با ویلچر کشور به میزبانی آمل برگزار می شود و پس از برگزاری مسابقات 
هفته دوم، چهار تیم حاضر در گردونه نخست به قم می آیند تا پیکارهای هفته دوم را در قم 
برگزار کنند. لیگ بر تر بسکتبال با ویلچر کشور سال گذشته با حضور 7 تیم برگزار شد اما 
امسال این مسابقات با افزایش تعداد تیم ها با حضور 8 تیم در قالب 2 گروه 4 تیمی برگزار 
می شود. تیم های حاضر در گروه های دوگانه، طی 4 مرحله به میزبانی هر یک از تیم ها با 
هم مسابقه می دهند و در    نهایت پس از مشخص شدن تیم های اول تا چهارم هر گروه، 
تیم ها به صورت ضربدری با هم روبرو می شوند. تیم بسکتبال با ویلچر ایثار قم تاکنون سه 
بار در مسابقات لیگ بر تر بسکتبال با ویلچر باشگاه های کشور شرکت کرده و دو عنوان 
نایب قهرمانی و یک مقام پنجمی در کارنامه دارد درحالی که دو نایب قهرمانی ایثار قم در 

سال های 91 و 92 رقم خورده است.

مسابقات ووشوی بانوان کشور در قم/

ووشوکاران نوجوان قم با ۷ مدال
 به کار خود پایان دادند

ایمان: ووشوکاران نوجوان قم در مسابقات ووشوی بانوان کشور با 7 مدال به کار  
خود پایان دادند تا پرونده مسابقات رده سنی نوجوانان این پیکار ها بسته شود.

مسابقات ووشوی بانوان کشور در بخش کومیته و در سبک فانگ من چوآن در قم برگزار 
شد و با پایان مسابقات رده سنی نوجوانان، این پیکار ها وارد مبارزات رده سنی جوانان شد.

در این مسابقات که با حضور 10 تیم از استان های مختلف کشور در فرودگاه بین المللی 
قم برگزار می شود، لیلا عالی پور ووشوکار نوجوان قمی در وزن منهای 43 کیلوگرم، تنها 

مدال خوشرنگ و باارزش طلای این مسابقات را برای تیم بانوان قم به ارمغان آورد.
تیم ووشوی قم در اوزان منهای 31 کیلوگرم و منهای 65 کیلوگرم نیز شانس کسب 
مدال طلا را داشت اما زینب مقیمی در منهای 31 و فاطمه استادی در منهای 65 کیلوگرم 
با شکست برابر حریفان خود رد مبارزه نهایی، به مدال نقره و عنوان نایب قهرمانی بسنده 
کردند.بانوان ووشوکار قم در رده سنی نوجوانان موفق به کسب 4 مدال برنز نیز شدند تا با 
مجموع 7 مدال به کار خود در رقابت های نوجوانان پایان دهند چنان که صبا هادی نژاد رد 
وزن منهای 40 کیلوگرم و الهه بداغی در وزن منهای 45 کیلوگرم حائز رتبه سوم و برنز 
اوزان خود شدند.کسب 2 مدال برنز مشترک در منهای 46 کیلوگرم توسط زهرا عباسی و 
ستاره صبری پایان بخش کار تیم نوجوانان قم در مسابقات ووشوی بانوان کشور بود البته 
رده بندی تیمی این مسابقات پس از پایان رقابت های رده های سنی جوانان و بزرگسالان 
مشخص می شود.مسابقات ووشوی قهرمانی کشور در سبک فانگ من چوآن با حضور 
تیم هایی از استان های تهران، اردبیل، چهارمحال و بختیاری، قم، البرز، کهکیلویه و بویر 

احمد، زنجان و توابع تهران برگزار می شود.

در دور پایانی هفته نخست لیگ بر تر شطرنج/

تیم شطرنج تربیت قم برابر نماینده گیلان به 
پیروزی رسید

 
ایمان: تیم شطرنج تربیت قم در دور پایانی هفته نخست لیگ بر تر شطرنج 
باشگاه های کشور برابر دنیای فلز رشت به پیروزی رسید و به نخستین پیروزی 

این فصل خود دست پیدا کرد.
هفته نخست فصل جدید رقابت های شطرنج لیگ بر تر باشگاه های کشور در ساری به 
پایان رسید و تیم شطرنج تربیت قم سرانجام به نخستین پیروزی خود در فصل جدید دست 
یافت. تیم شطرنج استان قم که امسال با نام تربیت قم در لیگ بر تر حاضر است پس از دو 
شکست پیاپی مقابل تیم های شهرداری تبریز و پتروشیمی شهید تندگویان خوزستان و 

یک تساوی برابر دانشگاه آزاد تهران، در مسابقه برابر نماینده گیلان، پیروز شد.
در دیدار تیم های تربیت قم و دانشگاه آزاد تهران، محمد امین طباطبایی از قم برابر 
مرصاد خدا شناس از دنیای فلز رشت پیروز شد، مسعود مصدق پور برابر رضا قنبر زاده از 
رشت برنده شد، پرهام مقصودلو از قم مقابل آرش طاهباز از دنیای فلز رشت به برتری رسید 
و تنها شکست تیم شطرنج تربیت قم در مسابقه مصطفی سخایی از قم و آریا امیدی از 
رشت رقم خورد. شطرنج بازان قمی در مسابقه دوم خود 4 بر صفر مقابل پتروشیمی شهید 
تندگویان خوزستان مغلوب شدند و در نخستین مسابقه در مصاف با تیم مدعی شهرداری 
تبریز با همین نتیجه تن به شکست دادند و پس از تساوی در سومین گام برابر دانشگاه 
آزاد، 3 بر یک از سد نماینده گیلان گذشتند. قمی ها در این مسابقات با ترکیب محمد 
امین طباطبایی، مسعود مصدق پور، پرهام مقصودلو، کاوه قاضی الشریف، مصطفی سخایی 

و سعید شریعت شرکت کرده اند.

ایمان: رئیس فدراسیون فوتبال که این روزها خبرهایی 
مبنی بر اعمال فش�ار برخی برای برکن�اری اش مطرح 
ش�ده اس�ت از منتقدان خود خواس�ت دو سال دیگر 
طاقت بیاورند تا زمان مجمع برس�د و آن وقت هرکاری 

از دستشان برمی آید انجام دهند! 
علی کفاشیان همچنین گفت: مثل برخی آقایان نیستم که 
وقتی در فدراسیون نیستند علیه مدیریت جوسازی می کنند. 
خواهید دید که وقتی بروم دیگر علیه مدیریت صحبت نمی کنم.

 علی کفاشیان که دومین چهار ساله ریاستش بر فدراسیون 
فوتبال را س��پری می کند، طی روزهای گذشته با هجمه ای 
از انتقادات مواجه بود که گروهی با مطرح کردن بحث تخلفات 
صورت گرفته در اساسنامه فدراسیون فوتبال، به دنبال حاشیه 
س��ازی برای وی هس��تند تا ش��اید کار را به برکناری رئیس 
بکش��انند. این اتفاق در ش��رایطی رخ داده که کفاش��یان روز 
پنجشنبه در جلسه ای با کارلوس کی روش با وی برای ادامه 

همکاری به توافق نهایی دست یافت.
ضمن اینکه علی کفاشیان به تازگی به عنوان رئیس کمیته 
تغییر ساختار فوتبال آسیا انتخاب شده و روز 25 مرداد دومین 
جلسه این کمیته را برگزار کرد. گرفتن این پست و اتفاقاتی که 
این روزها پیرامون فدراسیون فوتبال رخ داده است بهانه ای شد 

تا با رئیس این فدراسیون گفتگو کنیم.
چشم انداز فوتبال آسیا را ترسیم می کنیم

علی کفاشیان  در مورد اختیارات و وظایف کمیته تغییر ساختار 
فوتبال آسیا گفت: این کمیته برای مشخص کردن استراتژی و 
چش��م انداز فوتبال آسیا طراحی شده و در جلساتی که داریم 
پیرامون نقایص و کمبودهایی که در فوتبال این قاره وجود دارد 
بحث و تبادل نظر خواهیم کرد. ضمن اینکه برخی موارد نیاز 
به تغییرات و اصلاحات دارد که در این کمیته مورد بررس��ی 

قرار می گیرد.
اولین پیشنهاد را ایران داد

رئیس فدراسیون فوتبال با بیان اینکه این کمیته پنج عضو 
دارد و یک نماینده از یوفا و یک نماینده از کنفدراسیون آسیا نیز 
این پنج نفر را همراهی خواهند کرد ادامه داد: ما نیاز داریم که 
در برخی کمیته ها بازنگری هایی صورت بگیرد تا از این طریق 
جلوی مس��ائلی مثل تبانی و حق کشی در فوتبال و مسائلی 
نظیر این گرفته شود. به عنوان مثال بنده در اولین پیشنهادم به 
این کمیته خواستار این شدم که یک اساسنامه کلی برای همه 

کشورها در نظر گرفته شود که در کلیات شبیه هم باشد و قاره 
آسیا بتواند از این طریق به یک وحدت رویه دست پیدا کند.

برنامه های زیادی برای فوتبال آسیا داریم
کفاشیان در ادامه به تشریح بیشتر وظایف این کمیته اشاره 
کرد و افزود: کار این کمیته بسیار سنگین است. ما باید چارچوب 
های کلی را مشخص کنیم. مثلا قصد داریم در ساختارسازی 
برای فوتبال آسیا توجه ویژه ای به فوتبال بانوان و تیم های پایه 
داشته باشیم. باید بیشتری مطالعه کنیم تا بتوانیم طرح های 
خوبی را برای فوتبال قاره در نظر بگیریم. طبیعتا تغییراتی که 
در این مورد صورت می گیرد همه براس��اس اساسنامه فیفا و 
کنفدراسیون فوتبال آسیا خواهد بود و در این چارچوب حرکت 

خواهیم کرد.
اساسنامه ها هر سال اصلاح می شود

وی با اشاره به اتفاقاتی که پیرامون اساسنامه فیفا و کنفدراسیون 
فوتبال آسیا رخ می دهد، خاطرنشان کرد: برخلاف تصوراتی که 
وجود دارد اساسنامه همه کش��ورها هر سال مورد بازنگری و 
تغییرات قرار می گیرد تا آنها بتوانند بهترین شرایط را برای ادامه 
فوتبال در نظر بگیرند. در فیفا و کنفدراسیون فوتبال آسیا هم 
این اتفاق هر سال رخ می دهد و برخی موارد بازنگری می شود 

تا مشکلی وجود نداشته باشد.
هدف حاشیه سازان را نمی دانم

رئیس فدراسیون فوتبال سپس به اتفاقاتی که طی روزهای 
گذشته پیرامون اساسنامه فدراسیون ایران رخ داده و مسائلی 
که از سوی برخی مخالفان مطرح شده به خبرنگار مهر گفت: 
هدف این حاشیه سازیهای را نمی دانم. به هر حال بالاترین مقام 
تصمیم گیر برای فوتبال مجمع است و کسی به صورت انفرادی 
نمی تواند در این مورد اظهار نظر کند. مجمع ما 74 عضو دارد 
که می توانند به صورت کتبی از فدراسیون فوتبال درخواست 

تغییر در موارد مورد نظرشان را ارائه کنند.
اینها جزو مجمع نیستند!

علی کفاش��یان ادامه داد: حاش��یه هایی که این روزها ایجاد 
شده از سوی افرادی است که عضو مجمع نیستند و به صورت 
انفرادی می خواهند مسائلی را مطرح کنند که با واقعیت فاصله 
دارد. اگر اینها عضو مجمع بودند می توانستند به صورت کتبی 
موارد مدنظرشان را ارائه کنند تا مورد بررسی قرار بگیرد. وقتی 
کسی به صورت کتبی درخواستی را مطرح می کند فدراسیون 
دو کار را انجام می دهد. اول اینکه آن را به اعضای هیات رئیسه 

ارائه کند و دوم اینکه آن را به مجمع ببرد تا پیرامونش تصمیم 
گیری شود.

این نظرات هیچ اعتباری ندارد
رئیس فدراسیون فوتبال در ادامه به بی اهمیت بودن نظرات 
برخی افراد اشاره کرد و گفت: کسانی که خارج از مجمع هستند 
و چنین حرف هایی را مطرح می کنند به دنبال اهداف خاص 
خودشان هستند. این نظرات هیچ اعتباری ندارد. ما باید روال 
قانونی و عادل کار را دنبال کنیم و داریم این کار را هم می کنیم. 
فیفا و  AFC بالاترین مقام تصمیم گیری در فوتبال هستند و 
ما هم با این دو نهاد هماهنگ هستیم. اگر اساسنامه مغایریتی با 

این دو نهاد داشته باشد قطعا برطرفش می کنیم.
فکر دو سال بعد باشند

علی کفاشیان با تاکید بر اینکه دو سال دیگر از ریاستش بر 
فدراس��یون فوتبال باقی مانده است، گفت: هر کسی تغییرات 
فدراسیون فوتبال را مد نظر قرارداده است باید به فکر دو سال 
دیگر باشد. ما که نمی توانیم سرخود کاری کنیم. باید همه چیز 
روال قانونی اش را طی کند و ابتدا به هیات رئیسه برود و سپس 
به مجمع. برخی ها می خواهند در روند کار ما اخلال ایجاد کنند 
که فعلا در این دو سال کاری از پیش نخواهند برد و باید به فکر 

دو سال بعد باشند.
وقتی رفتم قدرم را می فهمند

وی در ادامه گفت: این افراد می خواهند برای فدراسیون فوتبال 
در راهی که پیش می رود مزاحمت ایجاد کنند اما من مثل آنها 
نیس��تم و هر وقت از فوتبال رفتم دیگر در مورد مدیریت آن 
صحبت نخواهم کرد. وقتی رفتم قدر من و کارهایی را که انجام 
داده ام خواهند فهمید. الان تیم های ملی در همه رده های پایه 
فعال هستند و اردوها و برنامه هایشان را پشت سرمی گذارند. 

بالاخره ما هم باید روزی جایمان را به جوانها بدهیم.
خیال کی روش را راحت کردیم

رئیس فدراس��یون فوتب��ال از قطعی بودن ق��رارداد کارلوس 
ک��ی روش خبر داد و گفت: م��ا اولویت ها را ب��رای کی روش 
مشخص کرده ایم. همانطور که قبلا هم گفته ام اولویت اصلی 
فدراسیون فوتبال حضور در جام جهانی 2018 روسیه است. ما 
می خواهیم حضور قدرتمندانه ای در این مسابقات داشته باشیم. 
به همین خاطر خیال کی روش را از بابت ماندن راحت کرده ایم. 
ق��رارداد او تا پایان جام جهانی خواهد بود. البته جام ملت های 

آسیا هم برای ما اهمیت دارد اما اولویت مان جام جهانی است.
کی روش را برکنار کنیم باید خسارت بدهیم

مرد ش��ماره یک تصمیم گیری در فوتبال ایران در پاسخ به 
این پرسش که اگر کی روش به همراه تیم ملی نتواند در جام 
ملت های آس��یا انتظارات را برآورده کند تکلیف او چه خواهد 
شد گفت: درست است که اولویت ما جام جهانی است اما اگر 
این اتفاق رخ دهد می توانیم کی روش را کنار بگذاریم اما باید 
خس��ارت او را بدهیم. همانطور که کی روش هم اگر بخواهد 
قراردادش را فسخ کند باید خسارت فدراسیون فوتبال را بدهد.

خواسته ایم تیم ملی را جوان کند
علی کفاش��یان انتظار اصل��ی اش از کارلوس ک��ی روش را 
جوانگرایی در تیم ملی عنوان کرد و افزود: از او خواسته ایم برای 
حضور در جام ملت های آسیا تیم ملی را جوان کند تا این تیم 
بتواند برای حضور در مقدماتی جام جهانی کاملا آماده شود. به 
ه��ر حال برای موفقیت در جام ملت ها هم پاداش هایی را در 
نظر گرفته ایم که در صورت قرار گرفتن تیم ملی روی سکو این 
پاداش را به کی روش خواهیم داد. با این حال ما عملکرد تیم 

ملی برایمان خیلی اهمیت دارد و باید شرایط را بررسی کنیم.
مشکلی برای تامین بودجه قرارداد کی روش نداریم

رئیس فدراس��یون فوتبال در پاس��خ به این پرس��ش  که آیا 
فدراسیون برای پرداخت قرارداد کی روش مشکل مالی خواهد 
داشت؟ گفت: امسال که مشکلی در این زمینه وجود ندارد. به 
هر حال ما پولی را که از فیفا می گیریم می توانیم در همین 
زمینه هزینه کنیم. با این حال برای سال های آینده باید برنامه 
ریزی کنیم تا بتوانیم بهتری شرایط را فراهم کنیم. قرارداد ما با 
شرکت فناپ امسال تمام می شود و هنوز وارد مذاکرات جدیدی 
نشده ایم. با این حال خدا بزرگ است و برای سالهای آینده هم 

تدبیر خواهیم کرد.
از مواضع مان کوتاه نمی آییم

علی کفاشیان در بخش پایانی  در مورد آخرین وضعیت حق 
پخش تلویزیونی گفت: قرار بود روز ش��نبه نشست نهایی را با 
مسئولان صداوسیما داشته باشیم که هنوز قطعی نشده است. 
با این حال فدراسیون هنوز بر سر مواضع قبلی قرار دارد و در 
صورتیکه نتوانیم بر سر مبلغ مورد نظرمان توافق کنیم اجازه 
ورود دوربین ها به ورزشگاه ها را نخواهیم داد. ما مبلغی بالای 
100 میلیارد تومان را مد نظر داریم اما ممکن است در مذاکرات 

پایین تر از این هم بیاییم!

علی کفاشیان ؛ منتقدانم دوسال طاقت بیاورند

وقتی رفتم قدرم را می فهمند!

 هاشمیان در تمرین بایرن مونیخ
مهاجم پیشین تیم ملی فوتبال ایران در تمرین تیم بایرن مونیخ آلمان حضور یافت و ضمن تماشای عملکرد بازیکنان در این تمرین با پپ گواردیولا دیدار و گفتگو کرد.

ایمان:  مربی فوتبال می گوید تا زمانی 
که به دنبال پیدا کردن بازیکن مستعد و 
خلاق نرویم، نمی توانیم شاهد بازی های 

باکیفیت در لیگ برتر باشیم.
پایین  کیفیت  قاسم پوردرباره  ابراهیم 
دیدارهای لیگ برتر فوتبال ایران اظهار کرد: 
تیم های متوسط و پایین جدول برای باقی 
حداقل  تا  می کنند  تلاش  لیگ  در  ماندن 
امتیازها را به دست آورند و به همین خاطر 

رو به بازی بسته می آورند.
او ادامه داد: البته در این میان جای تعجب 
پرسپولیس،  تیم های  مورد  در  بسیاری 
استقلال، سپاهان، تراکتورسازی، نفت و فولاد 
وجود دارد که چرا با آن که در فصل قبل جزو 
آنها  برای  سقوط  احتمال  و  بودند  مدعیان 

نیست، این گونه بازی می کنند.
بازیکن اسبق تیم های فوتبال ایران با بیان 
اینکه تفکرات دفاعی در فوتبال ایران در حال 
نهادینه شدن است، خاطرنشان کرد: تیم ها 
میلی به حمله و کارهای تهاجمی ندارند و 
بیشتر تلاش می کنند تا گل نخورند و اگر 
فرصتی به دست آمد گلی را نیز وارد دروازه 

حریف کنند.
قاسم پور اضافه کرد: برخی نیز می گویند 

چون در هفته های اول لیگ به سر می بریم 
هنوز تیم ها به ثبات لازم نرسیده اند که این 
حرف چندان قابل قبول نیست. در فوتبال روز 
جهان تیم ها باید از همان هفته اول به فکر 
کسب نتیجه و ارائه بازی باکیفیت باشند. البته 
برخی می گویند که همین بسته و تدافعی 
بازی کردن تیم ها در هفته های اول به این 
دلیل است که در هفته های آخر دچار کسر 

امتیاز برای رسیدن به قهرمانی نشوند.

او افزود: متاسفانه کیفیت بازی های لیگ 
برتر فوتبال سال به سال در حال افت کردن 
است. نداشتن و پرورش ندادن بازیکنان خلاق 
سبب شده تا کیفیت دیدارها کاهش پیدا کند 

و هر سال حسرت سال گذشته را بخوریم.
حضور  عدم  از  مثالی  ذکر  با  قاسم پور 
بازیکنان خلاق در لیگ برتر اظهار کرد: به یاد 
دارم سال ها پیش بچه های کوچک زیر آفتاب 
سوزان آبادان فوتبال بازی می کردند و تمام 

تلاش خود را برای رسیدن به سطح بالای 
فوتبال می کردند. اما الان کمتر شاهد حضور 
بچه ها در کوچه ها و خیابان ها هستیم و باور 
کنید همین امر در ساختن بازیکنان مستعد 

تاثیرگذار است.
پیشکسوت فوتبال تصریح کرد: در حال 
حاضر هیچ گونه سازندگی در فوتبال ایران 
مدارس  و  آکادمی ها  و  نمی پذیرد  صورت 
برای  را  خاصی  اقدام  هیچ  هم  فوتبال 

بازیکن سازی انجام نمی دهند.
او در بخش دیگری از صحبت های خود 
به تاثیرپذیری تیم های لیگ برتر از تیم های 
فوتبال ایران اشاره کرد و گفت: به نظرم سبک 
بازی تیم ملی در جام جهانی و ارائه شیوه 
تدافعی در مقابل تیم های هم گروهی سبب 
لیگ  تیم های  سوی  از  سبک  این  تا  شده 
برتری الگوبرداری شود. فراموش نکنیم دفاع 
یک تاکتیک است و باید از ابزاری چون حمله 

هم در جریان بازی استفاده کرد.
اگر  کرد:  خاطرنشان  پایان  در  قاسمپور 
می خواهیم فوتبال ایران روند بهتری را پیدا 
کند باید سرمایه گذاری بیشتری برای ساختن 
زیرساخت ها شود. تا فوتبال ایران خصوصی 
نشود اوضاع به همین شکل ادامه پیدا می کند.

لیگ برتر فوتبال
هر سال بدتر از پارسال

حامد اسماعیلی
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علمی و سلامت

بیماری های شایع کودکان در فصل گرما
گرچه یک ماه به پایان فصل تابستان باقی مانده و به تدریج فصل به زمان 
تغییر خود نزدیک می شود، اما بیماری های این فصل گرم، همچنان کودکان 

را تهدید می کند.
رییس بیمارستان تخصصی کودکان شهید فهمیده به تشریح بیماری های شایع 
کودکان در این فصل پرداخت و گفت: اسهال و استفراغ، عفونت های ادراری و عفونت های 
خونی، شایع ترین بیماری های کودکان در این فصل به شمار می روند که گاهی منجر به 
بستری شدن کودکان می شود.دکتر »زهرا حاتم« خاطرنشان کرد: ویروس ها در هوای 
گرم فعال شده و از سوی دیگر افزایش مسافرت ها در فصل تابستان و رفت وآمدهای بین 
شهری، موجب انتقال این ویروس ها به کودکان می شود.وی گفت: استفاده از سیستم 
سرمایشی در خانه، شست وشوی مداوم دست ها و رعایت بهداشت فردی مانع ابتلای 
کودکان به بیماری اسهال و استفراغ می شود؛ همچنین نگهداشتن غذا خارج یخچال، 

مسمومیت های غذایی و غذای فاسد موجب ابتلای کودکان به این بیماری می شود.
عفونت های ادراری 

این متخصص بیماری های اطفال ادامه داد: عفونت ادراری یکی از شایع ترین 
بیماری های کودکان به شمار می رود که برای پیشگیری از آن باید کودکان اجابت 
مزاج عادی داشته باشند.حاتم افزود: یبوست یکی از دلایل ابتلای کودکان به عفونت های 
ادراری است؛ آلوده بودن سرویس های بهداشتی در مکان هایی مانند مدرسه نیز 
موجب می شود کودک از رفتن به آنجا خودداری کرده و این مساله او را مستعد ابتلا به 

عفونت های ادراری می کند.
عفونت گوش 

رییس بیمارستان کودکان شهید فهمیده با بیان اینکه عفونت گوش از دیگر بیماری های 
شایع بین کودکان به شمار می رود، گفت: کودکان شیرخواری که از شیر مادر استفاده 
می کنند، کمتر از دیگر کودکان به عفونت گوش مبتلا می شوند، زیرا شیر مادر سرشار از 
آنتی بادی است.حاتم افزود: همچنین کودکانی که از شیر مادر استفاده می کنند، کمتر 
به عفونت های گوارشی و حساسیت)آلرژی( مبتلا می شوند و این کودکان به رغم لاغرتر 
بودن از سایر کودکان، سالم تر هستند.وی با بیان اینکه در شیرخشک از پودر شیر گاو 
استفاده می شود، ادامه داد: شیرخشک آنتی بادی ندارد و موجب بروز آلرژی شده و خطر 

ابتلا به عفونت ها را افزایش می دهد
.عفونت خون

رییس بیمارستان کودکان شهید فهمیده با اشاره به اینکه عفونت خون یکی از 
بیماری های شایع کودکان به شمار می رود، گفت: عفونت های خون به صورت شایع از 
محیط کسب می شود.حاتم افزود: اگر مادری در ماه آخر بارداری مشکلی داشته باشد، 
کودک متولد شده مبتلا به عفونت خون می شود.وی ادامه داد: همچنین آلودگی اتاق 

زایمان و تماس افراد بیمار با نوزادان موجب ابتلای آنان به عفونت خون خواهد شد.
تب

این متخصص بیماری های کودکان گفت: تب از دیگر بیماری های شایع کودکان به 
شما می رود که به دلیل عفونت های ویروسی، گوارشی و تنفسی ایجاد می شود.حاتم 
همچنین از عفونت های ریوی به عنوان شایع ترین بیماری کودکان در فصل زمستان 
نام برد و گفت: در زمستان باید دمای هوای خانه 22 تا 25 درجه باشد تا کودکان عرق 

نکنند و بیمار نشوند.
وی یادآور شد: بیماری شایع کودکان تا 30 روزگی، زردی و عفونت های خون و از یک 
ماهگی تا دو سالگی، عفونت های گوش، عفونت های ویروسی تنفسی و گوارشی و از دو 

سالگی تا 12 سالگی، عفونت های تنفسی و آلرژی است.

امروزه با توجه به پیشرفت علوم و فناوری، هر گونه تغییر جدید می تواند آثار متفاوتی را در کلیه 
ابعاد زندگی فردی، اجتماعی و اقتصادی انسان به وجود آورد.اما از این میان عواملی که در سلامت 
انسان تاثیرگذار است، از نقش ویژه ای برخوردار می باشد. امروزه به دلیل گذر اپیدمیولوژیک 
یعنی جایگزینی بیماری های غیرواگیردار به جای بیماری های واگیردار به دلیل کنترل عوامل 
بیولوژیک از یک طرف و نقش رفتارهای ناهنجار بهداشتی و سبک زندگی و شیوه های تغذیه در 
افزایش میزان بیماری های غیرواگیردار از طرف دیگر، لزوم تغییر نگرش در مراقبت و بهداشت با 
هدف حفظ و ارتقای سلامتی ضروری است.با توجه به موارد ذکر شده نقش بی تحرکی به عنوان 

یکی از عوامل اصلی در شیوع بیماری ها و بروز مرگ، حائز اهمیت است.
با توجه به این که فعالیت فیزیکی مناسب می تواند تاثیر مهمی در پیش گیری از بروز بیماری 
ها، عوارض آن ها و در نهایت مرگ و میر ناشی از آن ها داشته باشد، بررسی متون و مقالات 
علمی در مورد ارتباط بیماری ها و فعالیت فیزیکی گویای این مطلب است که ورزش پیاده روی 
دارای تاثیرات مفیدی در زمینه پیش گیری از بیماری های مزمن و غیرواگیر است.در دنیای امروز 
پیاده روی بهترین فعالیت و طبیعی ترین ورزش برای کسب آمادگی جسمانی و روانی است. 
پیاده روی ورزش لذت بخش و کم خطری است که در دسترس همگان است و همه جا و همه 
وقت امکان اجرای آن وجود دارد. در خصوص تاثیر ورزش پیاده روی در ایجاد و ابقای سلامتی 

سوالاتی مطرح است که به آن پرداخته می شود.
 چه نوع ورزش پیاده روی مفید و موثر است؟

فعالیت فیزیکی مناسب برای تقویت عضلات قلب و ریه و در کل سلامتی، زمانی مفید و موثر 
می شود که بتواند سبب بروز تغییرات بیولوژیک مفید در بدن انسان شود که از آن جمله می توان 
به افزایش تعداد ضربان تا شکل سریع آن یعنی یک دوی نرم و سبک اشاره کرد.میزان پیاده روی 
می تواند از شکل آرام یعنی راه رفتن متفاوت باشد. برنامه بر اساس میزان آمادگی جسمانی افراد 
با هدف نهایی طی 3 هزار و 200 متر در مدت نیم ساعت و با افزایش ضربان قلب 130-120 

بار در دقیقه می تواند متفاوت باشد.
 چه فوایدی از ورزش پیاده روی می توان انتظار داشت؟

بررسی متون و مقاله ها بیانگر آثار بسیار مفید و متعدد ورزش پیاده روی بر سلامت انسان از 
ابعاد مختلف است که برای آگاهی بیشتر در مورد این آثار سودمند در زمینه پیش گیری و کنترل 
بیماری ها می توان به موارد زیر اشاره کرد: کاهش روند پوکی استخوان به ویژه در زنان، کنترل 
اختلالات چربی خون، کنترل فشار خون، کاهش عوارض چاقی و درمان آن، کنترل دیابت و 
کاهش بروز ابتلا به دیابت تیپ 2 )مرض قند(، پیشگیری از آترواسکلروزیس عروق کرونری 
)تصلب شرایین(، کاهش عوارض بیماری های مفصلی و استئوارتریت ها )آرتروز(، کاهش عوارض 
حاملگی، تقویت سیستم ایمنی بدن، تقویت وضعیت تنفسی،کاهش علایم بیماری های روده ای، 
تقویت روانی افراد با کاهش استرس، بی خوابی و اضطراب، تقویت و ایجاد حس شادابی، پیش 
گیری و درمان اعتیاد. با توجه به مطالب مذکور و سهولت انجام ورزش پیاده روی و آثار گسترده 
آن در ارتقای سلامت فرد و جامعه، این مقوله از ورزش نیازمند توجه ویژه ای در برنامه ریزی های 
بهداشتی است و قدر مسلم گستردگی موضوع، لزوم مشارکت و هماهنگی بین بخشی و مردمی 
را هم در زمینه برنامه ریزی و هم در اجرای برنامه های جامع می طلبد، به ویژه بعد هماهنگی 
بین بخشی در حفظ و ارتقای سلامتی افراد جامعه از طریق ترویج فرهنگ پیاده روی گامی در 

توانمندسازی مردم و جامعه و به عبارت دیگر ارتقای سلامت محسوب می شود.
ورزش و درمان بیماری ها

ورزش های گوناگون علاوه بر آن که از بروز بسیاری از بیماری ها جلوگیری می کند و نقش 
پیش گیری را به عهده دارد، همواره در درمان بسیاری از بیماری ها موثر واقع می شود و یک 
نقش درمانی را از نظر علم پزشکی برعهده می گیرد. بدین منظور توجه شما را به آثار درمانی 

ورزش در ارگان های مختلف بدن و بیماری های مربوط جلب می کنیم.
 فشار خون بالا

با انجام ورزش های معمولی همراه با رژیم غذایی و استراحت مناسب در یک سال می توان 
یک فشار خون ماکزیمم را از 17 به حدود 14 رسانید و روشن است که ورزشکاران معمولا دچار 
عوارض فشار خون نمی شوند و ورزش حتی در سنین 80-60 سالگی می تواند در متعادل نگه 
داشتن فشار خون سهیم باشد. زیرا بر اثر ورزش، عروقی که در سطح بدن جریان دارد انبساط 
می یابد و فشار خون سقوط می کند.ورزش پیاده روی و کوه نوردی به خوبی فشار خون بالا را 

متعادل می سازد.
 بیماران با دردهای قلبی )سکته(

انجام ورزش های سبک طبق آمارهای جهانی نه تنها انواع دردهای قلبی پایدار و غیرپایدار را 
تسکین و کاهش می دهد بلکه سبب حل شدن لخته های داخل خون شریانی قلب می شود و از 
بروز سکته های بعدی ممانعت می کند. هم چنین ورزش های سبک مانع از رسوب پلاکت های 
چربی در داخل عروق کرونر قلب یا عروق سایر نقاط بدن می شود و در پیش گیری بروز بیماری 
های قلبی عروقی افرادی که یک بار به انفرکتوس مبتلا شده اند، دخیل است. امروزه ثابت شده 
است که ورزش های مناسب در نزد افرادی که مبتلا به دیابت هستند و حتی انسولین نیز تزریق 
می کنند بسیار مفید است و مقاومت بدن را در برابر عوارض ناشی از این بیماری بیشتر می کند.

تاثیر ورزش در سرطان
ورزش سبب تقویت سیستم ایمنی در بیماران سرطانی می شود. بنابرگزارش پژوهشگران کره 
ای، انجام حرکات ورزشی ساده می تواند سیستم ایمنی بیمارانی را که به دلیل سرطان معده 
تحت عمل جراحی قرار گرفته اند، تقویت کند.مطالعه روی 25 بیمار که تحت عمل جراحی 
خارج شدن تومورهای معده قرار گرفته بودند، نشان داد عملکرد ایمنی بدن افراد که 2 روز 
پس از عمل، انجام حرکات ورزشی را اجرا کرده بودند، قوی تر از اشخاصی بود که ورزش نکرده 
بودند. 2 هفته پس از جراحی تعداد سلول های ضد سرطان در افرادی که ورزش کرده بودند 
به نحو چشمگیری بیشتر از دیگران بود.سلول های ضد سرطان یا قاتل به سلول های سرطانی 
حمله و به رفع عفونت کمک می کند. دکتر یانگ مونا وهمکارانش از دانشگاه اینجو در شمی 
کویانگر، یک گروه 17 نفره از بیماران را مورد بررسی قرار دادند. این بیماران 2 روز بعد از جراحی 
در حالی که روی تخت دراز کشیده بودند انجام حرکات ساده ورزشی را آغاز کردند. هم چنین 
از زمانی که قادر به راه رفتن بودند انجام حرکات ورزشی روی دوچرخه ثابت را به تعداد 5 بار 

در هفته شروع کردند.
محققان به منظور بررسی تغییرات حاصله در تعداد سلول های قاتل چندین نمونه خون از 
بیماران گرفتند. نتایج تحقیقات حاکی از آن بودکه هفته اول پس از جراحی تعداد سلول های 
قاتل در هر گروه کاهش یافت. اما در هفته دوم سلول های قاتل در بیمارانی که ورزش می کردند 
به وضعیت موفقیت آمیز اول بازگشت. اما در افرادی که ورزش نمی کردند روند نزولی سلول ها 
هم چنان ادامه داشت.البته به مرور زمان تعداد سلول های قاتل در تمامی این بیماران افزایش پیدا 
کرد. به گفته دکتر مونا به دلیل این که ضعف سیستم ایمنی موجب تقویت سلول های سرطانی 

می شود، انجام حرکات ورزشی برای تقویت سیستم ایمنی حائز اهمیت است.

 نقش ورزش در سلامتی انسان

نی��م ت��ای فن��اوری

تیمی از دانشمندان دانشگاه لیورپول و دانشگاه هاروارد به راز چگونگی لولیدن 
کرم ها پی بردند. 

کرم ها حتی هنگامی که از مغز محروم می شوند، در محیط اطرافشان لول می خورند. 
هم اکنون، دکتر »پائولو پائولتی« به کمک همکارش در دانشگاه هاروارد به نام »ال ماهادوان«، 
مدلی ریاضیاتی را برای کرم های خاکی و لاروهای حشره طراحی کرده اند که دیدگاه معمول 

درباره چگونگی حرکت کردن این حیوانات نرم اندام را به چالش می کشد. 
مقبول ترین مدل حال حاضر »مولد الگوی مرکزی« )CPG( نام دارد که بر اساس آن، مغز 
مرکزی این موجودات امواج انقباض و انبساط ریتم واری را در طول بدنشان تولید می کند. اما 
این مدل توضیح نمی دهد چرا زمانی که عصب تعدادی از این بی مهرگان بریده می شود، باز 

هم می توانند حرکت کنند. 
دکتر پائولتی و ماهادوان این فرضیه را مطرح کردند که نقش ویژگی های مکانیکی بدن و 
عصب های موضعی این حیوانات باید بسیار پررنگ باشد و این که چنین عصب هایی به سطحی 

که حیوان در طول آن می لولد، واکنش نشان می دهند. 
پائولتی گفت: زمانی که دویدن انسان ها را تحلیل می کنیم، کنترل موضعی آشکاری روی 
حرکات وی وجود دارد، زیرا سیگنال های عصبی از پا به مغز می روند و سپس بازمی گردند. در 
بدن این حیوانات نیز چنین موضوعی حاکم است، اما به جای تولید یک موج پیوسته انقباض و 

انبساط، حرکت آن ها با سطحی که روی آن حرکت می کنند، کنترل می شود. 
دانشمندان این نظریه را تحت شرایط و محیط های مختلف آزمایش کردند و از کرم های 
دارای اجرام مختلف استفاده کردند. آن ها هم اکنون معتقدند این مدل جدید را می توان در 

علم رباتیک به کار برد. 
بازتولید حرکات حیوانات در ربات ها بسیار دشوار بوده و اغلب حسگرهای فراوانی را می طلبد. 
مدل جدید از حسگرهای پیشرفته و استراتژی های کنترل استفاده نمی کند و می توان از آن 
برای ارتقای ربات هایی بهره برد که در فضاهای محدود به کار می روند یا در شرایط دشوار 

زمینی کاربرد دارند. 

تراشه های هوشمند جایگزین موش ها می شوند 
انجام آزمایش بر روی حیوانات آزمایشگاهی با یک فناوری مدرن برای همیشه از بین 

خواهد رفت.
کارشناسان به تازگی تراشه های منحصر به فردی ساخته اند که  اعضای بدن را  شبیه سازی 

نماید و در آینده نزدیک جایگزین حیوانات آزمایشگاهی شود. 
 گفتنی است، شکل تمامی اعضای بدن به صورت مدارهایی بر روی تراشه تقلید شده و 
حتی سلول ها و رگ های خونی نیز به این ترتیب شبیه سازی شده اند. بررسی ها نشان می 
دهند، این روش آزمایشی می تواند بسیار کارآمدتر از حیوانات آزمایشگاهی باعث کسب 
نتایج دقیق گردد.این شیوه منحصر بفرد می تواند برای تست لوازم آرایشی، داروهای جدید 

و مواد شیمیایی به کار رود. 

رمزگشایی از اسرار قدرت اعجاب انگیز مورچه 
مدل  آمریکایی  محققان 
تهیه  مورچه  بدن  از  سه بعدی 
بررسی  امکان  که  کردند 
ویژگی های بیومکانیکی مفاصل 
گردن این حشره را فراهم کرد. 

مورچه باوجود جثه بسیار ظریف 
و کوچک، قادر به حمل باری چند 
برابر وزن خود است؛ زمانیکه مورچه 
باری را حمل می کند، مفاصل گردن 

تمامی وزن را تحمل می کند. 
محققان دانشگاه ایالتی اوهایو برای بررسی دقیق قدرت مورچه از ترکیب تست های 
آزمایشگاهی به همراه مدلسازی رایانه ای استفاده کردند؛ داده های بدست آمده در مرکز 
ابررایانه اوهایو متشکل از 8300 هسته پردازنده پردازش شد.  این مطالعه بر روی مفاصل 
گردن مورچه بعنوان پل ارتباطی بین سر و اسکلت بدن مورچه متمرکز بود.  با استفاده از 
روش میکرو سی تی اسکن )microCT( و برنامه مدلسازی ScanIPþFE، مدل سه بعدی 
از ساختار بیومکانیکی آناتومی داخلی و خارجی مورچه Formica exsectoides تهیه 
شد.  نتایج بدست آمده نشان می دهد، مفاصل گردن مورچه می تواند وزنی معادل 5000 
برابر وزن بدن حشره را تحمل کند و ساختار گردن در حالت مستقیم – برخلاف چرخش به 

طرفین – از بالاترین حد استحکام برخوردار است. 

با ساعت ابداعی
زمان و ایمیل را روی دست خود مشاهده کنید 

نخستین ساعت پروژکتوری جهان به نام Ritot زمان را روی دست کاربر نشان 
می دهد. 

این ساعت دارای پروژکتوری است که با فشار یک دگمه زمان را روی دست کاربر نشان 
می دهد، سپس دست و زمان با هر یک از 20 رنگ نوری روشن می شوند که کاربر آن ها را 

با استفاده از یک ایستگاه پایگاه سفارشی  کرده است. 
نمایشگر این ساعت 120 دلاری که توسط شرکتی در کالیفرنیا به نام Ritot ساخته شده، 

می تواند پس از 10 ثانیه خاموش شود یا این که همواره روشن باشد. 
می توان سامانه ابداعی را با گوشی هوشمند جفت کرد تا پست های رسانه های اجتماعی، 

پیغام های متنی و ایمیل های به روز شده نیز روی دست مشاهده شوند. 

خانه قابل حملی که با دوچرخه جابجا می شود 
نوعی خانه کوچک و قابل حمل جدید را می توان به آسانی مونتاژ و با یک 

دوچرخه جابجا کرد. 
سادگی و کارآیی این خانه از ویژگی های کلیدی آن به شمار می آیند. این بنا توسط 
شرکت ونزوئلایی Stereotank و شرکت ژاپنی Takahiro Fukuda برای »رقابت خانه 

کوچک« در ژاپن طراحی شده است. 
خانه ابداعی از دو مخزن با ظرفیت 670 گالن ساخته شده که توسط حلقه ای چوبی به 
یکدیگر متصل شده اند. علاوه بر متصل کردن دو مخزن، حلقه چوبی همچنین دارای ورودی 

و یک پنجره سقفی است. 
خانه Taku-Tanku فشرده می شود و دو یا سه نفر را در خود جای می دهد. این سازه 
دارای بخشی برای جاسازی چمدان و متعلقات و همچنین مجهز به لامپ های ال ای دی 
خورشیدی است. ساخت آن آسان بوده و در بسیاری از جاها به عنوان یک پناهگاه عمل 

می کند. 

خانه مزبور روی یک تریلر دو چرخه قرار دارد و به اندازه ای سبک است که یک یا دو نفر یا 
یک دوچرخه می توانند آن را جابجا کنند. همچنین یک خودرو یا حتی قایق قادر به کشیدن 

آن به سمت جلو است. 

روزانه با 5 تا 10 دقیقه دویدن سالم بمانید
محققان آمریکایی طی مطالعاتی به این نتیجه رسیدند که 5 تا 10 دقیقه در روز 

دویدن، موجب کاهش خطر ابتلا به بیماری های قلبی عروقی می شود.
همه می دانیم فعالیت فیزیکی منظم برای سلامت بدن مفید است و اغلب دویدن برای 

حفظ شکل اندام خوب است.
به گفته محققان آمریکایی، افرادی که فرصت برای ورزش ندارند حتی اگر روزانه 5 تا 

10 دقیقه بدوند برای سلامت بدن و شکل گیری اندام کافی است.
محققان دانشگاه Iowa در آمریکا مطالعه ای را در رابطه با دویدن و سلامت در مجله 
قلب و عروق منتشر کردند؛ این مطالعه در تگزاس به مدت 15 سال بر روی بیش از 
55000 بزرگسال با سن متوسط 44 سال انجام شد. به گفته این محققان 5 تا 10 دقیقه 
دویدن برای سلامت مفید است و خطر ابتلا به بیماری های قلبی عروقی را کاهش می دهد 
در نتیجه این مدت کم نیز به سلامت بدن کمک می کند. این مطالعه نشان می دهد، 
دویدن موجب طولانی شدن عمر می شود و به طور متوسط هر فرد فعال بیشتر از یک 
غیر فعال عمر می کند؛ نویسندگان این مطالعه همچنین نشان دادند تفاوت زیادی بین 
افرادی که 50 دقیقه یا 180 دقیقه در هفته می دوند، سریع یا آرام یا حتی کمتر از 10 
کیلومتر در ساعت می دوند، نیست. در این تحقیقات آمار قابل توجهی به دست آمده است: 
آهسته دویدن موجب 30درصد کاهش خطر مرگ زودرس می شود و نسبت به افراد غیر 
فعال، عمر را تا 3 سال افزایش می دهد و مرگ ناشی از بیماری های قلبی عروقی را کاهش 
می دهد.همانطور که می دانیم کمبود وقت، موجب می شود فعالیت بدنی افراد کم شود یا 
اصلا فعالیتی نداشته باشند؛ در حال حاضر به اثبات رسیده است 5 دقیقه دویدن مانند 
یک پیاده روی 15 دقیقه ای است. محققان در طول این مطالعه به این نتیجه رسیدند: 
افرادی که طی یک هفته کمتر و با سرعت کمتری می دوند همان اثر طولانی مدت و 

سریع دویدن را دارد.

علامت های هشدار دهنده 
برای پس زدن پیوند قرنیه 

تار شدن چشمان بعد از پیوند بیشتر از وضعیت قبلی، تغییر دید و تار 
شدن چشمان به یکباره، درد و قرمز شدن چشم ۳ علامتی است که نشان 
دهنده ی دفع پیوند می باشد و افراد با مشاهده این ۳ علامت باید بلافاصله به 

چشم پزشک مراجعه نمایند.
محمد جواد قائم فلوشیپ قرنیه گفت: هر زمانی که کدورت قرنیه یا استیگماتی شدید 
آن و یا بقایای زخم قرنیه منجر به کاهش دید فرد شود پیوند قرنیه انجام می گیرد. بعضی 
اوقات زخم های باکتریال، ضربه، پارگی ها، بیماری هایی مانند قوز قرنیه و بیماری های ارثی 

نظیر دیستروفی می توانند عوامل کدورت و یا استیگمات دید قرنیه شوند.
وی افزود: در پیوند قرنیه حدوداً بین 7 تا 8.5 میلی متر از قرنیه بیمار برداشته می شود 
و بر حسب نوع بیماری می توان تمام ضخامت قرنیه را پیوند زد و یا می توان به صورت 

لایه ای عمل پیوند را انجام داد.
 قائم پناه تصریح کرد: کسی که روی چشم او عمل پیوند انجام می شود باید به طور مرتب 
هر ماه 1 بار تا 1 سال و سپس هر 6 ماه 1 بار تا 1 سال به چشم پزشک مراجعه نماید و از 
چشم خود مراقبت نماید. به خصوص کسانی که تمام ضخامت قرنیه ی آنها پیوند خورده 
می شود باید مراقب باشند به چشم آنها ضربه وارد نشود، موازین بهداشتی را رعایت کنند 

و از داروهایی که به آنها تجویز شده استفاده نمایند.
وی اظهار داشت: کسی که عمل پیوند روی چشم او انجام می شود باید 3 علامت را به 
خاطر بسپارد. تار شدن چشمان بعد از پیوند بیشتر از وضعیت قبلی، تغییر دید و تار شدن 
چشمان به یکباره و درد و قرمز شدن آنها 3 علامتی هستند که نشان دهنده ی دفع پیوند 
می باشند و افراد با مشاهده ی این 3 علامت باید بلافاصله به چشم پزشک مراجعه نمایند.

قائم پناه بیان کرد: "تبخال چشمی" یکی از علل زخم و کدورت قرنیه به شمار می رود. 
تبخال چشمی ویروسی پنهان در بدن است و به دلایل مختلف مانند تحریک فیزیکی، 
شیمیایی و عصبی ایجاد شده و بر روی قرنیه رشد پیدا می کند و بدن نسبت به این 
ویروسها واکنش نشان می دهد. برطرف کردن تبخال چشمی با مصرف دارو و جلوگیری از 

استرس های فیزیکی و شیمیایی و عصبی امکان پذیر است. 

خطرناکترین وسیله ای که همراهتان 
 به استخرها می برید 

یک وسیله پزشکی می تواند به یک شی خطرناک همراه شناگران تبدیل 
شود.

پزشکان هشدار می دهند افراد از گذاشتن لنز چشمی هنگامی که در استخر هستند 
جدا خودداری نمایند.

گفتنی است، لنز به هنگام شنا می تواند باعث تحریک چشم، بروز عفونت، سوزش و 
جذب مواد شیمیایی خطرناک شود.

همچنین کلر موجود در آب که برای ضد عفونی استخرها به کار می رود در اثر برخورد 
با چشم می تواند به شدت چشم را تحریک نماید.

بیماری هایی که فکر نمی کنید به خاطر 
خوردن شیرینی به سراغتان آمده اند 

برخی از بیماری ها و مشکلات در دوران کودکی به دلیل مصرف شکلات و 
شیرینی ایجاد شده اند بدون آنکه والدین آگاه باشند.

پژوهشگران هشدار می دهند والدین با دادن انواع کیک، شیرینی و شکلات مشکلات 
سلامتی فراوانی را برای کودکان خود ایجاد می کنند.

گفتنی است، از جمله مهم ترین مشکلات سلامتی پیش آمده از این طریق چاقی، اضافه 
وزن، پوسیدگی دندان ها، بروز سرماخوردگی، سرفه، انواع آلرژی، رفلاکس اسید معده به 

مری و سطح سیستم ایمنی ضعیف بدن است.
پزشکان مصرف خوراکی های سالم به ویژه میوه و سبزیجات تازه را به عنوان تغذیه 

کودکان به والدین توصیه می کنند.

ایمپلنت پلاستیکی
 آرتروزی ها را دونده می کند 

یک فناوری نوظهور در درمان آرتروز به این دسته از بیماران امکان داشتن 
یک زندگی سالم را می دهد.

 پژوهشگران در یک روش درمانی شگفت انگیز از نوعی ایمپلنت برای درمان افراد مبتلا 
به آرتروز بهره می گیرند.گفتنی است، در این روش درمانی از نوعی پلاستیک و غلطک 

لاستیکی به جای مفاصل از دست رفته در اثر آرتروز استفاده می شود.
جای گذاری این استوانه های پلاستیکی نرم در بدن افراد معمولاً توسط جراحی و با 
بیهوشی عمومی صورت می گیرد. این روش می تواند امید تازه ای برای حرکت در مبتلایان 

به آرتروز باشد.

بیماران قلبی از این پس 
با آرامش MRI انجام دهند 

یک فناوری نوظهور امکان MRI برای بیماران قلبی را ممکن می سازد.
پژوهشگران نسل جدیدی از دستگاه های ضربان ساز قلب را تولید کرده اند به واسطه 
دارا بودن آنها افراد بیمار می توانند با خیال راحت آزمایشات با دستگاه MRI انجام دهند. 
گفتنی است، یکی از مشکلاتی که افراد دارای دستگاه ضربان ساز قلب با آن مواجه هستند 
عدم توانایی انجام آزمایش با دستگاه MRI است.دستگاه MRI میدان مغناطیسی خاصی 
دارد که باعث از کار افتادن دستگاه ضربان ساز می شود. دستگاه جدید این مشکل را 

برطرف کرده است.

مشکلاتتان را در خواب حل کنید 
دانش  مسئله  افراد،  شناختی  بازسازی  برای  خواب  و  استراحت  تاثیر 

روانشناسی روز دنیا است.
مهدی دوایی، روانشناس و عضو هیئت علمی پژوهشکده علوم شناختی گفت: یادگیری 
و دانش، نیاز به جایگزین و تثبیت شدن در مغز دارد که خواب و استراحت واقعی، تنها 
راه تثبیت این اطلاعات جدید است. دوایی ادامه داد: در هنگام خواب است که مغز 
فرصت پیدا می کند تا به پردازش اطلاعات جدید دریافتی بپردازد و این اطلاعات جدید 
را با اطلاعاتی که از قبل در ارتباط با همان مطلب دریافت کرده، ارتباط دهد. وی گفت: 
هنگام خواب، علاوه بر اینکه مغز آماده دریافت اطلاعات جدید می شود، به الگوهای ذهنی 
جدید در رابطه با حل مسئله در هنگام خواب واقعی، دسترسی پیدا می کند. دوایی در 
پایان تاکید کرد: در حالت خواب و رویا در بسیاری از موارد، افراد به مسائل حل نشده 
دسترسی پیدا می کنند. بدین معنی که در ضمیر ناخودآگاهشان برای مسائل روزانه که 
بدون راه حل رها شده بودند، پس از پایان یک خواب خوب و کافی، به راه حل می رسند 
و اکثر مردم غافل از این نکته هستند که خواب کافی و درست دلیل دست یافتن به پاسخ 

مسائل روزمره شان است. 

مایکروفری که رژیم غذایی شما را تعیین می کند 
محققان در حال ساخت سیستم غذاساز جدیدی هستند که غذای هر فرد را با 

میزان مواد مغذی لازم برای وی آماده می کند. 
سازندگان این »واساز غذا« )food replicator( را مایکروفر آینده معرفی کرده اند که به 
ارائه غذای شخصی شده برای هر کاربر با تعادل صحیح مواد مغذی مورد نیاز آنها برای یک 

رژیم سالم می پردازد. 
شرکت سازنده، در حال تولید سیستمی است که می تواند سلامت فرد را آزمایش کرده و 
مواد مغذی که بدن آنها نیاز دارد را شناسایی کند. این پروژه ملقب به »مرد آهنی« در نهایت 
منجر به ساخت یک دستگاه خواهد شد که می تواند مکملهای متناسب یا حتی غذا درست 

کند. 
دستگاه مذکور ابتدا فرد را از نظر مواد مغذی مختلف و فاکتورهای سلامتی دیگر مانند دیابت 
یا چاقی آزمایش می کند که یک نمایه مواد غذایی برای وی ایجاد می کند. این نمایه برای مثال 

نشان می دهد که رژیم فرد فاقد ویتامین D یا روی است. 

مواد مغذی سپس به شکل پودر و احتمالا در کپسولهای مشابه نسپرسو عرضه می شود. 
سازندگان امیدوارند این فناوری بین پنج تا 10 سال آینده وارد بازار شود. 

پخت لنزهای میکروسکوپ در فر 
ابداع  میکروسکوپ  لنز  تولید  برای  جدیدی  روش  استرالیایی  محققان 
با روش های موجود بشدت کاهش  کرده اند که هزینه تولید را در مقایسه 

می دهد. 
لنز میکروسکوپ با سابیدن و پرداخت دیسک های شیشه ای یا ریختن پلیمر بداخل 
قابل تولید می شود و استفاده از هرکدام از این روش ها بر قیمت محصول نهایی اثرگذار 

است. 
محققان دانشگاه ملی استرالیا به سرپرستی دکتر »استیو لی«، روش آسان و کم 

هزینه ای برای ساخت لنز ابداع کرده اند. 
در این روش، قطراتی از پلیمر سیلیکون ژل مانند موسوم به پلی دی متیل سیلوکسان 
)PDMS( بر روی یک اسلاید شیشه ای میکروسکوپ قرار داده شده و درون فر با دمای 
70 درجه سانتیگراد پخته می شوند؛ این کار باعث سخت شدن قطره سیلیکون بعنوان 

پایه لنز می شود. 
قطره دیگری از پلیمر سیلیکون بر روی پایه ایجاد شده ریخته شده و مجددا درون فر 
قرار داده می شود؛ اسلاید شیشه ای برگردانده شده و در این حالت قطره دوم به شکل 

منحنی از پایه آویزان می شود. 
با سخت شدن هر قطره، قطرات بعدی افزوده می شوند تا در نهایت شکل مناسب لنز 
بدست بیاید.  امکان استفاده از این لنزها بر روی دوربین تلفن همراه هوشمند با توانایی 
بزرگنمایی 160 برابری نیز وجود دارد که یک میکروسکوپ ساده برای مشاهده پوست 

ایجاد می کند. 
محققان بدنبال ساخت نسخه های بزرگتر لنز و افزایش عملکرد نوری با قابلیت استفاده 

بر روی میکروسکوپ های متداول هستند. 

نسل جدید راننده های کامیون روباتیک 
روبات ها در آینده نزدیک جایگزین راننده های انسانی در ماشین های سنگین 

می شوند.
کارشناسان اولین نسل از کامیون ها را که توسط راننده اتوماتیک هدایت می شوند در آینده 
نزدیک راهی بازار خواهند کرد. گفتنی است، این راننده خودکار و زمان های حرکت، ترمز و 

شتاب و همینطور فرمان خودرو کامیون را در اختیار می گیرد. 
با استفاده از این سیستم، راننده اصلی می تواند در طول مسیر استراحت کند و همینطور 
سایر راننده ها بدون نگرانی از احتمال برخورد با کامیون به حرکت خود در جاده ها ادامه 

دهند. 

راز لولیدن کرم ها فاش شد 
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اجتماعی

هر فردی در زندگی شخصی و اجتماعی خود خواهان 
زندگی  تمامی مراحل  در  موفقیت  آوردن  دست  به 
است. اگر چه خیلی از افراد ممکن است روش هایی 
را بر گزینند که میزان موفقیت شان کاهش یابد ولی 
آنچه که برای هر انسان مهم می باشد پیمودن راه های 
کسب موفقیت و افزایش کارایی در شغل ، تحصیل ، 
آوردن  به دست  راه های  اگر  ... است. حال  و  درآمد 
موفقیت از زبان فرد آگاه بیان شود ، درصد خطایش 
به صفر می رسد و موفقیت با آن حتمی می شود. موارد 
زیر از جمله مواردی است که امیرالمومنین در برخی از 
فرمایشات خود برای افزایش بهره وری و موفقیت در 

تمام امور به آن تأکید داشتند. 
علاقه مندی شخصی

اگر می خواهید با پیمودن مسیری به موفقیت دست پیدا 
کنید سعی کنید در ابتدا علایق شخصی خود را در نظر 
بگیرید. فردی را در نظر بگیرید که از نظر اکثر اطرافیان 
فردی موفق است اما خود فرد به کاری که می کند . هیچ 
گونه علاقه ای نداشته باشد در این صورت میل به خوشبختی 
و احساس موفق بودن در آن فرد به صورت کامل به  وجود 
نمی آید. و همیشه آن فرد احساس می کند که گم شده ای 
در زندگی اش دارد و جای خالی چیزی را در زندگی احساس 
می کند . همچنین اگرکسی به کاری علاقه نداشته باشد 
فهم و درک او هم در آن کار پایین می آید و انگیزه او برای 
موفقیت کامل در آن کار نیز به حد مطلوب خود نمی رسد 
.حضرت امیر دراین باره می فرمایند :» ان القلوب شهوه و 
اقبالا وادبارا فاتو ها من قبل شهوتها و اقبالها فان القلوب اذ 
اکره عمی «]1[»بی گمان قلب ها دارای میل ها و روی کردن ها 
و پشت کردن هاست پس دل ها را به کار بگیرید از روی 

میل آنها و روی کردن آنها زیرا قلب اگر وادار شود به کاری 
که نمی خواهد کور گردد «بنابراین حضرت امیر مبتنی بر 
این عقیده بودند و هیچگاه کسی را مجبور به انجام کاری 
که خلاف میل و علاقه آنهاست نمی کردند .» لیس لی ان 
احملکم علی ما تکرهون «]2[» من حق ندارم )یا وظیفه ندارم 

یا نمی توانم( شما را به کاری که میل ندارید وادار سازم «.
اراده 

طبعا هرکسی در زندگی خود با مشکلات و گرفتاری هایی 
روبرو می شود که موقعیت کاری و زندگی او را تحت تأثیر 
قرار می دهد. هر انسانی باید مدیریت برخورد با مشکلات را 
آموخته باشد و این میسر نشود مگر با پشتوانه ای به نام اراده 
قوی در انجام امور. کسانی که عزم و اراده ای سست دارند 
از سختی ها فرار می کنند و کسانی که عزمشان محکم است 
مشکلات از آنها فرارمی کنند .حضرت امیر علیه السلام درباره 
رسول اکرم)ص( می فرمایند : » غیر ناکل عن قدم و لا راه فی 
عزم« ]3[»حتی یک قدم به عقب برنگشت و اراده او سست 
نشد .«کسانی که اراده قوی در انجام امور دارند گرفتاری ها و 
مشکلات زندگی را به فرصت تبدیل می کنند و از آن پلکانی 
می سازند تا برای پیشرفت خود از آن بالا بروند.هرگاه فرد خود 
را به خوبی بشناسد و با استعدادها و علاقه مندی های شخصی 
خود آشنا باشد ،زمینه ای را فراهم می کند تا این استعداد ها و 
علایق رشد کنند و از آنها در به دست آوردن موفقیت استفاده 
کند.حضرت امیر در سخنی ما را به شناخت از خود دعوت 
می کند .»العالم من عرف قدره «]4[ ؛ دانا کسی است که قدرو 

اندازه خودرا بشناسد.
رعایت نظم و انضباط 

نظم معنای روشنی دارد و نقطه مقابل هرج و مرج است 
یکی از اصول مهم برای اجرای عدالت در امور رعایت نظم 

درکارهاست. اگر نظم را از زندگی افراد موفق و با استعداد 
توانایی ها و مهارت ها  انواع  حذف کنیم علی رغم داشتن 
پیدا  به طور چشمگیری کاهش  و کارایی شان  موفقیت 
می کند.حضرت امیر دراین باره می فرمایند : »وامض لکل یوم 
عمله فانه لکل یوم ما فیه«]5[»کار هر روز را در همان روز 
انجام بده زیرا هر روز کار مخصوص به خود دارد.«از دو کار 
باید پرهیز داشت یکی عجله در امور قبل از فرارسیدن زمان 
انجام آن و دیگری سستی در انجام دادن اموری که وقت 
انجام آن فرارسیده است.» و ایاک و العجله بالاامور قبل اوانها 
او التسقیط فیها عند امکانها اواللجاجه فیها اذا تنکرت او الوهن 
عنها اذا استوضحت فضع کل امر موضعه وا وقع کل امر موقعه 
«]6[»پرهیز از شتاب کردن در کار پیش از رسیدن زمانش 
و سهل انگاری در آن وقتی که انجامش ممکن شده است و 
لجاجت و اصرار در آن هنگامی که ابهام انگیز باشد و سستی 
آن زمانی که آشکار شده است. هر چیز را در جای خویش 
بنه و هر کار را در جایگاه مناسب خویش قرار بده «همچنین 
حضرت امیر می فرمایند : »و لا تتکل امورک علی کسان«]7[ 
»در کارهایت بر اشخاص سست و تنبل تکیه نکن «داشتن 
برنامه ریزی صحیح و دقیق نیز از نظم در امور ناشی می شود 
اگر برنامه ریزی صحیحی برای تمام کارهایمان داشته باشیم 
از روی هم انبار شدن کارها جلوگیری می شود وگام موثری در 

رسیدن به موفقیت است. 
پندپذیری 

آوردن  بدست  برای  و  دارد  محدود  عمری  هرانسانی 
شدن  آشنا  برای  زیادی  فرصت  زندگی  لازم  مهارت های 
مستقیم با تمام موارد مورد نیاز و ضروری زندگی را ندارد 
بنابراین باید فرصت ها را غنیمت بشمارد و حتی المقدور از 
تجربه های دیگران استفاده کند وبا به کاربستن تجربه های 
دیگران گام های سریع تری برای رسیدن به هدف و موفقیت 
درکارها بردارد .حضرت امیر در این باره می فرمایند:»و توخ 
منهم اهل التجربه «]8[ ؛ و برگزین از آنان کسانی که دارای 
تجربه اند.برای اهل تجربه دو احتمال وجود دارد یکی آنکه فرد 
تجربه لازم برای انجام امور را داشته باشد )مهارت های ابتدایی 
برای هرکاری را یاد بگیرد( و دوم آنکه روحیه کسب تجربه 
داشته باشد وا ز تجربه های دیگران استفاده کند. همچنین 
استفاده از تجربه های دیگران جلوگیری از نیرنگ و فریب 
خوردن را فراهم می کند : »من لم یجوب الامور خدع «]9[ ؛ 

»آن کس که کارها را تجربه نکند نیرنگ می خورد «.
امید داشتن به خدا 

اگر هر انسانی برای رسیدن به موفقیت نهایت تلاش خودرا 
به کارگیرد بازهم باید به خدا توکل کند و به او امید داشته 
باشد زیر ا تنها اوست که خیر بنده اش را می داند. در صورت 
توکل و امید به خدا با وجود تلاش بسیار اگر موفقیت حاصل 
نشد باید آن را مصلحت الهی بدانیم و مطمئن باشیم که 
در آن خیری بوده است و بازهم از تلاش خود کم نکنیم 
زیرا ممکن است موفقیتی بزرگ و پیروزمندانه در انتظارمان 

باشد. 

مهم ترین زیر بناهای موفقیت 
 معاون توانبخشی سازمان بهزیستی :

سالمندان بالای 60 سال
 به بهزیستی مراجعه کنند 

ایمان: معاون توانبخشی سازمان بهزیستی کشور با اشاره به روند حرکت 
به سمت سالمندی و لزوم برنامه ریزی برای آینده از همه سالمندان بالای 60 
سال هرچند مشکلی نداشته باشند، خواست برای ثبت آمار و نیازسنجی به 

مراکز بهزیستی مراجعه کنند. 
دکتر یحیی سخنگویی با بیان اینکه در حال حاضر بهزیستی حدود 23 هزار سالمند 
را در مراکز روزانه و شبانه خود تحت پوشش دارد، گفت: جامعه به سمت سالمندی 
حرکت می کند و اگر برنامه ریزی مناسبی در این امر صورت نپذیرد، در آینده ای نزدیک 

با سونامی سالمندی مواجه خواهیم شد. 
وی افزود: در حال حاضر با توجه به روند حرکت به سمت سالمندی و لزوم برنامه ریزی 
برای آینده از همه سالمندان بالای 60 سال هرچند مشکلی نداشته باشند، درخواست 
می کنیم که به مراکز بهزیستی مراجعه کنند؛ در این صورت موفق خواهیم شد آماری 
از سالمندان جامعه به دست بیاوریم. البته خوب است این مراجعه بتدریج صورت پذیرد 
تا بتوانیم ضمن شناسایی مشکلات سالمندان از آمارهای به دست آمده نیز برای تنظیم 

سیاست ها استفاده کنیم. 
معاون توانبخشی سازمان بهزیستی کشور با بیان اینکه اگر در این مراجعات مشخص 
شود سالمندی دارای مشکل یا بیماری است، کمیسیون پزشکی برای وی تشکیل و 
نیازهایش تشخیص داده می شود، گفت: البته بسیاری از سالمندان از سلامت جسمانی 
برخوردارند، اما ممکن است نیاز برخی دیگر در حد تهیه سمعک یا ویلچر باشد و یا 

فراتر از آن. 
سخنگویی ادامه داد: در این صورت ما سالمندان را در برنامه ریزی های آینده خود 
در نظر خواهیم گرفت و پیش بینی های لازم را برای تامین نیازهایش در آینده انجام 

می دهیم. 

معاون سازمان حج و زیارت؛

هزینه اعزام به حج تمتع اعلام شد
ایمان: معاون سازمان حج و زیارت از آغاز اعزام 64 هزار زائر حج تمتع خبر 
داد و اعلام کرد زائران تا اولویت 10 تاریخ بهمن سال 84، امسال به سرزمین 

وحی اعزام می شوند.
ناصر خدرنژاد در مورد اعزام زائران تمتع از فرودگاه امام خمینی)ره( افزود: چنانچه تا 
قبل از آغاز اعزام تمهیدات لازم اندیشیده شود پروازها به فرودگاه امام منتقل می شود 

اما در غیر اینصورت امسال نیز اعزام زائران از فرودگاه مهرآباد انجام خواهد شد.
وی افزود: در حج تمتع امسال 64 هزار زائر در قالب 457 کاروان اعزام می شوند که 
پروازهای رفت از 14 شهریورماه آغاز و تا 7 مهر ماه)4 ذیحجه( ادامه دارد و عملیات 
بازگشت زائران نیز از از 18 مهرماه )15 دیحجه( آغاز و تا 6 آبان ماه )سوم محرم( 

ادامه دارد.
معاون سازمان حج و زیارت تاکید کرد: حدود 3 هزار نفر از کل زائران مربوط به 
نیروهای خدماتی و ستادی، هیات پزشکی، عوامل آشپزخانه و ... است که این افراد 4 

روز زودتر یعنی 10 شهریور ماه اعزام می شوند.
 خدرنژاد با اشاره به اینکه هزینه اعزام به سرزمین وحی در تمتع امسال از هفت 
میلیون و 500 هزار تومان تا 10 میلیون و 500 هزار تومان است، تاکید کرد: هر زائر 

حج تمتع 300 دلار دولتی ارز دریافت می کند.

معاون آموزش سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور؛

قابلیت بهره برداری از برخی مراکز
 آموزش فنی و حرفه ای وجود ندارد 

ایمان: معاون آموزش سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور گفت: بخشی از 
مراکز این سازمان بدون توجیه ، فنی اقتصادی و اجتماعی و فرهنگی ساخته 

شده اند و قابل بهره برداری نیستند.
 پوراندخت نیرومند معاون، آموزش سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور گفت: 
سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور با داشتن 700 مرکز و 13 هزار و 500 آموزشگاه 
خصوصی به میزان 307 میلیارد تومان بودجه در سال دارد که این رقم نسبت به 
بودجه آموزشی کشور بسیار ناچیز است. وی در ادامه تصریح کرد: وظیفه اصلی سازمان 
آموزش فنی و حرفه ای کشور آموزش های عملی است که باید در کارگاه ها صورت گیرد 
و نیازمند تجهیزات فراوان و مواد مصرفی مورد نیاز است و بر همین اساس به دلیل 
عدم افزایش متناسب بودجه و اعتبارات سازمان متناسب با نرخ تورم، مشکلاتی در 
توسعه کیفی و کمی آموزش ها ایجاد کرده است. معاون آموزش سازمان آموزش فنی و 
حرفه ای کشور خاطر نشان کرد: بخشی از مراکز سازمان نیز بدون توجیه فنی، اقتصادی 

و فرهنگی ساخته شده اند و در نتیجه قابلیت بهره برداری ندارد. 

ضرب الاجل جدید برای جمع آوری قلیان ها

ایمان: مدیر اجرایی جمعیت مبارزه با دخانیات از تصمیم های اولیه اتخاذ 
شده جهت ممنوعیت عرضه قلیان در قهوه خانه ها و قلیان سراهای بدون 

مجوز خبر داد.
علی طاهری گفت: طی جلسات برگزار شده، وزارت صنعت، معدن و تجارت جهت 
این  اعلام فهرست قهوه خانه ها و قلیان سراهای فاقد مجوز اعلام آمادگی کرده و 
جمع بندی صورت گرفته که قهوه خانه های فاقد مجوز تا 31 شهریور ماه اعلام شوند تا 
اقدامات قانونی لازم در مورد آنها اعمال شود. البته این امر باید در ستاد کشوری کنترل 
و مبارزه با دخانیات به تصویب برسد. وی با بیان اینکه تا 31 شهریور ماه قهوه خانه ها و 
قلیان سراهای فاقد مجوز مشخص می شوند، گفت: در این زمینه پیگیری های جمعیت 
مبارزه با دخانیات آغاز شده و اقدامات انجام شده در برخی استان ها نظیر کرمانشاه، 
همدان و به ویژه استان قزوین نیز پیشرفت خوبی داشته است. وی همچنین از تعیین 
زمان مشخص برای تمدید مجوز قهوه خانه ها و قلیان سراهای دارای مجوز خبر داد. 
طاهری با بیان اینکه در این امر مهم ترین چالش ما عدم اجرای قانون است، گفت: 
ستاد کشوری کنترل و مبارزه با دخانیات با نظارت بر اجرای مصوبات در جهت اجرای 
قانون تلاش می کند. وی ادامه داد: به دنبال تعامل سازمان ها و ارگان های مسئول در 
این امر و برگزاری جلسات ستاد کشوری کنترل و مبارزه با دخانیات در وزارت بهداشت، 
تصمیم های خوبی در این زمینه گرفته شده است. طاهری همچنین اقدامات و مصوبات 
ستاد کشوری کنترل و مبارزه با دخانیات را مورد اشاره قرار داد و گفت: برنامه های 
جدیدی در دست اجراست که به زودی به تصویب ستاد کنترل و مبارزه با دخانیات 

می رسد.

توصیه های مفید
 برای آغاز سال تحصیلی جدید 

یک شروع خوب در ابتدای سال تحصیلی جدید بی تردید تاثیر مثبت بر 
اعتماد به نفس و بهبود عملکرد اجتماعی و تحصیلی دانش آموزان خواهد 

داشت. 
»انجمن ملی روانشناسان مدارس آمریکا« در گزارشی اعلام کرد: مساله آغاز سال 
تحصیلی برای والدین در عمل بسیار سخت تر از آن چیزی است که تصور می شود چرا 
که استرس های ناشی از شروع سال جدید تحصیلی برای فرزندانشان بسیار زیاد است 
و این وظیفه والدین است که تنش ها، هیجانات و نگرانی های احتمالی کودکان خود را 

در چنین شرایطی مدیریت کنند و تسکین دهند. 
انجمن ملی روانشناسان مدارس آمریکا در گزارشی در همین زمینه چندین راهکار 

برای والدین ارائه کرده که به شرح زیر است: 
پیش از آغاز سال تحصیلی جدید 

1- مطمئن شوید که فرزندتان در وضعیت مناسبی از لحاظ سلامت جسم و روان 
قرار دارد. برنامه ریزی برای ملاقات با پزشک و دندانپزشک و حتی در صورت نیاز با 

روانپزشک بسیار مهم خواهد بود. 
2- تمام نامه ها یا ایمیل هایی که از طرف مدرسه فرزندتان برایتان ارسال شده،  
مطالعه و بررسی کنید. این مدارک معمولا حاوی اطلاعات مهمی در خصوص معلمان، 
تجهیزات مورد نیاز مدارس، رفت و آمد با اتوبوس، فرم های سلامت و تاریخ های مهمی 

از جمله ثبت نام برای فعالیت های فوق برنامه است. 
3- خرید لوازم التحریر و سایر لوازم مورد نیاز برای مدرسه را فراموش نکنید. 

4- در خرید لباس برای مدرسه زیاده روی نکنید و فقط پوشاک ضروری را تهیه 
کنید و همچنین مطمئن شوید لباسی که خریداری می کنید متناسب با فرم لباس 

مدرسه باشد. 
5- بازگشت به برنامه زمانی صرف غذا و استراحت در طول سال تحصیلی ضروری 
است. زمانی که این کار را انجام می دهید هنگام شروع مدرسه فرزندتان احساس 
استرس و فشار روانی نخواهد کرد. پس از همین الان شب ها تلویزیون را خاموش کنید. 

پس از بازگشایی مدارس 
6- کارهای اضافی را حذف کنید. روزهای آغاز مدرسه اضطراب آور خواهد بود 
بنابراین برای خودتان به منظور انجام فعالیت هایی که قطعا در این وقت از سال بیشتر 

می شوند فرصت ایجاد کنید. 
7- ساعت تان را کوک کنید و از خوردن صبحانه فرزندتان مطمئن شوید. 

8- کارهای ضروری را مرور کنید. به فرزندتان یادآوری کنید که در صورتی که به 
خانه بازگشت و کسی نبود باید چه کاری را انجام دهد. یک یادداشت به همراه شماره 

تلفن های ضروری در کیف فرزندتان قرار دهید. 
9- برای فرزندانتان هیجان مثبت رفتن به مدرسه را ایجاد کنید. مدرسه رفتن در 
مقایسه با کار کردن خیلی بهتر و جذاب تر است! به آنها لبخند زده و یادآوری کنید که 

چقدر خوشبخت هستند. 
برای مقابله با اضطراب 

10- حمایت خود را نشان دهید، چرا که کودکان نیز علاوه بر شما مضطرب 
می شوند. پیش از فرستادنشان به مدرسه با محبت و لبخند آنها را بدرقه کنید. 
کودکان از اضطراب و یا انرژی مثبت شما تاثیر می پذیرند. پس مثبت و آرام باشید و در 
موقعیت های مختلف واکنش شدید نشان ندهید. همچنین به تقویت توانایی فرزندتان 

در برقراری ارتباط با جامعه کمک کنید. 
11- برای مقابله با معضل زورگویی دانش آموزانِ قلدر که همیشه در مدارس هستند 
با مشورت مربیان و مشاوران مدرسه راه حلی پیدا کنید. کودکانی که این زورگویی ها 
را در مدارس تجربه می کنند نسبت به آغاز دوباره سال تحصیلی جدید بسیار نگران 
هستند. مدرسه را از نگرانی خود در این مورد آگاه سازید و از کودکانتان در این زمینه 

حمایت کنید. 

آموزش گام به گام صبر  
بی طاقت است و تحمل چیزی را ندارد، هر چه را که می خواهد باید سریعا 
برایش فراهم کنم و گرنه  عصبی می شود و جیغ وداد می کشد،و... این 
رفتارش آبرویم را برده است دیگر خجالت می کشم، می ترسم وقتی بزرگ 

هم شود این چنین باشد.
یکی از مولفه های اساسی بلوغ عاطفی در فرد وجود صبر است. بسیاری از افراد به 
دلیل نبود این خصیصه در بزرگسالی دچار لطمات متعددی می شوند. صبر خصیصه ای 
است که با آموزش و کسب تجربه حاصل می شود و بهترین زمان پرورش آن نیز، زمان 

کودکی هر فردی است. 
اگر می خواهید فرزندی صبور داشته باشید بهتر است از همین عنفوان کودکی 
دست به کار شوید و به او یاد بدهید که چگونه صبور باشد و آرامش درونی خود را 

حفظ کند. 
برای تربیت فرزند صبور، تدابیر کارساز زیر را عملی کنید:  

 الگوی صبر فرزندنتان باشید
به یاد داشته باشید فرزند شما کپی بردار خوبی است، او رفتارها و واکنش های شما 
را با دقت می بیند و در ذهن خود ذخیره شان می کند. اگر اولین واکنش شما به هر 
اتفاق ناخوشایندی، از دست دادن صبر و تحمل باشد او نیز آن را یاد گرفته و در شرایط 
مشابه مثل شما رفتار خواهد کرد. در واقع اگر شما به طور مکرر صبر و تحمل خود را 
از دست بدهید، یک رفتار منفی را تقویت می کنید و مجوز استفاده از آن را نیز برای 
فرزندتان صادر می کنید. پس در درجه اول، توصیه می کنیم خود، در شرایط دشوار 

آرام باشید و صبور. تمرین نفس کشیدن عمیق، اولین گام موفقیت شماست.
 صبر را تمرین کنید

یادگیری صبر نیاز به تمرین دارد. والدین بهتر است در فرصت های مناسب و  به بهانه 
های مختلف، آن را در بین اعضای خانواده به نمایش بگذارند. مثلا، با یک برنامه از پیش 
تعیین شده، صبر و تحمل را به صورت یک گفتگوی کوتاه با همسر، در حضور فرزندتان 
به نمایش بگذارید. مثلا،از همسرتان بخواهید در جواب، سوال شما که" آیا آشغال ها را 
بیرون گذاشته ای؟"، عکس العمل و پاسخی نداشته باشد. چند بار این سوال را تکرار 
کنید و پاسخی را نشنوید، بعد از فرزندتان بپرسید: به نظرت چرا پدر جواب نمی دهد؟ 
به نظرت چکار کنم تا او متوجه صدای من شود؛ دعوا راه بیندازم، دوباره صدایش کنم، 
سکوت کنم،و...تکرار این نمایش های تمرینی نه تنها باعث می شود که قدرت تحمل 
فرزندتان افزایش یابد بلکه او راه های مختلف پاسخدهی به شرایط  را نیز یاد می گیرد 

و از بین آنها مناسب ترین را انتخاب می کند. 
اجازه دهید کودک صبر را تجربه کند

بعضی از والدین به اشتباه تصور می کنند که پدر ومادر خوب بودن یعنی این که آنها 
نیاز فرزندشان را بلافاصله برطرف کنند، این در حالی است که به نظر روان شناسان، 
آنان بزرگترین اشتباه خود را در تربیت مرتکب می شوند. در راستای تربیت سالم و 
آموزش صبر، لازم و ضروری است که گاهی تامین حاجت فرزند به تعویق بیفتد؛یعنی 
این که والدین باید  بلافاصله بعد از این که کودک خواسته اش را مطرح کرد، نیازش 
را برآورده نکنند.  این رفتار باعث می شود که کودک نه تنها متوجه شود که والدینش 
صرفا برای برآوردن نیازهای او موجود نیستند و ارزشی فراتر از آن دارند بلکه یاد 
می گیرد که  برای رسیدن به نتیجه، نیاز به فرصت دارد. مثلا، اگر در حال انجام کارهای 
شخصی تان هستید و فرزندتان در آن لحظه از شما بخواهد باطری اسباب بازی اش 
را عوض کنید؛ باید اجازه دهید دقایقی منتظر بماند؛  با احترام به او بگوئید: الان کار 
دارید و نمی توانید خواسته او را برآورده کنید، اما پس از 10 دقیقه تعویض باطری را 

حتما انجام خواهید داد. 
برای آموزش صبر، گاهی اوقات فقط باید "منتظر" بمانید. انتظار کشیدن در مطب 

یک پزشک و یا ایستادن در یک صف و ... می تواند برای کودک مفید باشد
از طریق بازی وارد عمل شوید

به چالش کشیدن صبر و حوصله، یکی از روش های آموزش آن است. مثلا پازلی 
)کمی سخت باشد( را برای فرزندتان تهیه کنید و از او بخواهید او را درست کند؛ به او 
بگوئید در صورت موفقیت پاداش خوبی به او خواهید داد. تلاش فرزند و ممارست او 
برای حل آن پازل، می تواند شروعی برای افزایش صبر باشد. کاشتن گل و گیاه و یا 
بزرگ کردن یک حیوان خانگی  هم، بهترین تمرین برای صبر می باشد چون کودک 
می آموزد با مراقبتی که همراه با صبر و حوصله است می تواند موجودی را پرورش دهد. 

 مهارت های انتظار را آموزش دهید
برای آموزش صبر، گاهی اوقات فقط باید "منتظر" بمانید. انتظار کشیدن در مطب 
یک پزشک و یا ایستادن در یک صف و ... می تواند برای کودک مفید باشد. در مدت 
انتظار سعی کنید فرزندتان را سرگرم کنید و توجه اش را به چیزی منعطف سازید تا 
گذشت زمان برای او کسل کننده نباشد. برای سرگرم کردن کودک بهتر است کتاب 
داستان یا رنگ آمیزی به همراه داشته باشید، یا از کودک بخواهید اشکال هندسی را 

که در اطراف می بیند برای شما نام ببرد و بشمارد و... 

تجدید میثاق هیات دولت با آرمان های امام )ره(و شهدا
صبح روز گذشته در اولین روز از هفته دولت حجت الاسلام حسن روحان یرییس جمهور و دیگر دولتمردان با حضور در مرقد مطهر امام راحل با قرائت فاتحه و اهدای تاج گل با آرمان های امام)ره( تجدید میثاق 

کردند. رییس جمهور و هیات دولت همچنین بر مزار شهدای هفتم تیر، شهیدان چمران همت و برخی شهدای دوران دفاع مقدس حاضر و به مقام شامخ این شهدا ادای احترام کردند. 

اکثر افراد با سمت ها و منصب های مختلف هر روز به 
محل کارشان مراجعه می کنند. شاید به راحتی می توان 
گفت که محل کار می شود، خانه دوم افراد است، چرا که 
ساعات زیادی از روز را در آنجا سپری می کنند. زمانی 
که رنگ آرامش در این خانه دوم کمرنگ می شود، 
آرامش تک تک افراد از بین می رود. گاهی کارمندان 

روز شماری می کنند تا آخر هفته زودتر برسد.
در  کلامی   غیر  کلامی و  ارتباطات  از  درست   استفاده 
محیط کار  می تواند به افراد کمک کند تا در فعالیتی که 
انجام می دهد، موفق باشند. در واقع وقتی این اتفاق بیافتد 
شخصی که از بیرون وارد می شود، احساس خوبی نسبت 
به این محیط کار پیدا می کند.گاهی آرزویش این است که 
در چنین محیطی کار کند. اما با کوچکترین موانع ارتباطی 
می توان دریافت که بازدهی کار کاهش یافته است. شاید در 
این برهه استفاده از مهارت های ارتباطی موثر در محل کار، 

بتواند اوضاع را بهتر کند. 
 موانع ارتباطی را شناسایی کنید

نکته حائز اهمیت در محل کار این است که ضرورت دارد، 

موانع ارتباطی از بین برود. تجربه محیطی پر از موانع ارتباطی 
اولین ضربه اش را بر پیکره کیفیت کار می زند. در نظر بگیرید، 
فرد جدیدی به محل کار شما اضافه می شود که ممکن است 
رفتارهایش مطلوب شما نباشد یا به نوعی می توان گفت شما 
را جذب نکرده باشد. گذر روزها و در کنار هم بودن می تواند 
به شناخت بهتر شما کمک کند. یک نکته را باید به یاد داشته 
باشید، دو فرزند از یک خانواده نمی توانند مثل هم باشند 
پس مطمئنا در محیط کار هم گاهی تفاوت های فرهنگی 
و تجربه ها متفاوت خواهد بود و همین موضوع مشکلاتی را 
بوجود می آورد چرا که پیام های ارتباطات کلامی و غیرکلامی با 
یکدیگر یکسان نیست، این موارد به نوعی اگر برطرف نشود 
موانع ارتباطی را بوجود می آورد. کارکنانی که توانایی گوش 
دادن آنها نسبت به دیگران بالاتر است، اطلاعات ارزنده تری 

نسبت به دیگران دارند
ورود مسائل شخصی به محل کار ممنوع!

برخی کارکنان علاقه دارند مسائل شخصی شان را وارد 
محل کار کنند. شاید این موضوع قصدا صورت نگیرد اما 
رعایت نکردن آن در طولانی مدت تبعات خاص خود را دارد 

که بیشتر از همه خود فرد را مورد تهدید و آزار قرار می دهد. 
گاهی عنوان کردن مشکلات و رازهایی از  زندگی در محل 
کار منجر به شایعات بی اساس می شود و همین امر خود باعث 
آزار و اذیت فرد خواهد شد. در واقع با گفتن یک مسئله،گاهی 
حتی ارزش و جایگاه شخص در نظر همکاران به پایین ترین 
حد می رسد. به طور کلی باید یادمان باشد، اجازه ورود مسائل 

شخصی به محیط کار را ندهیم.
 توانایی گوش دادن تان را بالا ببرید

نکته حائز اهمیت این است که بخشی از ارتباطات تبادل 
اطلاعات است، بخش مهم تر گوش دادن به مواردی است 
که دیگران می گویند. در واقع وقتی که دیگران حرف می زنند 
نباید در فکر جواب دهی به آنها باشید. مهم ترین عامل 
موفقیت در کار این است که خوب گوش کنید تا مطلبی را جا 
نیاندازید چرا که ممکن است یکی از وظایفی را که در محل 
کار به عهده شما گذاشته اند به درستی انجام ندهید. درک 
پیام از سوی شما و عملیاتی کردن آن، شما را یک پله بالاتر 
از دیگران قرار می دهد. کارکنانی که توانایی گوش دادن آنها 
نسبت به دیگران بالاتر است، اطلاعات ارزنده تری نسبت به 

دیگران دارند، پس خوب گوش کنید.
 حریم شخصی خود را حفظ کنید

اطلاعات اعم از پیام های ایمیل و موبایل شما بسیار شخصی 
است. هنگامی که در محیط کار هستید توجه داشته باشید که 
اطلاعات محرمانه شما به بیرون درز نکند چرا که ممکن است 

موقعیت کاری شما را مورد  تهدید قرار دهد. 
 اعتماد سازی کنید

سعی کنید در محل کار نسبت به فرد خاصی حاشیه 
درست نکنید. ایجاد نگرش منفی نسبت به دیگران باعث 
می شود که در وهله اول خود شما مورد اتهام قرار گیرید و 
نگاه ها نسبت به شما تغییر کند. به یاد داشته باشید وقتی 
می توانید در محیط کار سنگ صبور دیگران باشید که رازهایی 

را که شنیده اید برملا نسازید.

 راه های زیر پیشنهاد می شود تا با به کارگیری آنها 
بتوانید بر مشکلات خود چیره شوید:

 1.در نگریستن به مسائل، بزرگ بین نباشید؛زیرا بزرگ 
جلوه دادن آنها، موجب می شود تا فکر کنیم راه حلی برای 
آنها وجود ندارد و یا رسیدن به نتیجه،زمان و توان بسیاری 
می طلبد که شما از آن بی بهره اید و همین امر موجب می شود 
تا یأس و ناامیدی بر شما حاکم شود و روحیه تلاش و پشتکار 
را از شما بگیرد. 2.حفظ آرامش و خونسردی در رویارویی با 
مشکلات،موجب می شود تا بهتر فکر کنید و درست ترانتخاب 
نمایید.پس،پیش از اقدام به هر کاری،ابتدا تلاش کنید خود 
را آرام کنید و سپس تصمیم بگیرید. 3.به توانایی های خود 
فکر کنید؛این که هر مشکلی هر چند بزرگ باشد با پشتکار و 
جدیت حل خواهد شد،همچنان که افراد بسیاری توانسته اند،با 
نیروی فکری یا بدنی خود مشکلات زیادی را از جلوی پای 
قرار دهید که  را در وضعیت کسانی  بردارند. 4.خود  خود 

درگیر مسائلی چون مسائل شما هستند.در این صورت،متوجه 
خواهید شد که شما بهتر از آنها می توانید،مشکل خود را حل 
کنید.پیوسته به خودتان بگویید:»اگر دیگران توانسته اند،پس 
هر  در  پیروزی  و  گشایش  می توانم.«5صبر،کلید  هم  من 
چیزی است.پس افزون بر نداشتن قضاوت زود هنگام در 
مورد مسائل،)حل شدنی نیست، ازعهده من برنمی آید،راه 
آنها را  انتظار برطرف شدن سریع  نجاتی وجود ندارد…( 
هم نداشته باشیم و بدانیم با صبر کردن و شکیبایی زودتر به 
نتیجه خواهیم رسید. 6.آدمی به مشورت با دیگران  نیاز دارد.

اینکه می گویند:»در هر سری فکری هست«این به آن معنی 
است که در اثر مشورت با دیگران، راه حل های متفاوتی به 
شما پیشنهاد می شود و شما می توانید راه حل ساده تر و نتیجه 

بخش تر را برگزینید تا زودتر به نتیجه برسید.
 7.اگر فکر می کنید همه این راه ها را طی کرده اید ولی 
مشکل شما برطرف نشده است،پس سعی کنید خود را با آن 

مطابقت داده و یا در اصطلاح،با آن کنار بیایید.این موضوع به 
شما کمک می کند تا پذیرش مشکل برای شما آسانتر باشد و 
شما را دچار دردها و رنج های روحی و عصبی نکند. 8.در هر 
کجای مسئله قرار دارید، خدا را فراموش نکنید.ایمان به خدا و 

استعانت از او را در خود تقویت کنید.
بدانید که هیچ کاری بدون خواست و اراده الهی صورت 
نمی گیرد.و خیر و شری که به ما می رسد همه بر اساس 
مصلحت و مشیت الهی انجام می شود و در اصل،هیچ ضرری را 
متوجه کسی نمی کند و اگر هم در ظاهر زیانی به شما رسیده 
است، خیری در آن وجود داشته که از دید شما پنهان است و 
به زودی،متوجه آن خواهید شد. استفاده از مواردی که به آنها 
اشاره شد،به شما کمک می کند تا راحت تر به جنگ مشکلات 
بروید و از همه مهمتر،آرامش درونی را که با توکل به خداوند 
ایجاد می شود،به دست بیاورید.یادتان باشد اگر همه درها بسته 
باشند،دری که به سوی خداوند است،همیشه باز است؛اما به 
شرط اینکه کلید توکل در دست داشته باشیم و از باز شدن 

آن ناامید نشویم.

برقراری یک ارتباط خوب در محیط کار 

به جنگ مشکلات بروید 
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اخبـــار
یادگار امام:

امید در جامعه بزرگترین 
سرمایه دولت است 

 ایمان :یادگار امام با اشاره به اهمیت شجاعت دولت در تصمیم گیری ها گفت: 
شجاعت همان نکته ای است که امام را از همه اغیار متمایز می کرد، امام در برابر 

متحجران، دشمنان خارجی و دشمنان داخلی شجاعت داشتند. 

حجت الاسلام و المسلمین سیدحسن خمینی در مراسم تجدید بیعت اعضای هیات 
دولت با آرمان های حضرت امام خمینی)س( در حرم مطهر، اظهار کرد: دولت یازدهم 
زمینه ساز پیدایش امیدی پرارزش در جامعه ما شده است. امیدی که بزرگترین سرمایه 
دولت است و به همین جهت این دولت بزرگترین مسوولیت را بردوش دارد؛ چرا که مردم 
به دست ها و همت دولت در حوزه مشکلات اقتصادی و فرهنگی ای که آمار بالایی دارد، 
چشم دوخته اند. یادگار امام اعتماد ملت به دولت را سرمایه بزرگی دانست که ملت ایران 
به دولت یازدهم بخشیده است و تأکید کرد: ملت ایران به فکر، اندیشه و بازوان مردان این 
دولت و همت آن ها در برپایی کشوری بر پایه اندیشه امام چشم دوخته است. وی یادآور 
شد: پس از سپری روزهای سختی که داشتیم، امیدی که مردم به شجاعت تصمیم گیری 
و عمل برادران و خواهران خود در دولت دارند؛ نقطه کانونی پراهمیتی در دل های مردم 
ایران است. به گزارش ایسنا به نقل از پایگاه خبری جماران، یادگار امام با اشاره به شجاعت 
امام خمینی در تصمیم گیری ها، شجاعت و کار بیشتر را انتظار مردم از دولت دانست و 
یادآور شد: شجاعت همان نکته ای است که امام خمینی را از همه اغیار متمایز می کرد. 
امام در برابر متحجران، دشمنان خارجی و دشمنان داخلی شجاعت داشتند. سیدحسن 
خمینی با اشاره به سخنان دکتر حسن روحانی در این مراسم ادامه داد: همانطور که رییس 
جمهور محترم نیز اشاره کردند، شجاعت در صلح و شجاعت در جنگ یکی از درس های 
امام بود. یادگار امام اظهار امیدواری کرد، دکتر روحانی به عنوان رییس جمهور مورد اعتماد 
مردم، بتواند گامهای موثری برای حفظ نظام از خطرات پیش رو بردارد و گفت: همانطور 
که مقام معظم رهبری اشاره کردند کشور در یک پیچ تاریخی قرار دارد و ما موظف هستیم 
کشورمان را از شرایطی که پیش روی منطقه است عبور دهیم. سید حسن خمینی در پایان 

خاطرنشان کرد: امیدوارم بتوانم با حضور این دولت، روزگار خوبی را به مردم مژده دهم.

حجت الاسلام  والمسلمین غرویان: 

عده ای هنوز نمی توانند
 موفقیت های دولت را ببینند 

ایمان: یک عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: برای من سوال است 
که عده ای با وجود تاییدات مقام معظم رهبری هنوز نمی توانند موفقیت های 

دولت را ببینند. 

حجت الاسلام  والمسلمین محسن اظهار کرد: هفته دولت فرصت بسیار خوبی برای 
ارزیابی و سنجش میزان موفقیت دولت است و با توجه به فرمایشات مقام معظم رهبری 
نسبت به مجموعه اقدامات دولت و همچنین مطالبات مردم و آنچه که در انتخابات گذشته 
انتخاب کرده اند، ارزیابی مثبتی نسبت به عملکرد دولت دارم، اما جای تعجب است که هنوز 

عده ای با وجود این تاییدات مخالفت می کنند و نمی توانند موفقیت های دولت را ببینند. 
وی با اشاره به مذاکرات هسته ای ایران با 1+5 افزود: در سیاست خارجی دولت گام 
بزرگی برداشته و موفقیت های بسیاری کسب کرده است، مثل شکستن بعضی از تحریم ها 

و دریافت مطالبات و طلبکاری ها از برخی کشورها. 
وی خاطرنشان کرد: پشتیبانی رهبر انقلاب از تیم مذاکره کننده و به تعبیر ایشان وزیر 
عزیز خارجه بسیار معنادار است. دولت مکررا در زمینه دیپلماسی از طرف رهبری تایید 

شده، اما برای من سوال است که چطور برخی هنوز نمی توانند این موفقیت ها را ببینند. 
غرویان ادامه داد: معتقدم مذاکرات هسته ای و مذاکره با آمریکا در سر بعضی مسائل که 
رهبری هم فرمودند گاهی ضرورت پیدا می کند مسائل کوچکی نیست و نمی توان این کارها 
را بدون موافقت رهبری انجام داد و ایشان قطعا در جزییات امور قرار دارند. و وقتی حمایت 

می کنند یعنی اقدامات دولت موردتایید ایشان است. 
 به گزارش ایسنا ،این استاد حوزه و دانشگاه در ادامه حرکت دولت در مسیر آرامش 
کشور را مناسب دانست و اضافه کرد: دولت در به وجود آوردن ثبات در وضعیت قیمت ها 
به طور نسبی خوب عمل کرده و تورم را هم به طور نسبی کاهش داده ، الان هم در تلاش 
است تا رکود اقتصادی را از بین ببرد. و اینها همه نشان می دهد که حرکت کلی دولت 
روی ریلی است که مردم و رهبری انتظار دارند. وی درباره سیاست های فرهنگی دولت 
گفت:  سیاست های فرهنگی از دولت های قبل وجود داشته و همچنان باقی مانده که بسیار 
ظریف، پیچیده و عمیق است و یک شبه حل نمی شود. جهت گیری های کلی دولت در 
راستای قانون بوده و مطابق با منویات مقام معظم رهبری حرکت کرده است. در دانشگاه ها 
نشر، چاپ، مجلات و روزنامه ها پیشرفت خوبی صورت گرفته، آزادی فکری بهتر شده و 
فضای امنیتی شکسته شده است. در مسائل فرهنگی با توجه به محورهای فرمایشات 
رهبر انقلاب باید کرسی های آزاداندیشی و نظریه پردازی های فرهنگی ایجاد شود که تلاش 
دولت هم در این زمینه بوده است. البته نواقص و اشکالاتی وجود دارد که طبیعی است و 
می توان با تذکر آن ها را حل کرد. وی در پاسخ به این سوال که نقاط ضعف دولت یازدهم 
در این مدت چه بوده است خاطرنشان کرد: باید یک مقدار شفافیت بیشتر باشد و دولت 
در مسائل فرهنگی و اقتصادی با قاطعیت بیشتری هماهنگ با قوای دیگر حرکت کند 
چون این مساله باعث می شود جایگاه دولت در بین مردم بالاتر رود. در زمینه رانت خواری، 
پارتی بازی و مشکلاتی که در ادارات و مدیریت کشور وجود دارد هنوز بعضی افراد وابسته 
به طیف قبلی حضور دارند که دولت باید با قاطعیت عمل کند تا آن ها نتوانند سنگ اندازی 
کنند. البته معتقدم دولت برای برطرف کردن این ضعف ها اراده کافی را دارد. وی با اشاره 
به استیضاح وزیر علوم یادآور شد: بهتر است دولت و مجلس تعامل بیشتری داشته باشند. 
البته استیضاح حق قانونی نمایندگان است و رییس جمهور هم گفت که ما تابع قانونیم. 
طبیعی است که در یک جامعه مردم سالار دینی و دموکرات نظرات مختلفی وجود دارد، 
اما این استیضاح نشان داد که مجلس یک دست و یکنواخت نیست و در آن انسجام دیده 
نمی شود. عده ای در مجلس حضور دارند که در برابر دولت جریان سازی می کنند و فکر 
می کنند مردم برای انتخابات آینده باید دقت بیشتری داشته باشند تا نمایندگانی به مجلس 
راه یابند که همسوی با دولت باشند چون اگر این گونه شود انرژی دولت صرف مجادلات و 
مباحثات نمی رود و اختلافات کمتر خواهد بود. غرویان همچنین درباره رابطه دولت با قوه 
قضاییه اظهار کرد: این دو قوه تاحدودی همسویی کلی دارند، البته اختلاف دیدگاه وجود 
دارد ولی خیلی پررنگ نیست. قوه قضاییه باید تکلیف بعضی از دادگاه ها که مربوط به دولت 
قبل است را روشن کند و در این زمینه شفاف تر عمل نماید چون این دولت منتخب ملت 
است و رای اکثریت را دارد، مردم توقع دارند که رسیدگی به بیت المال با قاطعیت بیشتری 
صورت گیرد. ضمن این که قوه قضاییه هم باید با مخالفین دولت که در بعضی مواقع فضای 
کارشکنی و سنگ اندازی ایجاد می کنند و به تهمت، دروغ، افترا و پرونده سازی می پردازند 
با قاطعیت بیشتری برخورد کنند تا کشور دچار تشنج نشود. این مدرس حوزه و دانشگاه 
در پایان حل مساله هسته ای و بهبود وضعیت اقتصادی مردم را از اولویت های آتی دولت 
دانست و گفت:  مردم می خواهند هرچه زودتر وضعیت دیپلماسی خارجی مشخص شود و 
به یک توافق مطلوب دست یابیم. چون زحمات زیادی در این زمینه کشیده شده و دولت و 
ملت هزینه های فراوانی برای این مذاکرات انجام داده اند. امیدوارم مساله هسته ای به سرانجام 
روشن تری ختم شود و تحریم ها هرچه زودتر از بین برود. در مورد مسائل اقتصادی هم با 
وجود این که فعالیت های خوبی صورت گرفته، اما توقع این است که در آینده مردم از نظر 

اقتصادی از ثبات و امنیت بهتری برخودار باشند. 

ایمان: رییس جمهور  گفت: همه بدانند با تغییر یک نفر 
مسیرمان را عوض نمی کنیم. 

حجت الاسلام والمسلمین روحانی که صبح دیروز به همراه دیگر 
دولتمردان برای تجدید میثاق با آرمان های امام راحل به مرقد 
امام)ره( آمده بود ،  با سلام و درود به امام راحل،  همسر ایشان و 
یادگاران امام راحل و همه شهدایی که در راه انقلاب با خون خود 
درخت اسلام را آبیاری کردند، تصریح کرد:  این یک نکته تاریخی 
است که همواره شروع به کار دولت و هفته دولت در کنار هم قرار 
می گیرند و این رسم نمادین که آغاز هفته دولت با زیارت مرقد امام 
و شهدای دیگر در این قطعه از زمین که زمین مقدسی است شروع 
می شود، مفهومش این است که ما هر سال شروع کارمان را با بیعت 

مجدد با آرمان های امام راحلمان آغاز می کنیم. 
وی در ادامه به بیان ویژگی های شخصیتی امام راحل پرداخت 
و اظهار کرد: امام شخصیتی بود که دولت مدرن اسلامی را تاسیس 
کرد، اگرچه در تاریخ ایران دولت مدرن از زمان امیرکبیر و مشروطه 
شکل دهی شد، اما متاسفانه بعد از آن به دلیل وجود حکومت هایی 
که کاملا تحت سلطه قدرت های غربی و استعماری قرار گرفته بودند 
از محتوی و درون تهی شدند و امام فقیه ما برای اولین بار در تاریخ 
و شیعه در چارچوب فقه حکومتی و دولت توانست، دولت مدرن 
اسلامی را با استفاده از تجربه های جهانی به وجود آورد. روحانی 
افزود: البته در این راستا نکاتی از قبیل تفکیک قوا و مقررات از قبیل 
مالیات،  بانکداری، ارتش حرفه ای ، تامین اجتماعی، آموزش عمومی 
، بهداشت عمومی، چیزهایی نبودند که در فقه ما باشد، اما در عین 
حال چارچوب هایش در فقه بود و امام همه اینها را در چارچوب 
مقررات شرعی و اسلامی امضا کرد. روحانی با بیان این که اگر امام را 
پدر دولت مدرن اسلامی بنامیم سخن درستی گفته ایم، افزود: امام 
نه تنها دولت اسلامی را تشکیل داد، بلکه به این دولت قدرت لازم 
برای اداره کشور و توان لازم برای مقابله با قدرت ها و استکبار جهانی 
داد. وی گفت:  امام هم آموزگار آزادی و استقلال بود و هم بنیانگذار 
نظام جمهوری اسلامی قلمداد می شود ضمن این که ایشان درس های 
فراوانی را به ما آموختند که باید آن ها را به کار بگیریم و اجرا کنیم،  
چنانچه امام تعادل را به ما یاد دادند و گفتند از افراط جنود، تحجر و 
خرافه بپرهیزید. همچنین امام به ما یاد داد که از تفریط اباهه گری و 

غرب گرایی فاصله بگیریم. 
روحانی در بخش دیگری از سخنان خود با مورد توجه قرار دادن 
تلاش دولت در برنامه های موردنظر خود از جمله اقتصاد و سیاست 
خارجه و دیگر زمینه ها اظهار کرد: مبارزه با فساد از جمله برنامه های 
موردتاکید دولت در ادامه مسیر خود خواهد بود و به طور کلی دولت 
در زمینه مبارزه با فساد از جمله فساد در دانشگاه  و مدارک علمی و 
مبارزه با فساد در زمینه بورسیه ها جدی خواهد بود و این مسیر را 

ادامه خواهد داد. 
رییس جمهور تاکید کرد: همه بدانند با تغییر یک نفر، مسیر 
دولت عوض نمی شود و این دولت همان مسیر که مردم و آرای مردم 
برای آن مشخص کرده اند را ادامه خواهد داد. به گزارش ایسنا ،رییس 
جمهور در ادامه با بیان این که امام راه وسط و اسلام ناب را به ما 
آموخت و یاد داد اظهار کرد:  امروز ما باید راه امام را نگه داریم و در 
برابر افراط و تفریط ها بدون هیچ دغدغه ای با لهجه ای صریح سخن 

بگوییم و دفاع کنیم. 
وی با بیان این که امام تعامل بین جمهوریت و اسلامیت را به 
ما یاد داد، اظهار کرد: امام به ما گفتند نظام ما مردم سالاری دینی 
است و آرا و انتخابات مردم مهم است و به طور کلی میزان رای 

مردم است. ضمن این که ایشان اساس را فرمان خدا و قانون اساسی 
دانستند و چارچوب موازین اسلامی را به عنوان موازین هدایت گر به 
ما گوشزد کردند، بنابراین ما باید هم جمهوریت و هم اسلامیت را یاد 
بگیریم. روحانی با بیان این که امام ایستادگی و جرات ایستادگی در 
برابر مستکبرین جهان و وظیفه حمایت از مستضعفین و مظلومین را 
به ما یاد دادند گفت: نه باید از قدرت های بزرگ بترسیم و نه این که 
در کمک به مظلومان جهان که گرفتار ستمگران می شوند، تردید 
کنیم؛ چرا که امام به ما شجاعت و شهامت را آموخت. شجاعت برای 
جنگ و مقابله با متجاوزین و ایستادگی در برابر آن ها که به کشور و 
عزت ما تجاوز کرده اند. ضمن این که امام شجاعت صلح و آشتی را 
به ما آموخت تا آنجا که لازم است صلح و خیر را اجرا کنیم و در این 
مورد امام تردیدی به خود راه نداد. و ما همان گونه که شجاعت جنگ 
و مبارزه را در زندگی امام دیدیم شجاعت و شهامت صلح را هم از امام 
دیدیم. ما از ایشان هم کار حسینی آموختیم و هم صلح حسنی را یاد 
گرفتیم. وی در ادامه با بیان این که امام قانون گرایی و اخلاق مداری 
را به ما آموخت، افزود: کلمات، سیره، راه، نهضت و دولت داری امام 
برای ما درس بود. و ایشان برای اداره کشور معیار بزرگی گذاشت و 
آن این که نباید مدیریت اسلام در دنیای مدرن زیر سوال قرار بگیرد. و 
خداوند نیز مسیر مصلحت را در اختیار ما گذاشتند و احکام حکومتی 
و ثانویه را در کنار احکام اولیه تشریح کردند، بنابراین امام حق بزرگی 
به گردن مردم ما، مردم جهان، آزادی خواهان و مسلمانان، دولت و 
حکومت اسلامی دارد. وی در ادامه گفت: امروز بار دیگر ما و همه 

اعضای دولت و کارگزاران بخش اجرایی مجددا با امام مان بیعت 
می کنیم تا راه و مسیر او را ادامه دهیم و همانند رهروان و شاگردانش 
مثل شهید باهنر، رجایی و بهشتی و دیگر شهیدان لحظه ای از راه امام 
و اجرای دستورات امام غفلت نورزیم. و امیدواریم آغاز هفته دولت که 
سرآغاز روزهای خدمت سال دوم دولت است بتوانیم خدمت بی منتی 

را به مردم داشته باشیم. 
جمله  از  امام  حضرت  خاندان  از  قدردانی  با  ادامه  در  وی 
حجت الاسلام والمسلمین سید حسن خمینی اظهار کرد: این خانواده 
همواره حامی نظام، مردم ، دولت و دولت یازدهم بودند و ما کمال 

تشکر از ایشان را داریم. 
رییس جمهور در بخش دیگری از سخنان خود اظهار کرد: در 
زمینه مسائل اقتصادی دولت اولویت خروج از رکود و ایجاد رونق 
اقتصادی را دنبال می کند و ما امیدواریم خروج از رکود و شروع رونق 
اقتصادی را امسال به خوبی تجربه کنیم. ضمن این که شاهد خواهیم 
بود که تا پایان امسال رشد اقتصادی بعد از دو سال مثبت خواهد بود 
و البته همچنان دولت برای کاهش تورم به راه خود ادامه می دهد. 
رییس جمهور خاطرنشان کرد: طبق آخرین آمار بانک مرکزی تورم 
نقطه به نقطه در حال حاضر 14.6 و تورم دوازده ماهه 25.3 است، 
به این معنی که ما به آنچه قول داده بودیم تا پایان امسال برسیم، 
هم اکنون رسیده ایم و تا پایان سال جاری تورم کمتر از 20 درصد را 
تجربه خواهیم کرد. روحانی با موردتوجه قراردادن برنامه های دولت 
یازدهم در زمینه سیاست خارجی اظهار کرد: در این زمینه همان 

راه موردنظر را ادامه می دهیم و مذاکراتمان با دنیا براساس منطق، 
حقوق و تعهدات بین المللی جدی خواهد بود و امیدواریم موفقیتی 
به دست بیاوریم که به نفع ایران، منطقه و جهان باشد. ما در این راه 
همه توانمان را به کار گرفته ایم و به کار خواهیم گرفت. وی همچنین 
گفت: در زمینه مسائل دیگر همچون مسائل فرهنگی، بیمه و تامین 
سلامت مردم نیز قدم های خوبی برداشته شده است. وی با اشاره به 
وجود ثبات و آرامش در کشور در شرایط کنونی و در حال حاضر 
خاطرنشان کرد: احترام به اخلاق، آزادی و آزادی نقد و انتقاد را مورد 
توجه قرار داده ایم و دولت و رییس جمهور همواره تا پایان به حول و 
قوه الهی به منتقدین احترام خواهد گذاشت اما هرگز این دولت در 
برابر تهدیدگران نظام ساکت نخواهد ماند. وی تاکید کرد: امیدواریم 
با حمایت مردم و هدایت های مقام معظم رهبری مسیر موردنظر را 
آن طور که مطالبه مردم است ادامه دهیم. در اولین روز از هفته دولت 
حجت الاسلام حسن روحانی و دیگر دولتمردان با حضور در مرقد 
مطهر امام راحل با قرائت فاتحه و اهدای تاج گل با آرمان های امام)ره( 
تجدید میثاق کردند. اعضای کابینه دولت یازدهم که در این مراسم 
مورد استقبال سید حسن خمینی تولیت آستان بنیانگذار جمهوری 
اسلامی ایران قرار گرفتند، بر سر مزار خدیجه ثقفی همسر امام و سید 
احمد خمینی فرزند امام راحل رفته و فاتحه ای قرائت کردند. رییس 
جمهور و هیات دولت همچنین بر مزار شهدای هفتم تیر، شهیدان 
چمران همت و برخی شهدای دوران دفاع مقدس حاضر و به مقام 

شامخ این شهدا ادای احترام کردند. 

آیت الله  بابت  از  نظام هرگز  اینکه  بر  تاکید  با  امام جمعه شمیرانات  ایمان: 
هاشمی نگرانی ندارد،  گفت:  یک دهم آیت الله هاشمی هوشمندی وجود داشت، 

گرفتاری های امروز پیش نمی آمد.
حجت الاسلام محسن دعاگو در خصوص اظهارات اخیر رییس جمهور مبنی بر اینکه 
می خواهم اجرای قانون اساسی را آغاز کنم و انتقاد برخی از حامیان دولت مبنی بر اینکه 
هنوز فضا برای فعالیت های سیاسی و اجتماعی باز نشده و همچنان از برگزاری برخی 
همایش ها و مراسم ها جلوگیری می شود،  گفت:  این انتقاد را به صورت اصلاح شده قبول 
دارم. اگر خواسته های طرفداران روحانی در چارچوب قانون اساسی باشد و از این چارچوب 
خارج نشود، رئیس جمهور نیز باید پاسخگوی این خواسته ها باشد و به آن توجه کند. 
معتقدم روحانی باید توجه کند که اگر طرفدارانش و حتی مخالفانش تقاضای راهپیمایی 
و یا تظاهراتی در چارچوب قانون را دارند که مخل نظم عمومی هم نیست، وی باید مجوز 
این تظاهرات را صادر کند. امام جمعه شمیرانات یادآور شد: در این زمینه پیشنهادی را به 
استاندار تهران ارائه کردم و گفتم که شما می توانید چند سالن بزرگ چند هزار نفری در 
داخل و اطراف تهران طراحی کرده و  آن را آماده کنید تا هر گروهی که تمایل دارد حرف 
خود را به گوش دولت برساند، بتواند از این سالن ها برای بیان حرف های خود استفاده کند و 

این امکانات باید به همه جریان های سیاسی، یکسان داده شود. وی تاکید کرد: دولت باید به 
همه جناح های سیاسی در چارچوب قانون اساسی اجازه تجمع و برگزاری همایش را بدهد 
و نباید از تجمع سیاسی در چارچوب قانون اساسی،  ترسی داشته باشد. دعاگو در خصوص 
یکی از خواسته های طرفداران روحانی مبنی بر رفع حصر و اینکه دولت به چه میزان 
می تواند در این زمینه ورود پیدا کند،  اظهارکرد: معتقدم که اساسا بسیاری از محدودیت ها 
و حصرها را تندروها ایجاد می کنند. به گونه ای که شرایطی را حاکم می کنند که زمینه 
رفع حصر و محدودیت های موجود فراهم نشود. مثلا طبق اطلاعات من قرار بود یک سری 
تسهیلاتی داده شود و رفع برخی محدودیت ها صورت پذیرد. ولی در آستانه تحقق این امر، 
یکی از افراد مدعی اصلاح طلبی بعد از بازگشت به کشور، سخنرانی  بسیار غیرمنطقی و 
غیرواقع بینانه در یکی از همایش ها انجام داد و طی آن، ولایت فقیه و نظام را زیر سوال برد 

و به طور کامل، بستر فراهم شده برای رفع محدودیت ها را از بین برد.
گروه های تندرو باید کنترل شوند

عضو شورای سیاستگذاری ائمه جمعه با بیان اینکه اصل این کار در دست قوه قضاییه 
است، گفت: اگر کسی جرمی مرتکب شود - چه عادی و چه سیاسی- به هر حال مقام 
رسیدگی کننده به آن قوه قضاییه است. باید شرایطی در کشور ایجاد شود که مقامات امنیتی 

کشور از آزادی هایی که اعطاءمی شود، نگران نشوند. به عبارت دیگر، باید شرایطی را فراهم 
کرد که آزادی ها برای امنیت ملی ما نگران ساز نباشند و برای ایجاد چنین شرایطی، همه 
گروه های تندرو باید کنترل شوند. در صورتی که این گروه ها کنترل شده و حدی از اعتدال را 
در رفتارهای خود بپذیرند، قطعا شرایط برای رفع بسیاری از محدودیت ها فراهم خواهد شد. 
دعاگو با بیان اینکه هاشمی علی رغم اعتراض به روند انتخابات و اعتقاد به اینکه حق وی ضایع 
شده است، گفت که من همه این مسائل را به خدا واگذار می کنم،  افزود:  وی در چارچوب نظام، 
اقدام به همگرایی کرد و با آنچه پیش آمده بود، هماهنگ شد. به همین جهت است که نظام 
هرگز از بابت آیت الله هاشمی نگرانی ندارد، چون ایشان نشان داده که فردی منضبط است و 
متوجه منافع و مصالح ملی است. به گزارش ایلنا، امام جمعه شمیرانات با بیان اینکه  علیرغم 
اینکه هر روز تندروها به آیت الله هاشمی حمله می کنند ولی او همچنان در نظام دارای جایگاه 
و پایگاه خاص خود است،  تاکید کرد: آیت الله هاشمی در نظام، عضو مجلس خبرگان رهبری 
و رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام است و با این اقدام، جایگاه او در نظام و جامعه صد 
چندان شد، چراکه به خاطر مصالح نظام و اسلام از حق خود گذشت کرد و این مسأله ختم 
شد. به نظر من اگر در سایر موارد هم، نه همین هوشمندی بلکه یک دهم آیت الله هاشمی 

هوشمندی وجود داشت، گرفتاری های امروز پیش نمی آمد.

اشاره  با  اصولگرایان مجلس  فراکسیون  رئیس  ایمان: 
نقاط قوت و ضعف دولت  به  اشاره  به هفته دولت ضمن 
استیضاح، عملکرد  را درباره جلسه  یازدهم، توضیحاتی 
رییس جمهور و رییس مجلس، انتصاب نجفی، مناسبات 
فراکسیون  تشکیل  و  مجلس  اصولگرای  فراکسیونهای 

اعتدال ارائه کرد. 
 دکتر غلامعلی حداد عادل ، با اشاره به فرا رسیدن هفته دولت 
گفت: این هفته را ضمن گرامیداشت یاد دو شمع سوخته انقلاب 
اسلامی شهیدان رجایی و باهنر، به دولت یازدهم، شخص رئیس 
جمهور و اعضای کابینه تبریک می گویم و امیدوارم سال دوم دولت 
یازدهم موفق تر از سال اول باشد.  رئیس فراکسیون اصولگرایان 
مجلس در خصوص نقاط ضعف و قوت دولت یازدهم در سال 
گذشته گفت: در حوزه بهداشت و سلامت، اقدامات مثبتی در این 
دولت صورت گرفت که نمایندگان مجلس ارزیابی خوبی از عملکرد 
این حوزه دارند.  وی درباره حوزه اقتصاد نیز گفت: اقدامات مناسبی 
در حوزه اقتصاد انجام شد اما مسئله رکود، نگران کننده است. 5 
ماه از سال گذشته و هنوز اعتباری در اختیار پیمانکاران قرار نگرفته 
است که این جای نگرانی دارد.  وی به اقدامات مجلس در این 
زمینه اشاره کرد و افزود: لایحه پیشنهادی در مجلس مورد رای 
گذاشته شد و فوریت آن رای آورد. امیدوارم با بررسی و تصویب این 
لایحه، مشکلات کمتر شود.  حداد عادل، سیاست خارجی را عرصه 
بیم و امید دولت تدبیر و امید خواند و گفت: این عرصه از اهمیت 
بسیاری برخوردار است که بیمش نصیب دلواپسان شده و امیدش 
نصیب دل آرامان!  عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی با اشاره به 
حوزه فرهنگ وعملکرد دولت در این زمینه نیز گفت: در این حوزه 
دقت بیشتری از سوی مسئولان فرهنگی لازم است تا برای خود و 

دیگران مشکل ساز نشوند! 
 حداد عادل توصیه ای نیز به دولت داشت. وی گفت: به نظر من 

باید دولت در سطح مدیران میانی از افراد توانمند تری استفاده کند. 
 رئیس فراکسیون اصولگرایان درباره تعامل  مجلس و دولت در 
سالی که گذشت گفت: مجلس به اعتقاد من نهایت همکاری را با 
دولت در سالی که گذشت داشت و حتی استیضاح اخیر نیز در 

راستای این تعامل بود. 

استیضاح قابل پیشگیری بود
وی درباره جلسه استیضاح وزیرعلوم گفت: استیضاح در رابطه 
با مجلس و دولت اتفاق تازه ای نیست. کمتر دولتی است که با 
استیضاح مواجه نشده باشد. آقای روحانی 20 سال در مجلس 

بودند و به خوبی با چنین کارکردی از مجلس آشنا هستند. 
حداد عادل افزود: وزیر سابق علوم اگر به دغدغه نمایندگان 
بیشتر توجه می کرد استیضاح قابل پیشگیری بود. نمایندگان 9 
ماه قبل با رویکرد خوبی به فرجی دانا رای اعتماد دادند ولی اتفاقاتی 

افتاد که کار به استیضاح کشید. 
عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس نهم مهمترین 
دغدغه نمایندگان را حفظ ثبات و آرامش در دانشگاهها خواند و 
یادآور شد: عده ای نشانی غلطی از دلیل استیضاح ارائه و مسئله 
بورسیه ها را مطرح کردند که این به راستی نشانی غلط بود. 
دلیل اصلی استیضاح بازگشت فضای ناآرام به دانشگاهها با ورود 
دانشجویان ستاره دار، اساتید مسئله دار و مواردی از این دست 
بود که در جلسه استیضاح مطرح شد. شخصا متاسفم که استاد با 
تجربه و شخصیت محترمی چون دکتر فرجی دانا به دلیل عملکرد 

خود از ادامه مسیر بازماند. 
وی افزود: جلسه استیضاح، بسیار جدی بود. موافقان و مخالفان 
با جدیت و قاطعیت از مواضع خود دفاع کردند اما فضای مجلس به 
رفتارهای غیر منطقی آلوده نشد و بی احترامی به طرفین، موافقان، 
مخالفان و حتی وزیر نشد. رئیس مجلس نیز جز 2-3 جمله آخر 

خود قبل از رای گیری که با اعتراض عده ای مواجه شد، جلسه 
را خوب اداره کرد. 

 
تجربه پارلمانی روحانی

نماینده 4 دوره مجلس شورای اسلامی به بررسی جهت های 
مختلف استیضاح پرداخت و یادآور شد: این جلسه، نخست نشان 
داد که اختلافات بین اصولگرایان مجلس شامل فراکسیون رهروان 
ولایت و اصولگرایان، ریشه ای و عمیق نیست و بر سر مواضع 
اصولی خود تردید ندارند.  دوم اینکه به هیچ وجه استیضاح را 
نباید مخالفت با دولت آقای روحانی قلمداد کنیم. چرا که رویکرد 
اصولگرایان مجلس، کمک به دولت است. نکته بسیار مهم دیگر نیز 
اینکه رئیس جمهور عکس العمل بسیار منطقی پس از اعلام نتیجه 
استیضاح از خود نشان داد که ماحصل تجربه خوب پارلمانی وی 
بود. حداد عادل درباره تشکیل فراکسیون اعتدال در مجلس نیز 
گفت: فراکسیون اعتدال چه تابلو برای خود نصب کند چه نکند 
وجود داشته و با اعلام موجودیت آن، اتفاقی در صحن مجلس 

رخ نخواهد داد. 
وی درباره اشتراکات فراکسیون اصولگرایان و رهروان گفت: در 
خیلی  از امور، وحدت داریم که عمده آنها پایبندی به اصول انقلاب، 
توجه به اقتصاد و مقوله اقتصاد مقاومتی و لزوم همکاری با دولت و 
عدم تضعیف آن است. موارد اختلافی نیز بسیار کمتر از اشتراکات 
است. اما استیضاح وزیر علوم نشان داد قبل از اینکه تعلقات ما 

جناحی باشد، اصولی و انقلابی است. 
 

روحانی کسی را آماده تر از نجفی پیدا نکرد
این  گفت:  نیز  جامعه  به  استیضاح  پیام  درباره  عادل  حداد 
استیضاح نشان داد که مجلس بر اصول خود استوار بوده و همچنین 

به مسئله فتنه حساس است. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام درباره معرفی نجفی به 
عنوان  سرپرست وزارت علوم گفت: به نظرم در فرصت کمی که 
رئیس جمهور برای انتخاب سرپرست برای این وزارتخانه داشت 
کسی را آماده تر از آقای نجفی پیدا نکرد و این انتخاب را در مرحله 

سرپرستی، لجبازی با مجلس قلمداد نمی کنم. 
وی افزود: امیدوارم رئیس جمهور انتخاب درستی برای معرفی 
وزیر داشته باشد و ملاک ما نیز برای رای اعتماد به وزیر، عمل به 
شعار خود آقای روحانی یا همان اعتدال است. وزیر علوم باید در 
عمل به شعار اعتدال پایبند باشد. همانطور که آقای روحانی در 
گردهمایی استانداران خود در ابتدای کار دولت، اعتدال را استفاده 
از نیروهای مومن، لایق، انقلابی و از هر دو جناح دانستند مجلس 
نیز کمک خواهد کرد تا وزیر پیشنهادی رئیس جمهور اگر واقعا 

پیرو گفتمان اعتدال است، انتخاب شود. 
 

دانشگاه خنثی، بی فایده است 
عضو فراکسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی در 
پاسخ به این پرسش که عده ای سیاسی بودن دانشگاه و اینکه 
اصولگرایان با آن مخالف اند را دلیل مخالفت با فرجی دانا می دانند 
در حالی که خواسته رهبر انقلاب نیز سیاسی بودن دانشگاه است، 
گفت: فهم ما از آنچه امام و مقام معظم رهبری انتظار داشتند و 
دارند این است که دانشجو باید نسبت به سرنوشت کشور حساس 
باشد؛ واقعیت را تعقیب کند و سعی کند حقیقت آن چه را که اتفاق 
می افتد بشناسد. از بی انصافی و هیجان زدگی و غلبه شعار بر شعور 
بپرهیزد و با نقد منصفانه خود به اداره کشور کمک کند. ما معتقدیم 
دانشگاه خنثی و غیر سیاسی سودی برای کشور ندارد و این آفت 
است که دانشگاه را در مقابل نظام قرار دهیم. همانطور که در سال 
های 78 و 88 عده ای برای رخ دادن چنین مسئله ای تلاش کردند 

که گرچه موفق نبودند اما هزینه هایی برای نظام در پی داشت.

ایمان: معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه اختصاص 
ارز مرجع در مقطعی از زمان میلیاردها تومان رانت را در 
کشور ایجاد کرده است، گفت: به زودی گزارش مفصلی از 

رانت های اختصاص ارز مرجع اعلام خواهیم کرد. 
اسحاق جهانگیری در مراسم آغاز به کار بیست و سومین نمایشگاه 
فرش دستباف با اشاره به تلاش دولت برای ساماندهی بازار ارز و 
کنترل نرخ تورم گفت: در گذشته که سه نرخ برای ارز در کشور 
وجود داشت رانت های میلیاردی در رابطه با اختصاص ارز مرجع 
به برخی افراد شکل گرفته بود که دولت این فضای رانت خواری را 
در هم شکست و این در شرایطی است که در آینده نزدیک گزارش 

مفصلی از رانت های میلیاردی ارز مرجع اعلام خواهیم کرد.معاون 
اول رئیس جمهور افزود: بر اساس تصمیمات دولت، نوسانات لحظه 
ای نرخ ارز از بین رفته و هم اکنون ارز به نرخ 2 هزار و 477 تومان 
عرضه می شود ضمن اینکه بساط اختصاص مرجع نیز برچیده شده 
است.جهانگیری تصریح کرد: نرخ تورم طی ماههای گذشته باز هم 
کاهش داشته و به زودی نیز پیش بینی نهایی دولت برای نرخ تورم 
در پایان سال 93 را اعلام خواهیم کرد.به گفته معاون اول رئیس 
جمهور، دولت بنا دارد فضای سرمایه گذاری را برای متقاضیان داخلی 
و خارجی فراهم آورد چرا که برای مقابله با بیکاری راهی جز رونق 
سرمایه گذاری وجود ندارد و بر این اساس لازم است اصلاحات جدی 

در بحث های مختلف اقتصادی صورت گیرد.جهانگیری با اشاره به 
بسته سیاستی دولت برای خروج از رکود خاطرنشان کرد: لایحه 30 
ماده ای دولت به مجلس ارسال شده و این ماده نیز در دولت بررسی 
و مورد تصمیم گیری واقع شده است که امیدوارم بتواند خروج از 
رکود را رقم بزند.وی در ادامه سیاست جدی دولت را برداشتن موانع 
پیش روی صادرات دانست و خاطرنشان کرد: صادرات راهکار عمده 
دولت برای خروج از رکود است و بر این اساس موانع پیش روی 
صادرات را بر می داریم.جهانگیری فرش را از جمله کالاهایی دانست 
که به صورت سنتی توانسته نجات بخش کشور در زمان کاهش 
درآمدهای نفتی و ارزی باشد و خاطرنشان کرد: فرش، بار فرهنگ، 

تمدن و تاریخ ایران را به دوش دارد و بنابراین باید موانع پیش روی 
تولید و تجارت آن را برداریم.وی با اشاره به تحریم فرش دستباف 
ایران از سوی آمریکا خاطرنشان کرد: سابقه بداخلاقی آمریکایی ها در 
اقتصاد ایران کم نیست و هم اکنون نیز فرش دستبافت به عنوان یکی 
از همین بداخلاقی ها تحریم شده است.این عضو کابینه یازدهم در 
ادامه با اشاره به اختلافات جدی روسیه با اوکراین و اروپا تصریح کرد: 
با توجه به اینکه روسیه خرید میوه، سبزیجات و صیفی را از  اروپایی 
ها تحریم کرده ایرانی ها می توانند به سرعت جایگزین اروپا شوند 
که بر این اساس دولت برنامه جدی برای حمایت از صادرات میوه 

و سبزی به اروپا دارد.

رییس جمهور: 

با تغییر یک نفر مسیرمان را عوض نمی کنیم 

حجت الاسلام دعاگو امام جمعه شمیرانات: 

نظام هرگز از بابت آیت الله هاشمی نگرانی ندارد

حداد عادل رئیس فراکسیون اصولگرایان مجلس: 

انتخاب نجفی لجبازی نبود

جهانگیری: به زودی از رانت های میلیاردی ارز مرجع پرده برداری می کنیم



سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری

eimannews@yahoo.comwww.emandaily.com

یکشنبه - دوم شهریورماه 1393 - سال هفدهم - شماره 3517

معده، خانه همه دردها، و پرهيز، 
يگانه درمان است و بدن را بر همانچه 

بدان خو گرفته، وا مى دارم.
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6 انتصاب جدید در قوه قضائیه
گفته می شود: در احکام جداگانه اي که از سوي آیت الله آملي لاریجاني صادر شده است 6 انتصاب 
جدید در قوه قضاییه صورت گرفته است. رئیس قوه قضاییه در حکمی حجت الاسلام والمسلمین حسین 
کریمی معاون قضایي دیوان عالي کشور را به سمت رئیس دیوان عالی کشور منصوب کرده اس.آیت الله آملی 
لاریجانی همچنین در احکام دیگری حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای را به سمت معاون 
اول قوه قضاییه، حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رئیسی را نیز به سمت دادستان کل کشور و حجت 
الاسلام والمسلمین علیرضا امینی معاون آموزش و تحقیقات قوه قضاییه را به عنوان معاون منابع انسانی قوه 
قضاییه منصوب کرده است.این گزارش حاکی است رئیس قوه قضاییه همچنین در احکام دیگری محمدرضا 
حبیبی دادستان پیشین عمومی و انقلاب اصفهان را به سمت رئیس کل دادگستری استان یزد و غلامحسین 

حیدری رئیس کل پیشین دادگستری استان یزد را به سمت معاون دیوان عالی کشور منصوب کرده است.

شهادت دانایی فر تایید نشد
گفته می شود: روح الله جمعه ای رئیس مرکز اطلاع رسانی و امور بین الملل وزارت کشور درباره اخبار 
منتشر شده مبنی بر تأیید شهادت دانایی فر گفته است: هنوز سندی به صورت رسمی به ما ارائه نشده است 
و هیچ خبری را در خصوص شهادت دانایی فر تایید نمی کنیم.وی درباره اخبار منتشر شده مبنی بر تایید 
شهادت دانایی فر، اظهارداشته است: هنوز سندی به صورت رسمی در خصوص شهادت جمشید دانایی فر به 
ما ارائه نشده است و هیچ خبری را در این زمینه تایید نمی کنیم.جمعه ای تصریح کرده است: همچنان دولت 

پاکستان را مسئول سرنوشت دانایی فر می دانیم.

حیات کل زمین در تهدید است
گفته می شود: علی لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی در افتتاحیه هفدهین کنفراس نمایندگان 
مجالس کشورهای آسیا-اقیانوسیه پیرامون محیط زیست گفته است: سال هاست که مسئله محیط زیست 
به عنوان مسئله حیاتی بشر مطرح است و در کنفرانس ها و رسانه ها بدان پرداخته شده و مقالات و کتاب های 
متعدد در این باره نوشته شده است، اما درمان جدی نشد بلکه در برخی وجوه وضع طبیعت به قهقرا رفته 

است، به طوری که امروز حیات کل زمین در تهدید است.

ظریف: با اشتون در بروکسل گفت وگو می کنم 
گفته می شود: محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه کشورمان با تأیید سفرش به سه کشور اروپایی ایتالیا، 
لوکزامبورگ و بلژیک از دیدارش با کاترین اشتون، مسوول سیاست خارجی اتحادیه اروپا و نماینده گروه 5+1 

در مذاکره با ایران خبر داده است.
 

کنایه نعمت زاده به مدیران بانک ها 
گفته می شود: محمد رضا نعمت زاده وزیر صنعت معدن و تجارت از بانک ها درخواست کرده است تا 
حداکثر ظرف مدت یک هفته پیش پرداخت های خود را به حساب بانک صادرات واریز کنند تا ال سی مورد نظر 
باز شود.وی به مزاح به مدیران عامل 5 بانک مهم کشور اعم از ملی، ملت، صادرات، صنعت و معدن و تجارت تاکید 
کرده است: کت و شلوارهای خود را بفروشید و هر چه سریعتر سهم خود را واریز کرده تا ال سی باز شود که این 
تذکر نعمت زاده با خنده حضار مواجه شد. نعمت زاده از بانک ها درخواست کرد تا حداکثر ظرف مدت یک هفته 

پیش پرداخت های خود را به حساب بانک صادرات واریز کنند تا ال سی مورد نظر باز شود.

تمام اقتصاد ایران تبدیل به کارمندان بانک ها شدند
گفته می شود:یحیی آل اسحاق رئیس اتاق بازرگانی و صنایع و معادن و کشاورزی تهران با انتقادات 
شدید و کم سابقه از وضعیت کنونی نظام بانکی و عدم وجود اقتدار و استقلال در بانک مرکزی گفته است: 
فعالیت های تولیدی هم اکنون در سایه عملکرد بانکها قرار گرفته و به نوعی تمام اقتصاد ایران، کارگزاران و 
کارمندان رسمی نظام بانکی بوده و خود را بنا بر سیاست آنها پیش می برند. آل اسحاق با بیان اینکه نظام 
بانکی هم اکنون ریپ می زند، گفته است: شرایط نظام بانکی ایران به هیچ عنوان عادی نیست و مجموعه ای 
که هم اکنون نظام بانکی را اداره می کند باید توجه کند که کجای کار ایراد دارد و چقدر از جهت گیری او 
اشتباه است، ضمن اینکه نظام بانکی باید بپذیرد که مشکلاتی برای کل اقتصاد ایجاد کرده و اعتماد، رشد و 

توسعه خود نسبت به سایر فعالیت ها را باید در سایه انضباط های مالی پیگیری کند.

آخرین وضعیت جسمانی آیت الله مهدوی کنی
گفته می شود: ابراهیم انصاریان داماد آیت الله مهدوی کنی ، در توضیح آخرین وضعیت جسمانی آیت 
الله مهدوی کنی گفته است : خوشبختانه وضعیت عمومی ایشان خوب است، ولی در مورد شرایط مغزی 
وضعیت، همان حالت قبلی است.وی با اشاره به تغییر بیمارستان آیت الله مهدوی کنی اظهار کرده است: 
با توجه به این که ایشان حدود 25 سال است که معاینات قلبی خود را در بیمارستان شهید رجایی تهران 
انجام می دهند ترجیح داده شد که برای بهرهمندی بیشتراز امکانات تخصصی قلبی به این بیمارستان منتقل 
شوند.داماد آیت الله مهدوی کنی با بیان اینکه امیدواریم با دعای خیر مومنین بهبودی بیشتری برای آیت الله 
مهدوی کنی حاصل شود گفته است: از کادر پزشکی و خدماتی بیمارستان بهمن که حدود 2 ماه میزبانی و 
مداوای آیت الله را برعهده داشتند تشکر می کنیم و امیدواریم که کادر پزشکی جدید ایشان که به سرپرستی 

دکتر ولایتی فعالیت می کنند، اقدامات خوبی در جهت بهبودی وضعیت آیت الله انجام دهند.

ابطال مناقصه میلیاردی در وزارت ارتباطات
 گفته می شود :با پیگیری اداره کل نظارت و بازرسی امور نیرو و ارتباطات سازمان بازرسی کل کشور 
مناقصه سه هزار و 734 میلیارد و 109 میلیون و 600 هزار ریالی وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات 
ابطال شده است. به گزارش روابط عمومی سازمان بازرسی کل کشور این مناقصه با عنوان اجرای طرح 
خدمات عمومی اجباری)USO( در خصوص ارائه خدمت اینترنت پرسرعت برای متقاضیان روستاهای 
دارای تلفن ثابت خانگی بوده است.با توجه به برگزاری مناقصه محدود یک مرحله ای تحت عنوان »اجرای 
طرح خدمات عمومی اجباری )USO( در خصوص ارائه خدمت اینترنت پرسرعت )با حداقل سرعت 
512 کیلوبایت بر ثانیه( برای متقاضیان روستاهای دارای تلفن ثابت خانگی فاقد این امکان از طریق خرید 
خدمات با مشارکت اپراتورها« در تیرماه امسال از سوی این وزارتخانه و انتخاب شرکت مخابرات ایران به 
عنوان برنده مناقصه، ایرادات قانونی از جانب بازرسی امور نیرو و ارتباطات بر مناقصه وارد شد.در این گزارش 

آمده است، در نهایت پیگیریهای به عمل آمده از سوی بازرسان این اداره کل موجب لغو مناقصه شد.

روحانی 7 مهر به روسیه می رود
گفته می شود: حسن روحانی ، رئیس جمهور کشورمان 7 مهر ماه به منظور شرکت در اجلاس 
خزر به روسیه سفر خواهد کرد .پیش از این سفر محمد جواد ظریف، وزیر امور خارجه کشورمان روز 
جمعه سفری یک روزه به مسکو خواهد داشت ظریف به دعوت سرگئی لاوروف، وزیر امور خارجه 
روسیه به این کشور سفر می کند قرار است لاوروف و ظریف روز جمعه دیدار دو جانبه ای داشته باشند 

که گفتگو در خصوص موضوعات منطقه و دو جانبه از جمله این رایزنی هاست .

فرمانده سپاه علی بن ابیطالب:

سپاه استوارتر از همیشه پاسدار 
دستاوردهای انقلاب است

ایمان: فرمانده سپاه علی بن ابیطالب گفت: امروز سپاه و بسیج با گام هایی استوارتر از 
همیشه در پاسداری از ارزش های انقلاب اسلامی و دستاوردهای خون شهیدان ایستاده است.

مهدی مهدوی نژاد در جمع بسیجیان حوزه 25 مسلم بن عقیل)ع( بخش سلفچگان قم بر لزوم بهره گیری 
از ظرفیت های عظیم بسیج تاکید کرد و افزود: بسیج دریایی خروشان از نیروی مردمی است که با درایت و 
همفکری می توان به ذخایر ارزشمند این دریای بیکران و گستردگی و برکت نهفته در آن دست یافت.وی با 
اشاره به اینکه بسیج و سپاه امسال باید فعال تر از گذشته در راستای حفظ و احیای فرهنگ ناب محمدی)ص( 
تلاش کنند تا به اهداف مورد نظر رهبر معظم انقلاب دستیابی پیدا کنند گفت: با روحیه جهادی و تفکر 
بسیجی می توان بر همه مشکلات فائق آمد و دشمنان را در همه امور مایوس کرد.فرمانده سپاه امام علی بن 
ابیطالب)ع( همچنین بر گسترش و کیفی سازی فعالیت حلقه های شجره طیبه صالحین و بالا بردن دانش 
مربیان تاکید و خاطرنشان کرد: باید با اجرای فریضه امر به معروف و نهی از منکر جامعه را از وجود ارزش های 
ضد دینی پاک کرده و به سمت و سوی انوار الهی ببریم و در این راستا به اهداف عالیه انقلاب و امام دست 
پیدا کنیم.مهدوی نژاد ضمن تقدیر از خدمات ارزشمند بسیجیان این حوزه در راستای نشر و ترویج فرهنگ 
بسیج به جامعه تصریح کرد: باید امروز با گام هایی استوارتر در پاسداری از ارزش های اسلام و انقلاب اسلامی و 

دستاوردهای خون پاک شهیدان و در مقابله با دسیسه های دشمنان ایستادگی کرد.

نخستین روزنامه استان قم

اخــبار
استاندار قم:

هفته دولت نمادی از 
وحدت مردم و دولت است

ایمان: استاندار قم با صدور پیامی به مناسبت هفته دولت، گفت: 
برای دولت اسلامی برخوردار از پشتوانه عظیم مردمی، هفته دولت، 
نمادی از وحدت مردم و دولت و تجدید میثاق و پیوند مسوولان با 

مردم است.
در این پیام که نسخه ای از آن روز شنبه در اختیار ایمان قرار گرفت، 
آمده است: در ساختار نظام اسلامی، دولت به عنوان یک ساز و کار قانونی و 
بازوی اجرایی حکومت، عهده دار ایجاد فضای مطلوب برای اجرای احکام و 

ارزش های اسلامی در جامعه است.
حجت الاسلام والمسلمین محمدصادق صالحی منش در این پیام افزوده 
است: سالهای سپری شده از حیات طیبه انقلاب اسلامی، شاهد استقرار دولت 
هایی است که ثمره سال ها خدمت، تلاش و مجاهدت آن ها، پیشرفت، عزت، 

اقتدار و شکوه و شوکت امروز ایران اسلامی است.
پیام حاکیست: دولتمردانی که هر یک در فرازی از تاریخ شکوهمند این 
سرزمین، نشان پرافتخار خادمی ملت بزرگ ایران را بر گردن آویختند و نام 
خویش را در زمره تلاشگران عرصه عمران و آبادانی کشور و زمینه ساز تحقق 

اصول و آرمان های مقدس این نظام الهی به ثبت رساندند.
بارز  نامگذاری سالروز شهادت اسوه و نمونه  این پیام آمده است:  در 
دولتمردان مردمی و خدمتگزار شهیدان رجایی و باهنر بنام هفته دولت، 
بهترین فرصت برای یادآوری و ارج نهادن به خدمات خالصانه خدمتگزاران 
صدیق نظام اجرایی کشور و ترویج فضایل و ارزش های ناب خدمتگزاری نظیر 
تقوا، صداقت، پاکی، سخت کوشی، ساده زیستی، مردم داری و خدمت به 

مردم به عنوان شاخصه اصلی کارگزاران نظام اسلامی است.
پیام حاکیست: در این هفته، دولت کارنامه خدمات خود را به مردم 
عرضه می دارد تا به مدد پیشنهادات راهگشا و نقدهای سازنده و همدلی ها و 
همراهی های دلسوزانه آنان، بر مشکلات و تنگناهای عرصه اجرا غلبه کرده و 
ادامه راه خدمت خود را با شور و دلگرمی بیشتر و عزم جدی تری داشته باشد. 
در این پیام اضافه شده است: از این رو رییس محترم جمهوری و مجموعه 
دولت تدبیر و امید با عزم و اعتقاد راسخ به این دو واقعیت غیرقابل انکار که 
موفقیت دولت در گرو همراهی مردم بوده و توفیقات دولت همان توفیقات 
نظام است، می کوشند تا در طول هفته دولت، دستاوردها و کارهای ارزشمند 

یک ساله دولت را به نحو شایسته ای اطلاع رسانی کنند.
صالحی منش با گرامیداشت یاد و خاطره شهدای والامقام دولت، خاصه 
شهیدان رجایی و باهنر و تبریک فرارسیدن هفته دولت و روز کارمند به همه 
خدمتگزاران پرتلاش مردم در دستگاه های دولتی به ویژه کارکنان و کارگزاران 
دولت در استان مقدس قم، موفقیت همگان را در راستای تحقق آرمان های 
بلند امام خمینی)ره( و پیروی از فرامین رهبر فرزانه انقلاب اسلامی، حضرت 
آیت الله العظمی خامنه ای و پیشبرد اهداف و برنامه های دولت یازدهم، از 
درگاه خداوند متعال مسالت کرده است.دوم تا هشتم شهریورماه به عنوان 

هفته دولت نامگذاری شده است.

رئیس دانش پیام نوراستان قم  :

دانشگاه پیام  نور بیشترین دانشجو 
را دربین دانشگاههای قم دارد

ایمان: رئیس دانشگاه پیام نور قم تعداد دانشجویان مشغول به 
تحصیل در این دانشگاه را 11 هزار و 642 نفر عنوان کرد و گفت: 
دانشگاه پیام  نور استان  بیشترین دانشجو را دربین دانشگاههای 

قم دارد.

علیرضا آقایوسفی  روز گذشته در گفت وگو با خبرنگاران با تبریک فرا رسیدن 
هفته دولت اظهار داشت: دانشگاه پیام نور از سال 73 فعالیت خود را در قم آغاز 
کرد و امروز این دانشگاه از نظر تعداد دانشجو بزرگترین دانشگاه استان قم به 
شمار می رود.وی تعداد دانشجویان مشغول به تحصیل در دانشگاه پیام نور قم را 
11 هزار و 642 نفر اعلام کرد و گفت: 10 هزار و 252 نفر از این دانشجویان در 
مقطع کارشناسی، 166 نفر در کارشناسی ناپیوسته، 1204 نفر در کارشناسی 
ارشد و 20 نفر در مقطع دکترا مشغول تحصیل هستند.رئیس دانشگاه پیام 
نور قم تعداد اساتید عضو هیئت علمی این دانشگاه را 45 نفر ذکر کرد و افزود: 
همچنین ما از 637 استاد مدعو استفاده می کنیم که از این تعداد 197 نفر مرد 
و 440 نفر زن هستند.وی با اشاره به اینکه دانشگاه پیام نور نخستین دانشگاهی 
است که در استان قم به ارائه رشته های فنی و مهندسی همت گمارد خاطرنشان 
کرد: در بین دانشگاه ها کمترین میزان شهریه از سوی دانشگاه پیام نور اخذ 
می شود و این در حالی است که در مقطع کارشناسی 50 درصد کلاس ها 
برگزار می شود.آقا یوسفی با اشاره به اینکه در مقطع کارشناسی ارشد و دکترا 
کلاس ها به صورت کامل برگزار می شود ادامه داد: در دانشگاه پیام نور مهارت 
دانشجویان در امر مطالعه تقویت شده و آمار پذیرفته شدگان این دانشگاه در 
مقطع کارشناسی ارشد و دکترا بسیار بالا است.وی با اشاره به فعالیت چهار واحد 
جعفریه، کهک، دستجرد و خلجستان زیر نظر دانشگاه پیام نور قم خاطرنشان 
کرد: در مرکز قم واقع در منطقه پردیسان دانشجویان رشته کارشناسی مشغول 
تحصیل هستند و در واحد مرکزی این دانشگاه واقع در انتهای 75 متری عمار 
یاسر نیز دانشجویان تحصیلات تکمیلی حضور دارند.رئیس دانشگاه پیام نور 
قم با اشاره به نام گذاری سال جاری از سوی رهبر معظم انقلاب به نام سال 
فرهنگ و اقتصاد با عزم ملی و مدیریت جهادی تصریح کرد: ما تلاش کرده ایم که 
مدیریت جهادی را در بخش فرهنگ پیاده سازی کرده و در همین راستا نقشه راه 
فعالیت های فرهنگی دانشگاه تدوین شده است که این نقشه راه از سوی دانشگاه 

پیام نور مرکز در اختیار دیگر استان ها نیز قرار گرفته است.

ایمان: مراسم بزرگداشت روز پزشک به مناسبت 
سالروز ولادت ابو علی سینا در قم  برگزار شد.

مراسم بزرگداشت روز پزشک شامگاه جمعه در سالن 
اجتماعات مرکز فقهی ائمه اطهار)ع( با حضور جامعه پزشکی 
استان، احمد امیرآبادی فراهانی نماینده مردم قم در مجلس و 
برخی از مسئولان استانی با همکاری دانشگاه علوم پزشکی و 

سازمان نظام پزشکی قم برگزار شد.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم:
رویکرد پزشک خانواده باید سلامت محور شود

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم در این مراسم  با اشاره 
به اینکه حرفه پزشکی از ظرافت های خاصی برخوردار است، 
گفت: اگر از پزشکی قصوری رخ دهد نباید آن  را به کل جامعه 
پزشکی بسط داد، این کار به پیکره کل جامعه صدمه می زند.

ابوالفضل ایرانی خواه با بیان اینکه افتخار می کنیم که امسال 
روز پزشک با طرح تحول در نظام سلامت هم زمان شد، 
تصریح کرد: این طرح حرکتی است که در عرصه سلامت در 
طول تاریخ کشورمان بی همتا است. وی با اشاره به اینکه ارائه 
خدمات سلامت بدون توجه به مشکلات مادی ارائه دهندگان 
اصلی این طرح ممکن نیست ابراز داشت: امیدوارم با عنایات 
ویژه مسئولین کشور در امور رفاهی و آرامش پزشکان مقدمات 
این طرح بزرگ را قوت بخشند. وی ادامه داد:اساس این طرح 
در قالب طرح پزشک خانواده مطرح است و کارشناسان این 
طرح را برای عملیاتی شدن بررسی می کنند.رئیس دانشگاه 
علوم پزشکی با اشاره به اینکه پزشک خانواده نیاز به تغییر 
رویکرد در جامعه دارد، گفت: برای اجرای این طرح باید 

رویکرد درمان محور به رویکرد سلامت محور تغییر یابد.

رئیس سازمان نظام پزشکی قم:
تخلف عده ای اندک به حساب 
کل جامعه پزشکی گذاشته نشود

رئیس سازمان نظام پزشکی قم نیز در این مراسم با 
اشاره به انتقادات و کم لطفی هایی که به جامعه پزشکی 
صورت می گیرد،  گفت: در هر قشری متخلفینی وجود 
دارند و نباید این تخلف را به کل آن جامعه نسبت داد. در 
قرآن به قداست پزشک اشاره شده است و نشان می دهد 
که پزشک دست خداوند برای درمان بیماران است. دکتر 
محمدرضا قدیر افزود: پزشکان قشری از جامعه هستند که 

قداست خاصی دارند و در شرایط بسیار سخت و تا پایان 
شب در اورژانس ها وظیفه خود را انجام می دهند. رئیس 
سازمان نظام پزشکی قم گفت: در قرآن به قداست پزشکی 
اشاره شده است و نشان می دهد که پزشک دست خداوند 
برای درمان بیماران است و در این جایگاه نباید شاهد چنین 
برخوردهایی باشیم.وی با بیان اینکه ابوعلی سینا نابغه ای در 
تاریخ بود، تصریح کرد: ابوعلی سینا از مفاخر اسلام و تشیع 
بود و در تمام رشته های علوم تبدیل به یک نابغه شده بود.

قدیر با اشاره به اینکه ابو علی سینا مرتبت علمی خود را 
مدیون کوشش خود و کمک خداوند است گفت: زمانی 
که او به مشکلی برخورد می کرد به مسجد جامع می رفت 
و با خواندن نماز از خداوند برای حل این مشکل کمک 
می خواست و از این طریق مشکل خود را حل می کرد.وی 
با انتقاد از برخی مطالب مطرح شده درباره جامعه پزشکی 
بیان کرد: متأسفانه پزشکان در برخی محافل به عنوان افراد 

تاجر مطرح می شوند و باید این طرز تفکرها اصلاح شوند.

امیرآبادی نماینده قم :
جایگاه پزشکان در جامعه حفظ شود

نماینده مردم قم  نیز در این مراسم با بیان اینکه جایگاه 
پزشک بسیار بالا است و قداست دارد، گفت: ما باید سعی 

کنیم که مقدس بودن این شغل حفظ شده و دستخوش 
مسائل مالی نشود. احمد امیرآبادی فراهانی با اشاره به اینکه 
مشکلات درمانی مردم بسیار بالا است، بیان کرد: درآمد 
پزشکان عمومی نیز در مقایسه با دیگر اقشار جامعه بسیار 
پایین است.وی عنوان کرد: پزشک امین و محرم مردم است 
و مردم اسرار خود را به پزشک می گویند و پزشک در جامعه 
جایگاه ویژه دارد و این جایگاه باید حفظ شود و وظیفه قانون 
گذاران است که جایگاه آن را ببینند.امیرآبادی ضمن تقدیر از 
طرح تحول سلامت گفت: کار خوبی شروع شده و مجلس هم 
به خوبی از این طرح حمایت کرده است و امیدوارم این طرح 
به خوبی اجرا شود. در این طرح بحث مردم، زیرساخت ها، 
پزشکان و پرستاران باید لحاظ شود.نماینده مردم قم در 
مجلس با اشاره به اینکه مراجعات به بیمارستان ها و تعداد 
عمل های جراحی بسیار بالا رفته است، گفت: کار پرستاران 
نیز بسیار زیاد شده و این بخش چهارم را نیز باید مورد توجه 
قرار داد.وی با بیان اینکه در جایی که دولت به مردم خدمت 
می کند باید از آن حمایت شود، عنوان کرد: کلیات مجلس از 
کلیات دولت حمایت می کند و این وظیفه ماست که از این 
طرح های خوب حمایت کنیم. در پایان این مراسم از تعدادی 
پزشکان نمونه و پیشکسوت استان قم با اهدای لوح تقدیر و 

جوایزی تجلیل بعمل آمد.

ایمان: مدیر مسکن و ساختمان راه و شهرسازی قم از واگذاری 4 هزار واحد 
مسکن مهر در هشتمین مرحله و  طی مراسمی با حضور وزیر کشور در قم خبر داد. 

محمدرضا فرج با اشاره به سهم استان قم در ساخت مسکن  مهر که 40 هزار واحد بوده 
است اظهار کرد: تاکنون 30 هزار و 18 واحد ساخته و تحویل متقاضیان شده  است. 

وی افزود: در هشتمین مرحله واگذاری واحدهای مسکونی مهر به متقاضیان، 4 هزار نفر 
کلید خانه های  خود را دریافت خواهند کرد که این امر طی مراسمی با حضور رحمانی فضلی 
وزیر کشور، پژمان معاون  وزیر راه و شهرسازی و رئیس سازمان ملی زمین و مسکن و نیز 
مسئولان استانی قم صورت خواهد  گرفت. مدیر مسکن و ساختمان اداره کل راه و شهرسازی 
استان قم با بیان این مراسم ساعت 17 روز  دوشنبه سوم شهریورماه و در پردیسان آغاز خواهد 
شد گفت: از 6 هزار واحد مسکونی باقی مانده در  تعهد اداره کل راه و شهرسازی، چنانچه 
مشکلی از بابت زیرساخت هایی مانند آب، برق و گاز وجود  نداشته باشد، 4 هزار واحد در دهه 

فجر امسال آماده تحویل به متقاضیان خواهد بود. وی ادامه داد: دو هزار واحد مسکونی دیگر در 
قالب طرح مسکن مهر هم طی سه ماهه نخست سال  آینده به بهره برداری خواهند رسید ولی 

شرط این امر هم تأمین زیرساخت هاست.
 فرج با بیان اینکه ابنیه احداث 4 هزار واحد مسکونی دیگر تا دی  ماه به اتمام خواهد رسید 
گفت: تنها  شرطی که برای افتتاح آنها در دهه فجر باقی می ماند تأمین زیرساخت ها خواهد 
بود. مدیر مسکن و ساختمان اداره کل راه و شهرسازی استان قم در خاتمه با بیان اینکه حدود 
5 هزار نفر از  افرادی که مسکن مهر خود را تحویل گرفته اند برای دریافت دفترچه اقساط 
مراجعه نکرده اند گفت: از این  افراد می خواهید هر چه سریع تر نسبت به اخذ دفترچه و پرداخت 
اقساط خود اقدام کنند زیرا این مبالغ  صرف دیگر پروژه های استانی خواهد شد. گفتنی است 
تمام 4 هزار واحد مسکونی مهر که دوشنبه این هفته آماده بهره برداری خواهند بود با  استفاده 

از تسهیلات 25 میلیون تومانی ساخته شده اند. 

به مناسبت سالروز ولادت ابو علی سینا:

مراسم بزرگداشت روز پزشک در قم برگزار شد

با حضور وزیر کشور صورت می گیرد:

واگذاری 4 هزار واحد مسکن مهردرقم

آگهی فقدان )نوبت دوم(
بدينوسيله آقای ابوالفضل فرهمند سرابى 

فرزند عظيم دارای شناسنامه شماره 14373 صادره از سراب 
متولد 1345 اظهار مى دارد که دانشنامه دائم کارشناسى 
شماره44960 ايشان مفقود گرديده است؛ لذا به موجب 

اين آگهى گواهينامه مذکور ابطال مى  شود.
از يابنده خواهشمند است مدارک فوق را به اداره کل 

امور آموزشى دانشگاه تبريز تسليم نمايد.
رضا هاشم زاده – معاون مديريت امور آموزشى


